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روزنامه

 مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: در مجموع وضعیت 
عملیات عمرانی ساخت و ساز طرح اقدام ملی مسکن استان قم 

مناسب و از سرعت و پیشرفت فیزیکی مطلوبی برخوردار است. 
حسن صبوری در این زمینه افزود: در مرحله اول ثبت نام طرح 
اقدام ملی مسکن استان قم چهار هزار و ۴۰۰ نفر ثبت نام کردند 
که از این میان بیش از ۲ هزار واحد مسکونی توسط اداره کل بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی استان احداث خواهد شد. وی اضافه کرد: 

در مجموع بنیاد مسکن استان ذیل تعهدات خود، در ۶ پروژه و

استاندار قم بازدیدهای میدانی را برای رفع مشکلات واحدهای 
تولیدی مُفید دانست و بر تداوم این بازدیدها و حمایت همه جانبه 
از واحدهای تولیدی استان تأکید کرد.  بهرام سرمست دیروز و 
در ادامه برنامه »سه شنبه های اقتصادی« ضمن تبریک سالروز 
ولادت امام حسن عسکری )ع( و گرامیداشت هفته بسیج با اشاره 
به بازدیدهای امروز خود از سه واحد تولیدی صنعتی در استان 
اظهار کرد: هدف مهم از این بازدیدها، به گردش درآوردن چرخ 

تولید و در عین حال کمک به رفع مشکلات و موانع واحدهای

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم اعلام کرد

 پیشرفت مطلوب عملیات عمرانی 
طرح اقدام ملی مسکن

استاندار قم :

بازدیدهای میدانی به رفع 
مشکلات تولید کمک می کند

8 8

معاون اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان قم خبرداد

فرصت 10روزه صاحبان سهام عدالت برای ثبت نام در سجام

رییس سازمان امور مالیاتی تشریح کرد:

جزییات بسته مالیاتی حمایت از 
مشاغل آسیب دیده از کرونا

پایبندی به پروتکل ها و محدودیت های جدید کرونایی ؛

عزم دوباره قمی ها 
برای مقابله با کرونا

8

4

5

1

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم اعلام کرد

کاهش جوجه ریزی، علت افزایش قیمت مرغ

2

رییس سازمان امور مالیاتی از تهیه بسته حمایتی مشاغل 
پرداخت،  مهلت  تمدید  همچون  کرونا  از  آسیب دیده 
بخشودگی جرایم و تمدید مهلت تسلیم اظهارنامه خبر داد. 

»امید علی پارسا« اظهار داشت: به سبب اوج گیری مجدد 
شیوع بیماری کووید ۱۹ و اعمال محدودیت های شدید و 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: با گسترش و شیوع ویروس کرونا تعطیل الزامی برخی کسب و کارها در شهرهای دارای
نقلیه  پیداکرده و وسایل  ناوگان حمل ونقل عمومی کاهش  7۰ درصد مسافران 
عمومی که حمل ونقل دانش آموزان و مدارس را عهده دار بوده نیز به کلی از سیستم 
خارج شده است. عباس ذاکریان خسارات شیوع ویروس کرونا را در حوزه حمل ونقل 
و ترافیک مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: در یک سال گذشته و با گسترش 
ویروس کووید ۱۹ علاوه بر تغییر در سبک زندگی و عزادار شدن شهروندان اتفاقات 

و تغییرات زیادی نیز در ادارات و ارگان های شهری و استانی رقم خورده است. 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم اعلام کرد

کاهش ۷۰ درصدی مسافران ناوگان حمل ونقل عمومی 
 

رئیس پلیس راهوراستان قم گفت : رویکرد پلیس در این زمینه ارشادی است و ما 
واقعاً به دنبال جریمه نیستیم ولی رانندگانی که اصرار به تخلف داشته باشند و با 
سهل انگاری خود موجب تهدید سلامت عمومی شوند با جدیت برخورد خواهد 
شد. سرهنگ غلامرضا صدفی با اشاره به تداوم شیوع ویروس کرونا و مصوبه ستاد 
ملی مقابله با کرونا گفت: عمده شیوع کرونا ، ناشی از تردد های غیرضروری وسایل 
نقلیه و جابه جایی افراد ناقل تشخیص داده شده است،از روز شنبه اول آذرماه، 

محدودیت و ممنوعیت تردد وسایل نقلیه در شهر های با وضعیت قرمز و نارنجی

رئیس پلیس راهور استان قم تاکید کرد

اهتمام پلیس بر اجرای محدودیت های کرونایی 

8 8

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

حل مشکل اقتصاد نیازمند
 همت و شجاعت است
برای حمایت از قشرهای ضعیف باید اقدامات جدی انجام داد
مسیر خنثی سازی و غلبه بر تحریم خوش عاقبت است
اقتصاد خانواده ها به شدت تحت فشار است
موشک و منطقه ما به اروپایی ها ربطی ندارد

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم اعلام کرد
کاهش جوجه ریزی، علت افزایش قیمت مرغ 
معاون توسعه و بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت : کاهش جوجه 

ریزی در مهرماه باعث افزایش قمیت مرغ شده است.
مومن نسب  اظهارداشت: کمبود جوجه ریزی در مهرماه، حالا خود را نشان داده 

و باعث کمبود مرغ گوشتی در سطح شهر و کشور شده است.
وی نسب افزایش نرخ نهاده های دامی و دان مرغ را علت دیگر افزایش قیمت 
مرغ عنوان کرد و گفت: با ورود مرغ های جدید به بازار در اواسط هفته آینده تا حد 

زیادی مشکل کمبود و گرانی روز های اخیر  مرتفع خواهد شد.
نرخ مرغ در چند روز گذشته به طور چشمگیری افزایش یافت و با گذشتن از ۳۰ 

هزار تومان برای بسیاری از مردم دست نیافتنی شد.
 بازدید های میدانی از خرده فروشان مرغ در سطح شهر نشان می دهد نرخ این 
کالای اساسی از مغازه ای به مغازه دیگر دارای نوسان است و بین ۳۲ تا ۳۵ هزار 

تومان فروخته می شود.
رئیس بازرسان سازمان صنعت معدن تجارت علت اصلی این افزایش نرخ و 
تلاطم در بازار را کمبود عرضه مرغ می داند و می گوید: در چند روز گذشته کمتر از 
۲۰ تن مرغ گرم به نرخ مصوب در سطح شهر توزیع شده، درحالی که نیاز روزانه 

استان توزیع روزانه بیش از ۵۰ تن مرغ گرم در سطح شهر است.
شعبانی با تاکید بر اینکه نرخ مصوب مرغ در ستاد تنظیم بازار کشور ۲۰ هزار 
و تومان تعیین شده افزود: ۳۰ نفر از بازرسان سازمان صمت بر توزیع این  ۴۰۰ 
کالا در بین خانوار ها نظارت می کنند، اما بر مرغ وارداتی از سایر استان ها نظارت 

 چندانی صورت نمی گیرد
 

مدیرکل اوقاف قم:

منزل آیت الله یزدی برای احداث مدرسه 
علمیه وقف شد

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم گفت: منزل مسکونی آیت الله محمد یزدی 
در قم برای احداث مدرسه علمیه وقف شد.

حجت الاسلام عباس اسکندری صبح سه شنبه در گفتگو با خبرنگاران با اشاره 
به اینکه آیت الله محمد یزدی دبیر جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، عضو مجلس 
خبرگان رهبری و استاد برجسته حوزه علمیه، یک باب منزل مسکونی خویش 
در قم را برای راه اندازی مدرسه علمیه به نام »محمدیه« وقف کرده است گفت: 
نیمی از این خانه متعلق به آیت الله یزدی و نیم دیگر هم متعلق به همسر مرحومه 
ایشان بوده که با موافقت ورثه، مجموعاً برای تأسیس مدرسه علمیه وقف شده 

است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم افزود: تولیت وقف مذکور بر عهده دبیر 
وقت حوزه های علمیه و یکی از روحانیون معرفی شده از سوی آیت الله یزدی است 

و امام جمعه قم هم به عنوان ناظر وقف تعیین شده است.

در حاشیه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید.
بهره برداری از بزرگترین واحد تولید ماسک قم 

کار گروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، در حاشیه سی و دومین جلسه خود 
بزرگترین واحد تولید ماسک را افتتاح کردند.

این کارخانه با یکصد میلیارد تومان سرمایه گذاری به بهره برداری رسیده که 
ظرفیت تولید سالانه ۵ میلیون عدد ماسک را دارد.

با افتتاح این واحد، یکصد فرصت شغلی به صورت مستقیم فراهم شده است.
کارخانجات ایران مرینوس و واحد تولید کننده ظروف شیشه ای، مقصد بعدی 

بازدید اعضای کارگروه بود.
استاندار در این بازدید ها گفت: همه تلاش کارگروه این است که مشکلات تولید 

کنندگان بدون واسطه در کمترین زمان حل شود.
سرمست افزود: در این بازدید ها به بانک های عامل تاکید شد تا هر چه سریعتر 

نیاز نقدینگی این واحد ها را پیگیری و اقدام کنند.

پزشکی  توصیه های  رعایت  تشدید  با  دیگر  بار  قم  مردم 
محدودیت های  و  پروتکل ها  به  پایبندی  و  بهداشتی  و 
جدید کرونایی عزم خود را برای مبارزه جدی و ریشه کنی 

ویروس منحوس کرونا جزم کرده اند.  با افزایش روزافزون و 
نگران کننده مبتلایان و فوتی های کرونایی در کشور و اعمال 

محدودیت های جدید، مردم و اصناف قم با در خانه ماندن و

به مناسبت سالروز رحلت حضرت فاطمه معصومه )س(:

مرثیه ای برای بانوی حرم 
 آسمان شهرمان که نه بلکه هر کوچه پس کوچه و 
جای جای آن  و هر خانه ای در فراق رحلت جانسوز 

بانوی حرم می سوزد. شهر ما سرشار از عشق و محبت و معنویت بود وقتی بانوی 
حرم در آن بیتوته داشت. چه زود  لبخند شادی مردم شهر ما فرامش شد و مردم 
جامه عزا به تن کردند. شهرمان صدای زنگ قافله را که از دور دست ها شنیده و 
سر از پا نشناخته و به استقبال بانو رفته بودند حالا  پس از چند روزی خبری در 
شهر می پیچد و همه را سوگوار خود می کند. انگار شهر ما شهر ستاره ها شده 
بود وقتی دختر حضرت موسی بن جعفر علیه السلام در آن قدم گذاشت. چه 

افتخاری برای بزرگان این شهر که ناقه دار کاروان بی بی دو عالم شده بودند.
 گویا نه تنها آسمان شهر که همه کهکشان و ستاره های آن ابراز شادمانی کرده 
بودند و صد افسوس که پس از هفده روز اقامت حضرت در این شهر همه جا ماتم 
سرا می شود وقتی حضرت معصومه)س( آهنگ وداع سر می دهد و چشم از 

جهان فرو می بندد و به دیدار معبود می شتابد. 
راستی شهر ما در حال و هوای خود جاودانه می شد وقتی که مهمانی بانو را در 
خود می  دید و حال غم سنگین فراغ بر سینه دارد. زندگی مردم معنا پیدا می کرد 

وقتی حضرت معصومه آمد ولی حالا همه چیز رنگ و بوی خود را باخته است.
 با آمدن کاروان، فضای شهر رنگ خدایی به خود می گرفت. شهر دیگر به نام 
دختر موسی بن جعفر شناخته می شد و بر بام بلند آن این نام می درخشید و این 
آغاز فصل بالندگی آن بود. شهر من شهر بصیرت و دلدادگی می شد وقتی بانوی 
حرم در آن قدم گذاشت. مردمانش بر خود می بالیدند و خود را در کمال خوبی 
ها می دیدند و با زلال ترین احساس در دولت دلدادگی  سرآمد شدند. به جلال و 
جبروتی که خود را در آن می دیدند، افتخار می کردند. آنان میزبان مهمانی عزیز 

و پاره تن خاندان رسالت شدند.
حالا هر صبح و شب در مقابل گنبد طلایی حرم بانوی کرامت و گلدسته های 
کبریایی آن می ایستیم و دست ادب به سینه می گذاریم، به او سلام می دهیم و 

قدردان حضورش در این شهر می شویم.
حالا ما مهمان سفره کرامت آن حضرتیم. مهمانی آدابی و رسم و رسومی دارد که 
باید به آن پایبند باشیم و خدا کند به آن وفادار بمانیم. ما در این مهمانی، مهمان  

احسان و لطف حضرت فاطمه معصومه)س( می شویم.
دوست دارم آن طور باشم که حضرتش می خواهد.

خدایا! ما به شکوه کرامت حضرت معصومه )س( دل بسته ایم، ما را در راه او 
پایدار نگاه دار و ما را از  شفاعت او محروم نکن.

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس قم خبر داد

میزبانی قم از ۸ شهید گمنام درسالروز 
رحلت بانوی کرامت

 مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس قم گفت: چهار نقطه استان 
قم در ایام سالروز رحلت حضرت فاطمه معصومه)س( میزبان هشت شهید گمنام 

دفاع مقدس است. 
حجت الاسلام علی لقمانپور روز سه شنبه در جلسه کمیته سیاست گذاری، 
هماهنگی و نظارت بر خاکسپاری و تعیین مکان دفن شهدای گمنام در سالن 
جلسات امام رضا)ع( فرمانداری قم افزود: به دلیل محدودیت های ناشی از شیوع 
ویروس کرونا و شرایط خاص استان، تدابیری اندیشیده شده است که بدون 
برگزاری هیچ گونه مراسم تشییع و استقبال، فقط آیین خاکسپاری شهدا در چهار 

مکان پیش بینی شده، صورت پذیرد.
دبیر شورای هماهنگی حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم 
تصریح کرد: مراسم خاکسپاری شهدای گمنام از طریق صداوسیما و فضای 
مجازی پوشش داده می شود. وی خاطرنشان کرد: جزییات محل تفحص و زمان 

و مکان خاکسپاری و مشخصات شهدای گمنام به زودی اعلام خواهد شد.

محمد خامه یار*



چهار شنبه -پنجم آذرماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 25162

 
کردند:  تاکید  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر   
مشکل اقتصاد کشور نداشتن راهکار نیست همت، 

شجاعت و پیگیری جدی نیاز است.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ 
خامنه ای،  العظمی  الله  آیت  حضرت  آثار  نشر  و 
رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح روز )سه شنبه( 
و دیگر اعضای شورای  در دیدار رؤسای سه قوه 
عالی هماهنگی اقتصادی با اشاره به چهار محور 
لازم برای اقتصاد کشور یعنی حل مشکل کسری 
و  تولید  جهش  سرمایه گذاری،  افزایش  بودجه، 
حمایت از قشرهای ضعیف خاطرنشان کردند: باید 
با همت جدی و تلاش پیگیر مسئولان، تأثیر اجرای 

راهکارهای عملی در زندگی مردم مشخص شود.
ایشان اقتصاد را موضوع اصلی کشور خواندند 
و افزودند: اینکه در سال های اخیر شعار هر سال، 
موضوعی اقتصادی انتخاب شده، به همین دلیل 
است. ضمن آنکه معیشت مردم حقاً دچار تنگی 
شده و در ماه های اخیر نیز کرونا، مشکلات را بیشتر 

کرده است.
از  هدف  افزودند:  ای  خامنه  الله  حضرت آیت 
برگزاری این جلسه، بیان راهکارهای عملی است 
که در کوتاه مدت نتیجه دهد و تأثیر آن در زندگی 
این  اجرای  لازمه  البته  که  شود  مشخص  مردم 
راهکارهای عملی و تأثیرگذاری آنها، همت جدی و 
تلاش پیگیر رؤسای قوا و مسئولان مرتبط با سه قوه 

در تشکیلات و سازمان های آنها است.
رهبر انقلاب اسلامی قبل از بیان راهکارها، دو 
نکته مهم را بیان کردند و افزودند: کارشناسان برای 
مشترکی  راهکارهای  کشور  اقتصادی  مشکلات 
دارند بنابراین مشکل، نداشتن یا ندانستن راهکار 
نیست بلکه نیازمند همت، شجاعت و اهتمام جدی 

و پیگیری هستیم.
ایشان نکته دوم  را به موضوع تحریم ها به عنوان 
یک واقعیت تلخ و جنایت آمریکا و شرکای اروپایی 
بر ضد ملت ایران اختصاص دادند و افزودند: این 
جنایت سال ها است که بر ضد ملت ایران انجام 

می شود اما در سه سال اخیر شدت یافته است.
 مسیر خنثی سازی و غلبه بر تحریم 

خوش عاقبت است
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه برای 
علاج تحریم ها دو مسیر »خنثی سازی تحریم ها و 
غلبه بر آنها« و »رفع تحریم« وجود دارد، افزودند: 
البته ما مسیر رفع تحریم را یک بار امتحان و چند 

سال مذاکره کردیم اما به نتیجه ای نرسید.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به مسیر غلبه بر 
تحریم ها و بی اثر کردن آنها گفتند: این مسیر ممکن 
است در ابتدای کار، سختی ها و مشکلاتی داشته 
باشد اما خوش عاقبت است. اگر با تلاش و ابتکار 
و با سینه سپر کردن در مقابل مشکلات بتوانیم 
بر تحریمها غلبه کنیم و طرف مقابل بی اثر شدن 
تحریم ها را ببیند، به تدریج دست از تحریم برخواهد 
داشت.بنابراین ما ظرفیت ها و توانایی های فراوانی 
آنکه  شرط  به  داریم،  تحریم ها  کردن  بی اثر  برای 

بخواهیم و همت کنیم و به دل مشکلات برویم.

ایشان با اشاره به بعضی از راه حل های پیشنهاد 
شده کارشناسان و متخصصان در چهار سرفصل 
»کسری بودجه«، »افزایش سرمایه گذاری دولتی 
و نهادهای عمومی«، »جهش تولید« و »حمایت از 
قشرهای ضعیف« ابراز امیدواری کردند که با اجرای 
این راهکارها، آثار مثبتی در اقتصاد کشور و زندگی 

مردم پدید آید.
 شعار سال در حد انتظار تحقق نیافته است

با  اینکه  به  اشاره  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
وجود برخی کارها، شعار سال در حد انتظار تحقق 
و  دولتی  بخشهای  کارشناسانِ  افزودند:  نیافته، 
مشخص  عملیاتی  راهکارهای  برخی  غیردولتی 
را برای جهش تولید پیشنهاد کرده اند از جمله: 
»افزایش تولید خودرو با اتکاء به ظرفیت قطعه سازان 
داخلی«، »افزایش تولیدات صنعت نفت با تکیه بر 
دانش بنیان کردن صنایع نفتی« و »افزایش تولید 

خوراک دام و دانه های روغنی«.
حمایت از قشرهای ضعیف ضروری است

»ضرورت  بر  همچنین  اسلامی  انقلاب  رهبر   
و  کردند  تأکید  ضعیف«  قشرهای  از  حمایت 
افزودند: اقتصاد خانواده ها به علت رکود تورمی در 
چند سال اخیر به شدت تحت فشار بوده و اکنون 
نیز کرونا بر مشکلات افزوده و دشواری های جدی 
به وجود  مردم  از  زیادی  برای گروه های  معیشتی 
اقدامی جدی  زمینه  این  در  باید  که  است  آورده 

انجام داد.
ایشان »ایجاد نظام متمرکز تأمین اجتماعی برای 
آحاد مردم« و »ایجاد پایگاه ملی ایرانیان با اتصالِ 
پایگاه های مختلف اطلاعاتی به یکدیگر« را از جمله 
پیشنهادهای کارشناسان برای کاهش مشکلات 

مردم برشمردند.
 بنا را باید بر عدم گشایش خارجی بگذاریم

حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه باید 
بنا را بر این بگذاریم که گشایشی از خارج انجام 
چشم  برخی  که  کسانی  افزودند:  شد،  نخواهد 
امید به آنها دارند با ما دشمنی می کنند، ضمن 
آنکه شرایط داخلی آنها به هیچ وجه روشن نیست 
و گرفتاری های اخیر، امکان صحبت و موضع گیری 

در مسائل بین المللی را به آنها نمی دهد و نمی توان 
روی حرف آنها حساب و برنامه ریزی کرد.

ایشان به یاوه گویی های اخیر سه کشور اروپایی 
نیز اشاره کردند و گفتند: وضع آمریکا که مشخص 
نیست و اروپایی ها هم دائماً در حال موضع گیری 
آنها در حالی که خودشان  ایران هستند.  بر ضد 
بیشترین دخالت های نادرست را در مسائل منطقه 
دارند، به ما می گویند در منطقه دخالت نکنید و 
در حالی که انگلیس و فرانسه دارای موشک های 
مخرب اتمی هستند و آلمان نیز در این مسیر قرار 
دارد، به ما می گویند موشک نداشته باشید.  به شما 
چه ربطی دارد، شما اول خودتان را اصلاح کنید و 

بعد اظهار نظر کنید.
 حضرت آیت الله خامنه ای با تاکید بر اینکه به 
بیگانگان نمی توان اطمینان کرد و به امید گشایش 
آنها بود، خاطرنشان کردند: اگر حرکت و عمل در 
دستور کار قرار گیرد و کارهایی که میتواند به نفع 
مردم باشد، انجام شود، یقیناً دولت دوازدهم پایان 

خوبی خواهد داشت.
رییس جمهوری اعلام کرد

تصویب  ۲۲۶ طرح درشورای عالی 
هماهنگی اقتصادی

شورای   اعضای  دیدار  نیزدر  جمهوری   رییس   
عالی هماهنگی اقتصادی با رهبر معظم انقلاب 
اسلامی اعلام کرد که این شورا از زمان تشکیل 
تاکنون ۲۲۶ طرح را در حوزه های کلیدی اقتصاد 

کشور، بررسی و تصویب کرده است. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز 
سه شنبه در این دیدار که روسای قوای قضائیه 
و مقننه و دیگر اعضای شورای عالی هماهنگی 
طرح ها  این  گفت:  داشتند،  حضور  اقتصادی 
به  ناظر  مسائل  جمله  از  مختلف  بخش های  در 
بودجه، شفافیت،  و  بانکی  امور  اشتغال، اصلاح 
نظام پرداخت، سرمایه گذاری، فروش نفت و کنترل 

قیمت ارز و کالاهای اساسی مصوب شده اند.
این  داشت:  اظهار  همچنین  جمهوری  رییس 
زمان  از  شورا  این  جلسه   ۵۰ جریان  در  طرحها 

تشکیل آن، مصوب شده اند.

رییس جمهوری :

ایران توانایی تولید انبوه واکسن کرونا را 
خواهد داشت

رییس جمهوری گفت: ایران با اتکا به دانشمندان خود توانایی ساخت واکسن در 
داخل کشور را خواهد داشت و با توجه به فراهم آوری زیر ساخت های لازم قادر به تولید 

انبوه خواهد بود. 
به گزارش روز سه شنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام 
والمسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در جلسه کمیته های تخصصی ستاد ملی 
مقابله با کرونا، خاطرنشان کرد: صاحبان مشاغل و اصناف به رغم متحمل شدن ضرر و 
زیان اقتصادی به خاطر تامین سلامت مردم فعالیت خود را در زمان اعمال محدودیت ها 
تعطیل کردند و همکاری خوبی با اجرای طرح جامع مقابله با کرونا داشتند که جای 

قدردانی دارد.
رییس جمهوری  از همه مردم، صاحبان مشاغل و اصناف به خاطر همکاری برای 
اجرای مطلوب طرح جامع مقابله با کرونا در کشور قدردانی و ابراز امیدواری کرد که این 
همکاری مطلوب تا پایان مهار کرونا و عادی شدن اوضاع در شهر های مختلف کشور 

ادامه داشته باشد.
وی همچنین در این جلسه به کمیته های تخصصی ستاد ملی مقابله با کرونا ماموریت 
داد همه تلاش خود را به عمل آورند تا اقدامات و اطلاع رسانی در اجرای طرح جامع به 
گونه ای باشد تا با پایان محدودیت های اعمال شده در شهرهای زرد، نارنجی و قرمز پس 

از خروج از این وضعیت ها، دوباره شاهد بروز بحران و شیوع ویروس نباشیم.
روحانی با قدردانی از تلاش های صورت گرفته در زمینه ساخت واکسن و اقدامات 
انجام شده برای خرید واکسن از خارج کشور، گفت: بی تردید با توجه به قوت ها و 
توانایی های علمی و تکنولوژیک در داخل کشور، ایران با اتکا به دانشمندان خود توانایی 
ساخت واکسن در داخل کشور را خواهد داشت و با توجه به فراهم آوری زیر ساخت های 
لازم قادر به تولید انبوه خواهد بود. رییس جمهوری تاکید کرد: دولت در جهت تامین 
سلامت مردم، هم از توان داخلی بهره خواهد برد و هم اقدامات موثر درخصوص خرید 
واکسن از کشورهایی که زودتر به واکسن مطمئن دست یافته اند، انجام داده است. 
روحانی همچنین پس از ارائه گزارش کمیته بهداشتی و درمانی از اتمام اقدامات و آماده 
سازی ردیابی هوشمند مبتلایان و کسانی که تست آنان مثبت شده است، با قدردانی 
از اقدامات انجام شده در این زمینه، گفت: تست گسترده و ردیابی مبتلایان به عنوان 
یکی از راهبردهای اصلی طرح جامع مقابله با کرونا می بایست با قدرت انجام گیرد چرا 
که با افزایش تست ها به ۱۰۰ هزار در روز، ردیابی مبتلایان و نزدیکان آنان مهم ترین 
گام در جهت کاهش آمار مرگ و میر خواهد بود و امیدوارم این اقدامات هر چه سریعتر 
به قطع زنجیره ابتلا بینجامد و به مرحله قطع زنجیره برسیم. در این جلسه همچنین 
روسای کمیته های تخصصی گزارشی از اقدامات انجام شده در راستای اجرای طرح 
جامع ملی مقابله با کرونا ارائه کردند. کمیته امنیتی – اجتماعی در گزارش خود با اشاره 
به طرح الزام شهروندان در به همراه داشتن کارت ملی برای استفاده از خدمات شهری 
از جمله حمل و نقل عمومی، با توجه به اینکه برخی از مردم هنوز کارت ملی خود را 
دریافت نکرده اند، برامکان استفاده از رسید پیگیری و ضرورت اطلاع رسانی کافی و 

اقناع سازی و توجیه مردم در این زمینه قبل از اجرای طرح تاکید کرد.
 

سردار سلیمانی :

بسیج بیش از ۲ هزار زندانی
 غیرعمد را آزاد کرده است

 رییس سازمان بسیج مستضعفین با بیان اینکه نباید اجازه داد هموطنی که به  دلیل 
جرم غیرعمد وارد زندان  شده به خاطر عدم تمکن مالی در زندان بماند، گفت: بسیج 
سال  جاری مجموعاً دو هزار ۴۹۳ نفر از زندانیان غیرعمد را آزاد کرده است و در هفته 

بسیج هم بیش از یک هزار نفر را آزاد خواهد کرد. 
به گزارش سپاه نیوز؛ در هفته بسیج و در راستای مرحله سوم نهضت کمک مومنانه، 
مراسم امضای تفاهم نامه آزادسازی زندانیان جرائم غیر عمد، با حضور سردار غلامرضا 
سلیمانی، رئیس سازمان بسیج مستضعفین و محمّدمهدی حاج محمّدی، رییس 
سازمان زندان ها برگزار شد. سردار سلیمانی در این نشست، حفظ کرامت انسان ها 
را حائز اهمیت دانست و گفت: نباید اجازه داد هموطنی که به دلیل جرم غیرعمد 
وارد زندان  شده به خاطر عدم تمکن مالی در زندان بماند. وی ادامه داد: کمک برای 
آزادی زندانیان غیرعمد، اقدامی زیباست و کسانی که توانایی دارند یا توانایی آن ها 
اندک است با در کنار هم قرار دادن این کمک ها منجر به آزادسازی زندانیان می شود. 
سردار سلیمانی با بیان اینکه تا پیش از این، آزادسازی زندانیان در دستور قرار داشت، 
خاطرنشان کرد: بسیج در سال جاری مجموعاً ۲۴۹۳ نفر از زندانیان غیرعمد را آزاد 
کرده است. رییس سازمان بسیج مستضعفین با بیان اینکه در هفته بسیج بیش از هزار 
زندانی غیرعمد آزاد خواهد شد، گفت: این روند در ماه های آینده نیز ادامه خواهد 
یافت. درعین حال ما باید تلاش کنیم تا در کاهش ورودی پرونده به محاکم، قوه قضائیه 
را یاری دهیم. سردار سلیمانی ادامه داد: یکی از آثار مهم آزادسازی زندانیان، بعد 
اقتصادی است چرا که زندانی آزادشده، وارد بازار کار می شود و از طرفی به کانون گرم 

خانواده برمی گردد و امید را به خانه برمی گرداند.

سخنگوی کمیسیون آموزش تحقیقات مجلس:

آموزش و پرورش با کمبود ۶0 هزار معلم 
مواجه است

سخنگوی کمیسیون آموزش مجلس از حضور رییس دانشگاه فرهنگیان در جلسه روز 
سه شنبه کمیسیون خبر داد و گفت: آموزش و پرورش با کمبود ۶۰ هزار معلم مواجه 

است. 
»احمدحسین فلاحی« با تشریح جلسه کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری 
مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: نشست امروز کمیسیون با حضور حسین خنیفر 

رییس دانشگاه فرهنگیان برگزار شد و گزارشی به اعضای کمیسیون آموزش ارائه شد.
سخنگوی کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس افزود: رییس دانشگاه 
کاهش   ۹۶ تا   ۹۲ سال  از  فرهنگیان  دانشگاه  ظرفیت  که  کرد  عنوان  فرهنگیان 
چشمگیری داشته و از سال ۹۶، تلاش گسترده ای برای افزایش کمیت تعداد دانشجو 
صورت گرفته و تعداد دانشجویان ورودی از ۳ هزار نفر در سال ۹۶ به ۲۶ هزار دانشجو 
افزایش یافته است. فلاحی افزود: در ادامه جلسه کمیسیون، نمایندگان سوالاتی در 
زمینه انتصابات در برخی استان ها، کمبود سهمیه هیات علمی، کمبود فضای آموزشی 
و تجهیزات مطرح کردند و رییس دانشگاه فرهنگیان به سوالات نمایندگان پاسخ داد. 
وی به نقل از رییس دانشگاه فرهنگیان خاطرنشان کرد: این دانشگاه در نحوه جذب و 
خروج معلم از دانشگاه فرهنگیان نقشی ندارد و آموزش و پرورش سیاستگذار است و با 
توجه به افزایش جذب دانشجو، برای نخستین بار، تا مهر ۱۴۰۰، تعداد ۵۴ هزار و ۶۳۳ 
معلم تربیت خواهد کرد. نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس افزود: خنیفر عنوان 
کرد که دانشگاه فرهنگیان در حال حاضر حدود ۱۷۰ هزار دانشجو دارد که نسبت به 
نیاز آموزش و پرورش با کمبود حدود ۶۰ هزار معلم در مدارس کشور مواجه هستیم. 
فلاحی با اشاره به برنامه دانشگاه فرهنگیان برای ارتقای ردیف هیات علمی خاطرنشان 

کرد: دانشگاه فرهنگیان برای سال ۱۴۰۰ به ۲ هزار و ۸۰ عضو هیات علمی نیاز دارد.

 معاون پارلمانی رییس جمهوری:

 رویکرد دولت شکایت از نمایندگان نیست
 معاون پارلمانی رییس جمهوری، رویکرد دولت را شکایت از نمایندگان مجلس 
ندانست و گفت: در اینکه دکتر روحانی شخصا شکایتی را از نمایندگان مطرح نکرده 
تردیدی ندارم، احتمال می دهم به جهت جنبه عمومی، خود مدعی العموم راسا ورود 

کرده باشد. 
»حسینعلی امیری« روز سه شنبه در واکنش به توییت نماینده مجلس یازدهم که 
مدعی شده بود حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوری از وی 
شکایت کرده است به ایرنا گفت: رویکرد دولت شکایت از نمایندگان نیست و این 
خبری که سید محسن دهنوی نماینده مردم تهران اعلام کرده احتمال می دهم به 
جهت جنبه عمومی، خود مدعی العموم راسا ورود کرده باشد. معاون پارلمانی رییس 
جمهوری افزود: به موجب قانون مجازات اسلامی اهانت به تعدادی از مقامات دولتی 
از جمله ریاست جمهوری جرم محسوب می شود بنابراین به احتمال قوی از این باب 
مدعی العموم ورود کرده باشد. امیری یادآور شد: مسوول پیگیری شکایات معاونت 
است.  امور  گونه  این  مسوول  جمهوری  رییس  حقوقی  معاونت  و  نیست  پارلمانی 
می توانید اطلاعات دقیق تر را از خانم لعیا جنیدی معاون حقوقی رییس جمهوری 
پیگیر شوید. سیدمحسن دهنوی نماینده مردم تهران دیروز در توییتی از شکایت 

رییس جمهوری از او خبر داد.

علیه کانادا اقامه دعوی کنید
برگزاری اجلاس بین المللی »صلح عادلانه؛ گفتمان 
مشترک جهانی« فرصتی بود تا برای اولین بار در هفتم 

آبان ۱۳۹۰ به کانادا بروم. 
باصطلاح  شعارهای  با  نزدیک  از  سفر  این  در 

آزادیخواهانه و حقوق بشر در کانادا آشنا شدم. اجلاس به دعوت دانشگاه سنت پُل 
و با هدف طرح گفتمان صلح و عدالت در میان دانشگاهیان کانادا برگزار می شد.

چند روز قبل از نشست، لابی های صهیونیستی و عوامل ضدانقلاب،  با اطلاع 
از موضوع، تلاش زیادی برای جلوگیری از برگزاری نشست و یا حداقل مخدوش 
»اتاوا  روزنامه  اجلاس،  از  قبل  بیان،  آزادی  ادعای  علیرغم  داشتند.  آن  کردن 
سیتیزن« در اقدامی تحریک آمیز، هیئت ایرانی را ضدیهودی و عامل تشنج 
برای جامعه کانادا اعلام کرد. پیش داوری های برنامه ریزی شده برای تحت تأثیر 
قراردادن این سفر، توجه رسانه های مختلف دیگر را هم به این موضوع جلب کرد و 

جنجال های جدیدی آغاز گردید.
این فضاسازی باعث شد که پلیس فرودگاه اُتاوا حدود سه ساعت نگارنده و یکی 
از همراهان را مورد بازجوئی قراردهد. آن ها در یک اقدام کاملًا غیرقانونی و مغایر با 
حقوق بشر، بدون اعتنا به دعوتنامه دانشگاه سنت پُل برای هیات ایرانی و دریافت 
ویزای معتبر، اقدام به ضبط موبایل و لب تاپ های ما کردند. دو مامور سیاهپوست 
خشن و بی ادب، ما را در یک اتاق محبوس و به صورت جداگانه بازجوئی کردند. 
رفتار مأمورین بسیار زننده بود. سفارت ایران به دلیل روابط سرد دو کشور، اجازه 
دخالت برای حل مشکل را نیافت و پس از سه ساعت بعد از تماس یکی از ایرانیان 
کانادا با دانشگاه سنت پل، توانستیم از فرودگاه خارج شویم. دولت مدعی آزادی 
کانادا برای جلوگیری از نشست، به تروریست های سازمان منافقین اجازه داد تا 
با قصد برهم زدن اوضاع در مقابل مجلس کانادا که محل برگزاری اجلاس بود، 

تجمع کنند.
تعداد ضد انقلاب به پانزده نفر نمی رسید در حالی که شش هزار ایرانی در کانادا 
زندگی می کنند و حضور این تعداد ضدانقلاب در جلوی مجلس، نشاندهنده 
اوج فلاکت و انزوای آنان بود. تاسف بارتر اینکه دولت کانادا در حمایت آشکار از 
تروریسم، بر روی این افراد سرمایه گذاری کرده بود. خوشبختانه با سعه صدری 
که گروه نشان داد و تلاش خوب دوستان همفکر، شرایط پیش آمده مدیریت و 
نشست علمی برگزار شد. در این نشست که با حضور رسانه های متعدد برگزار 
می شد، دو نفر از سخنرانان، شعارهای حقوق بشری کانادا را زیرسئوال برده و به 
شدت از برخورد ضد انسانی این کشور با هیات ایرانی بخصوص در فرودگاه انتقاد 
کردند. این اظهارات انعکاس رسانه ای گسترده ای داشت و برخی از خبرنگاران 
مستقل، با طرح سوال از وزیرامنیت کانادا درباره علل بازجوئی از هیئت ایرانی در 
فرودگاه و عدم مشارکت پلیس در حفظ امنیت، باعث شد که وزیر امنیت با ژستی 
دموکراتیک، از پلیس کانادا بخواهد تا به موازین انسانی پایبند باشد. در این سفر 
فهمیدیم که نقض آزادی بیان به بهانه مبارزه با تروریسم، یکی از ترفندهای دولت 

کانادا برای محدود کردن آزادی شهروندان خود و حتی اتباع خارجی است.
چند روز پیش که دولت کانادا، بانی تصویب قطعنامه های حقوق بشری علیه 
ایران شد، با یاد خاطرات آن سفر، از اینکه ناقضان اصلی حقوق بشر در جهان، 
خود مدعی دفاع از حقوق انسانها شده اند، متاسف شدم. این کشورها از جمله 
کانادا که خود از بزرگ ترین ناقضان حقوق بشر است؛ برای متهم کردن دیگر 

کشورها، فاقد مشروعیت است.
امروز کانادا یکی از کشورهای امن برای تروریست هاست و استفن هارپر نخست 
وزیر سابق کانادا یکی از سیاستمداران کانادایی است که با سخنرانی در نشست 
گروهک تروریستی منافقین، به حمایت علنی از تروریسم پرداخت. این در حالی 
است که گروهک منافقین برای سیاستمداران کانادایی کاملًا شناخته شده است. 
طبق اسناد منتشرشده، از سال ۲۰۰۷ تا ۲۰۱۸ حداقل ۱۸ نماینده مجلس کانادا 
در کنفرانس های سالانه منافقین شرکت کرده  و سه نفر از این افراد به مقام وزارت 

در کابینه دولت کانادا رسیده اند.
غیر از اعضای سازمان منفور منافقین، تعدادی از تروریست های گروهک های 
تکفیری همچون داعش و القاعده در زیر چتر حمایت اتاوا هستند. کانادا یکی از 
مرکز پولشوئی در جهان است و معمولا اختلاسگران، مفسدین مالی و قاچاقچیان 
عمده مواد مخدر در این کشور زندگی کرده و در بانک های کانادایی حساب پس 
انداز دارند. اختلاسگران فراری ایرانی مانند خاوری ها در کانادا آزادانه زندگی می 

کنند و حتی پلیس بین المللی نیز نمی تواند برای جلب آنان اقدام کند.
در کارنامه حقوق بشری کانادا، به نقاط تاریک فراوان از جمله نقض حقوق افراد 
بومی و شرایط نامناسب معیشتی آنان می توان اشاره کرد. میزان فقر، خودکشی 
و اعتیاد در میان مردم این کشور بسیار بالاست و خشونت علیه زنان، دختران و 
سوء استفاده جنسی از زنان بومی از مصادیق بارز نقض حقوق بشر است. کانادا به 
دلیل نقض حقوق مهاجران یکی از کشورهای بدنام جهان است و مهاجران به ویژه 
مسلمانان، در مقاطع مختلف با خشونت چشمگیر پلیس و نیروهای امنیتی روبرو 

هستند.
طبق گزارش های سـازمان ملل، کانادا به تعهداتش در خصوص حقـوق معلولان 
پایبنـد نیست و نسـبت بـه بهره مند سازی افراد معلـول از حق آموزش، کار، 
مسـکن، آب و بهداشـت، کاملًا غیرمسئولانه عمل کرده اسـت. در این کشور، 
قوانین کافی برای ارتقای جایـگاه زنان و مردان معلـول وجـود نـدارد و اشـکال 
گوناگونی از خشـونت علیه زنـان و دختران معلـول به ویژه زنان دارای معلولیت 

ذهنی در پرونده حقوق بشری کانادا ثبت شده است.
جلسـه  در  معلـول  افراد  حقـوق  ویـژه  گزارشـگر  آگیلار«  »کاتالینـا  خانم 
هفتـادودوم مجمع عمومـی سـازمان ملـل در تاریـخ ۱۴ جولای ۲۰۱۷، گزارشـی 
در خصـوص وضع دختـران و زنـان معلـول در کشـور کانـادا منتشـر و اعلام کـرد 
که حدود ۳۰۰۰ شـهروند شهر آلبرتا، بین سـال هـای ۱۹۲۸ - ۱۹۷۲ بـه بهانـۀ 
سـرایت معلولیـت ذهنـی، عقیـم سـازی شـده اند که این مسئله نقض فاحش 
حقوق بشر محسوب می شود. اعتراض ها در این شهر پس ازآن شکل گرفت که 
فیلمی از »جویس اچاکوآن« یک زن بومی ۳۷ ساله و مادر هفت کودک منتشر شد 

که قبل از فوت در بیمارستان مورد آزار قرارگرفته بود.
از  کشور  این  وقت  خارجه  امور  وزیر  شامپانی«  فیلیپ  »فرانسوا  هم  یک بار 
این  به رغم شهرت  نژادپرستی نظام مند در کانادا خبر داد و گفت: »در کانادا 
کشور در برخورداری از چندین فرهنگ و مزیت تلقی شدن این تنوع فرهنگی، 
نژادپرستی ساختاری وجود دارد. نژادپرستی نظام مند در کانادا، پیام تأسف باری 
است که باید ما را علاوه بر انتقاد، به واکنش عملی در برابر آن وادار کند«. متعاقباً 
روزنامه فرانسوی لوفیگارو به نقل از »جاستین ترودو« نخست وزیر کانادا گزارش 
داد که نژادپرستی نظام مند تمام نهادهای کانادا، دولت و تشکیلات پلیس را 
فراگرفته است. »گلن هر« از رهبران بومیان کانادا نیز با انتشار بیانیه ای تصریح 
کرد که نژادپرستی بیش از ۲۰۰ سال است که در اینجا حضور دارد و این موضوع 
نیست  تردیدی  بزند.  لطمه  بشر  حقوق  بین المللی  استاندارهای  به  می تواند 
که کانادا یکی از ناقضان اصلی حقوق بشر و یکی از حامیان جدی گروه های 
تروریستی و مفسدین اقتصادی ایرانی است و جا دارد محاکم قضائی کشورمان در 
دادگاه های بین المللی علیه اقدامات غیرقانونی کانادا اقامه دعوی نمایند. دولت 
جمهوری اسلامی ایران نشان داده است که برای حفظ حقوق مردم خود مصمم 
است و انتظار است مسئولین قضائی، حقوقی و سیاسی ایران، منطبق با موازین 

بین المللی نسبت به استیفای حقوق مردم ایران اقدام نمایند.

سخنگوی وزارت بهداشت :

کرونا جان ۴۸۳ نفر دیگر را در ایران گرفت
 سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: با فوت ۴۸۳ بیمار 
دیگر از مبتلایان قطعی به کرونا در ۲۴ ساعت گذشته، شمار جانباختگان قطعی 
بیماری کووید۱۹ در کشور به ۴۵ هزار و ۷۳۸ نفر رسید و ۲۷ استان همچنان در 
وضعیت قرمز کرونا هستند.  سیما سادات لاری روز سه شنبه با اعلام آخرین آمار 
مبتلایان و جانباختگان کرونا در ایران افزود: در ۲۴ ساعت گذشته تا ظهر امروز 
)چهارم آذر ۱۳۹۹( بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۱۳ هزار و ۷۲۱ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد و دو هزار و ۸۰۱ نفر بستری شدند. 

با این حساب، مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۸۸۰ هزار و ۵۴۲ نفر رسید.

اخبار

سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی درباره ابلاغ قانون الزام دولت به پرداخت کالاهای 
اساسی و مخالفت دولت با آن و همچنین طرح موازی دولت در این باره، گفت: دولت 
از هیچ فرصتی برای بهبود زندگی مردم غفلت نخواهد کرد و هیچ اهمالی درباره جان، 
سلامت و معیشت مردم را نخواهیم کرد. بهبود زندگی مردم، کاستن از رنج مردم و مقاومت 
در مقابل فشارها نه یک وظیفه اداری بلکه وظیفه اخلاقی، انسانی و دینی همه ما است.
علی ربیعی روز سه شنبه در نشست خبری خوداظهارداشت : اظهاراتی مبنی بر اینکه 
عده ای غافل و گروهی منجی هستند مطرح می شود. این تعابیر درست نیست. نگران تر، 
دلسوزتر و پیگیرتر از افرادی که دور میز دولت می نشینند برای کاستن از فشارها بر زندگی 
مردم نیست. حداقل کمتر از دیگران نیست. در مدیریت اقتصادی کشور باید توجه کنیم 
که یک جانبه نگری نباید وجود داشته باشد.  مکلف هستیم که بر اساس دوراندیشی 
اقدام موثر انجام دهیم.  در مقاطعی هم شاهد بودیم که با رفتارهای به نام کمک به مردم 

چند برابر از جیب مردم کم شد و در درازمدت مردم آسیب دیدند.
وی افزود: کسی در مورد حمایت از معیشت مردم تردید ندارد و نخواهد داشت ولی 
می خواهم عرض کنم که اساساً این طور این طرح ها امروز به ذهن کسی آمده باشد. یادم 
است در زمان دولت دفاع مقدس سیاست های معیشتی  و برنامه کوپن داشتیم. بنابراین  
دولت ها معمولًا  این دغدغه را داشتند منتها مسئله این است که چگونه اینها در شرایطی 

اجرا شوند که عملیاتی و پایدار باشد.
ربیعی ادامه داد: ما در دولت تدبیر و امید یکی از کارهایی که دنبال کردیم طرح تحول 
سلامت بود. سعی کردیم هزینه بیمار را کاهش دهیم و در بودجه امسال هم در پی 
افزایش حقوق مددکاران هستیم و پیشی دادن دستمزد بر تورم در سال ۹۷ را توانستیم 
دنبال کنیم قبل از فشار حداکثری که خیلی ها آن را در معادلات شان حساب نمی کنند. 
در این شرایط همسان سازی حقوق ها و گسترش بیمه های اجتماعی به خصوص بیمه 

روستایی را دنبال کردیم و یک میلیون نفر جدید را هدف قرار دادیم.
اتکا به درآمد نفت بیش از سال گذشته نخواهد بود

ربیعی در پاسخ به سوال ایرنا مبنی بر اینکه نفت چه سهمی در بودجه سال آینده دارد 
و تا چه میزان دولت امیدوار به احیای درآمدهای نفتی است، عنوان کرد: طبق فرمایش 
مقام معظم رهبری که بر اصلاح ساختار بودجه تاکید داشتند،   تلاش شده این موضوع 
در بودجه ۱۴۰۰متبلور شود. وی سه سال تحریم حداکثری علیه جمهوری اسلامی 
ایران را تجربه مغتنم برای کشور و مسوولان فعلی عنوان کرد و گفت: همین دوستان و 
برنامه ریزان که این تجربه مهم را درسه سال گذشته داشتند،   شایسته ترین افراد برای 

اصلاح ساختار بودجه هستند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری اضافه کرد: اتکا به درآمد نفت در بودجه 
۱۴۰۰ نیز بیش از سال گذشته نخواهد بود و این یک تصمیم است که اتکا به نفت در 

بودجه جاری کشور به هیچ عنوان به پیش از دوران تحریم بر نخواهد گشت.
سخنگوی دولت با ابراز امیدواری از اینکه بودجه سال های آینده کشور در اتکا به نفت 
همین مقدار و حتی کمتر شود، یادآور شد: هرگونه افزایش درآمد حاصل از فروش نفت 

صرفاً صرف توسعه زیرساخت ها و حمایت های اجتماعی خواهد شد.
 به گفته ربیعی حمایت اجتماعی در قالب طرح های برای بهبود زندگی روزمره مردم، 

توانمندسازی مردم و افزایش توانایی مردم در کسب درآمد خواهد بود.
وی کم کردن اتکای بودجه به نفت را آرزوی دیرینه و تاریخی ایرانیان دانست و گفت: 
آرزوی دیرینه روشنفکران و محققان ایران در عرصه سیاسی، اجتماعی و اقتصادی کم 
شدن وابستگی به نفت بود و تجربه مقاومت در برابر تحریم تا حدود زیادی به سمت 
برآورده شدن این نگاه تاریخی رفت. ربیعی با اشاره به اینکه در بودجه ۱۴۰۰ مالیات ها 
بدون اینکه به مالیات دهندگان ثابت فشار وارد شود،   افزایش یافته است، عنوان کرد: 

در این زمینه از فرار مالیاتی جلوگیری شده و منابع جدیدی مالیاتی  پیش بینی و شفاف 
شده است. البته دولت الکترونیک در موضوع جلوگیری از فسادهای احتمالی و ایجاد 

شفافیت در مالیات بسیار موثر عمل کرد.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری اضافه کرد: بنا به گفته رییس کل سازمان 
امور مالیاتی کشور دولت، در ۷ ماهه امسال ۱۰۰ درصد درآمدهای پیش بینی شده 
مالیاتی محقق شد و به همکارانم در سازمان امور مالیاتی تبریک می گویم که با تلاش 
و شفافیت توانستند بدون اینکه فشار ناحقی به افراد وارد کنند، توانستند این انتظار را 

محقق کنند.
ربیعی با تاکید بر اینکه دولت مولد کردن دارایی ها و کاهش هزینه های غیرضروری را  
دنبال می کند، گفت: این اتفاقات برای ثابت کردن بودجه و جلوگیری از تلاطم های 
جهانی در سال های آینده بسیار موثر است و یکی از راهکارهایی که برای درآمدهای ارزی 

دنبال می شود موضوع صادرات گسترده غیرنفتی است که در پی تحقق آن هستیم.
سیاست فشار حداکثری به پایان راه رسیده است

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری در پاسخ به سوالی درباره سفر اخیر 
وزیرخارجه آمریکا به اسراییل و اینکه پمپئو مدعی شده کارزار فشار حداکثری ضد ایران 
موفق بوده و همچنان همه گزینه ها روی میز است گفت: بدترین وزیر امور خارجه تاریخ 
آمریکا به خوبی می داند که فشار حداکثری بر ایران جز شکست و سرافکندگی برای او و 
آمریکا نتیجه ای نداشته است. آنها تا امروز بخاطر تکبر و کوته نظری حاضر به پذیرش 
این شکست نبوده اند. البته جداشدگان از این تیم زورگو یکی یکی اعتراف به شکست 
می کنند.   وی افزود: اگر هدف از فشار حداکثری و تحریم های بی سابقه، به سختی 
انداختن معیشت مردم ما و اختلال در دسترسی آنها به دارو و غذا بوده و می خواستند با 
قطع ارتباط ایرانیان سراسر جهان  باشبکه مالی آنها را به دردسر بیندازند،   ما می گوییم 
که رهبرانی سنگدل و بدون عاطفه انسانی رهبری آمریکا توانستند فشارهایی را بیاورند و 

اقداماتی را انجام دهند اما هرگز در رسیدن به اهدافشان هرگز موفق نبوده اند.
ربیعی ادامه داد: لازم است که به این دولت ورشکسته آمریکا یادآوری کنم که دیگر 
هیچ گزینه ای روی میز آنها باقی نمانده و به آخر راه رسیده اند. واقعیت آن است که تاریخ 
مصرف این سیاست ها شکست خورده و طراحان آن همراه با سیاست هایشان به پایان 
رسیده اند  و ما توجهی به این لفاظی های توخالی نداریم. معتقدیم که تمام سیاست آنها 

دیگر به پایان رسیده و اقدام خاصی را متصور نیستیم که اثربخش باشد.
 قیمت مرغ متعادل می شود

سخنگوی دولت افزود: در این جلسه عنوان شد که برای تنظیم بازار عمده فروشی ها 
وزارت جهاد کشاورزی ورود پیدا کرده است و در روز یکشنبه ۳۲۰ تن مرغ )۱۶۰ تن مرغ 
گرم به قیمت ۱۸۵۰۰ تومان و ۱۶۰ تن مرغ منجمد به قیمت ۱۵۰۰۰ هزار تومان( وارد 
بازار کرده است تا قیمت را پایین بیاورد.  وی ادامه داد: توزیع مرغ در میادین میوه و تره 
بار خواهد بود تا مستقیما به دست مردم برسد. اضافه بار به فروشگاه های زنجیره ای داده 
می شود. به گفته سخنگوی دولت در حالی که قیمت در میدان بهمن به عنوان شاخص 
روز یکشنبه ۳۴ هزار تومان بوده است بعد از اینکه حداقل ۶۵۰ تن مرغ وارد بازار شد، 
قیمت در میدان بهمن ساعت روز دوشنبه، به ۲۸۰۰۰ تومان رسید. ربیعی در عین حال 
گفت: در سطح خرده فروش ها هنوز بعضی از فروشگاه ها مرغ روزهای گذشته را دارند 
و مقاومت می کنند اما از سه شنبه این توزیع افرایش پیدا خواهد کرد و قیمت ها پایین 
خواهد آمد.  دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با بیان اینکه قیمت مصوب 
ستاد تنظیم بازار، ۲۰۴۰۰ تومان است، گفت: تعزیزات ورود جدی پیدا کرده و با تشدید 
بیشتری وارد خواهد شد. ضمن اینکه توزیع هم از جنوب شهر، میادین خزانه، نواب، 

پیروزی و... و. شروع شده است.

سخنگوی دولت:

دولت از هیچ فرصتی برای بهبود زندگی مردم غفلت نمی کند

محسن پاک آیین*

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

حل مشکل اقتصاد نیازمند همت و شجاعت است
ظرفیت های فراوانی برای بی اثر کردن تحریم ها داریم 
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همه ما می دانیم که سالمندان در اپیدمی ویروس کرونا بیشتر در معرض خطر 
هستند و فاصله و انزوای اجتماعی بهترین راه برای جلوگیری از شیوع ویروس 
است، هرچند که انزوا از نظر روحی و روانی ناسالم است، به خصوص برای افراد 

مسنی که تنها زندگی می کنند.
در نتیجه ی فاصله اجتماعی و توصیه به قرنطینه کردن خود، اکنون سالمندان 
بیش از هر زمان دیگری در تنهایی به سر می برند. با این وجود، این اپیدمی 
می تواند زمانی برای برقراری ارتباط افراد با همسایگان و آشنایان مسن باشد 
و موجب بروز خلاقیت در نحوه تعامل با دوستان و خانواده افراد مسن شود. 
در ادامه به نه روش برای برقراری ارتباط با سالمندان در زمان قرنطینه اشاره 

می کنیم. با ما همراه باشید...
۱. برای آن ها کاری انجام دهید

روش های زیادی برای کمک به سالمندانی که اطراف شما زندگی می کنند 
وجود دارد که می تواند شامل کمک به یک سالمند در تهیه برخی مواد غذایی 
مورد نیاز، بیرون بردن زباله های منزلشان، بردن یک وعده غذایی گرم یا کمک 
با کووید ۱۹  انجام اقدامات بهداشتی توصیه شده در مبارزه  به آن ها برای 
باشد. می توان با انجام همه این کارها به این افراد کمک کرد. این ها اقدامات 
مهمی برای سالم نگه داشتن سالمندانی است که در جامعه زندگی می کنند و 

همچنین می تواند اضطراب آن ها و اعضای خانواده شان را کاهش دهد.
۲. به طور منظم با آن ها تماس بگیرید

این آسان ترین کار و امری معمول بین اعضای خانواده است. با این وجود، چرا 
این کار را برای یک فرد سالمند که جزئی از اعضای خانواده شما نیست انجام 
ندهید؟ مثلًا برای فرد مسنی که همسایه شما است و یا هر از چند گاهی با او در 
منطقه زندگی تان برخورد می کنید. سالمندان همیشه از تماس شما استقبال 
می کنند تا در دوره قرنطینه احساس تنهایی نکنند. آن ها همیشه از مصاحبت 

با شما خوشحال می شوند، پس با این کار روزشان را روشن تر کنید.
شما همچنین می توانید افراد مسن را با سایر ابزارهای ارتباطی آشنا کنید تا 

تنهایی آن ها را بشکنید.
3. آن ها را با تکنولوژی تعاملی آشنا کنید

اگر افراد سالمندی که می شناسید با آخرین پیشرفت های ارتباط آنلاین آشنا 
نیستند، این یک راه عالی برای ایجاد تنوع در ارتباط و ارائه یک ابزار جدید برای 
سرگرم شدن با آشنایان و خانواده است. واتساپ و اینستاگرام گزینه های خوبی 
هستند؛ البته پلتفرم های مختلف هر کدام ویژگی های خاص خود را دارند. در 

اینجا نگاهی گذرا به بعضی از گزینه های محبوب در دیگر کشورها می اندازیم:
Skype و FaceTime )از شرکت اپل(، سال هاست که محبوبیت زیادی دارند. 
اگر آن ها هرگز از این ابزارها استفاده نکرده اند، اکنون زمان مناسبی برای 

یادگیری این برنامه های گفتگوی ویدیویی است.
Zoom، به شما اجازه می دهد در کنار موارد دیگر، صفحه نمایش خود را نیز 
به اشتراک بگذارید. بنابراین می توانید چیزهایی را به طور آنلاین به آن ها نشان 

دهید.
است  گرفته  قرار  هدف  مورد  نوجوانان  توسط  وسیعی  طور  به   Snapchat
اما، هیچ مانعی برای لذت بردن از فیلترهای اسنپ چت و گذراندن اوقات 

لذت بخش با نوه ها توسط مادربزرگ ها وجود ندارد.
برای استفاده از این ابزارها، فرد نیاز به داشتن تبحر خاص در استفاده از 
تکنولوژی ندارد. به محض ورود به محیط این نرم افزارها، آن ها بسیار سرگرم 
خواهند شد. همچنین می توانند از این موارد به عنوان روش های جدید برای 

ایجاد تنوع در تعاملات آنلاین خود با سایر دوستان و خانواده استفاده کنند.
۴. یک بسته مراقبتی برای سرگرم شدن تهیه کنید

این ایده متفکرانه برای افرادی است که ممکن است به مدت دو هفته در 
قرنطینه باشند. شما می توانید یک بسته مراقبتی شامل دی وی دی یا دیسک، 
موسیقی، پازل یا هر سرگرمی مورد علاقه فرد سالمند درست کنید، و همه 
این ها را با ضدعفونی کننده دست تمیز کرده و سپس در یک پاکت کاملًا بسته 
به همراه یک یادداشت قرار دهید. اگر فاصله اجتماعی خود را حفظ کنید، این 
کار می تواند فرصتی برای یک بازدید کوتاه باشد. در این صورت می توانید در 
این زمان بررسی کنید که آیا فرد سالمند به خوبی غذا می خورد و آیا داروهای 

مورد نیازش را دارد یا خیر.
5. از طریق موسیقی و خاطرات مورد علاقه شان با آن ها ارتباط برقرار 

کنید
یک پیشنهاد برای یک حرکت شگفت انگیز این است که یک لیست پخش 
موسیقی مفید و مثبت با توجه به علاقه فرد سالمند تهیه کنید. درست کردن 
لیست پخش موسیقی های قدیمی یا موسیقی هایی که خاطرات را در ذهن 

تداعی می کنند، راهی عالی برای ایجاد احساسات مثبت است.
بگذارید.  اشتراک  به  را  قدیمی  عکس های  می کنند  توصیه  متخصصین 
عکس های قدیمی خاطرات خوب را به یاد می آورند. تحقیقات نشان داده اند که 
حتی افرادی که دارای انواع شدید زوال عقل هستند به تصاویر پاسخ می دهند. 

۶. یک هدیه هنری برایشان بفرستید
یک  برایشان  بخواهید  هستند  تنهایی  در  که  سالمندی  افراد  نوه های  از 
کاردستی هنری بسازند. اگر خودتان نیز تمایل به هنر دارید، برای آن ها یک 

چیز شخصی بسازید که نشان دهید همیشه به آن ها فکر می کنید.
7. آن ها را تشویق کنید که حتی اگر نمی توانند از منزل خارج شوند، در 

خانه فعال باشند
البته اگر در مورد تحرک فرد سالمند نگرانی هایی وجود دارد، باید از استفاده از 
پله ها منع شوند. و اگر می دانید خانه های آن ها به هم ریخته و پرتراکم است، باید 
در مورد تشویق آن ها به تحرک نیز احتیاط کنید. با این حال، حرکات کششی 
یکی از راه های ساده ای است که افراد مسن می توانند در مواقعی که بیش از 
حد در حالت نشسته قرار گرفته اند، انجام دهند. ورزش نشسته هم می تواند 
برای  تمریناتی که  باشد. خوب است در مورد  آنان  برای  فعالیت عالی  یک 

سالمندان مؤثر است جستجو کنید.
همچنین روش هایی وجود دارد که می توان خلاقانه با قرنطینه سازگار شد. به 
عنوان مثال، اگر فرد سالمند عاشق گلف باشد، می توانید به راحتی با استفاده 
از یک چوب گلف، یک توپ و یک فنجان، یک زمین گلف خانگی درست کنید.

8. آن ها را تشویق کنید تا روند پیگیری اخبار را تغییر دهند
بسیاری از سالخوردگان که تنها هستند عادت دارند تلویزیون را روشن بگذارند 
که این کار در زمان هایی مانند این روزها، تکرار و دلسردکننده و البته باعث 
اضطراب بی مورد و حتی افسردگی می شود. در اینجا چند توصیه خوب وجود 
دارد: صبح ها یک بار اخبار را دنبال کرده و سپس یک بار هم در شب خبرها 
را چک کنند. اگر افراد سالمند نیاز دارند که تلویزیون همیشه روشن باشد، 
تماشای شبکه های مستند و برنامه های این چنین می تواند گزینه خوبی باشد. 
مشاهده برنامه های آنلاین هم می تواند برای سالمندان تنها در دوران قرنطینه، 

سرگرم کننده باشد.
۹. آن ها را تشویق کنید تا با سایر سالمندان ارتباط برقرار کنند

اگر آن ها را تشویق به استفاده از فناوری های تعاملی ذکر شده کنید، می توانند 
با هم سالان خود در فعالیت ها شرکت کنند. انزوای اجتماعی به معنای پایان 
یافتن معاشرت نیست. شبکه های اجتماعی را به آن ها را معرفی کنید. آن ها 
ممکن است از میزان لذتی که از استفاده از این موارد می برند تعجب کنند. 
برای برخی، این می تواند راهی برای یافتن دوستان جدید از نقاط بسیار دور 
باشد و برایشان پنجره ای به سوی دنیای جدید باز کند. همچنین می توان آن ها 
را تشویق کرد که با دیگر سالمندان جامعه و یا حلقه اجتماعی، دوست شده و 
به طور منظم از یکدیگر باخبر شوند. همچنین بازی های آنلاین بسیاری وجود 
دارد که تعاملی هستند و می توانند جایگزین بازی های رومیزی رو در رو و غیره 
شوند. در مواقع بحرانی، همه ما به انجام یک کار مفید نیاز داریم. سالمندان، 
مانند هر شخص دیگری، دوست دارند به مردم کمک کنند. تعامل اجتماعی 

برای انسان بسیار ضروری است.

۹روش برای برقراری ارتباط با افراد مسن در روزهای خانه نشینی؛

کارشناس دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت:چگونه در قرنطینه به سالمندان کمک کنیم؟

با این میوه ها و سبزی ها، سیستم ایمنی تان 
را تقویت کنید

کارشناس دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، گفت: به جای مصرف 
مکمل های گران، با سبزی و میوه های فصل پاییز و زمستان، سیستم ایمنی خود 

را در برابر کرونا تقویت کنید. 
سپیده دولتی: با توجه به شیوع کرونا و ترس مردم برای پیشگیری از ابتلا به 
کرونا، خیلی از افراد بدون داشتن آگاهی های لازم اقدام به خرید و مصرف انواع 
مکمل های مولتی ویتامین از داروخانه می کنند. مکمل هایی که نه تنها برای 
خیلی از افراد سودی نخواهد داشت بلکه موجب بروز مشکلات عدیده ای همچون 

مسمومیت با ویتامین های A، ،E ، آهن و ... می شود. 
کارشناسان،  توسط  باید  مکمل ها  که  داشت  توجه  باید  اینکه  بیان  با  وی 
متخصصین تغذیه و پزشکان با توجه به شرایط فرد تجویز شود، افزود: نوزادان، زنان 
باردار و شیرده، سالمندان و برخی افراد به دلیل بیماری های زمینه ای باید با نظر 
کارشناس تغذیه یا پزشک مکمل مصرف کنند اما، بقیه افراد سالم باید نیاز بدنشان 
 D به مواد معدنی و ویتامین ها را از مواد غذایی روزانه تامین کنند که البته ویتامین
به دلیل محدودیت منابع غذایی یک مستثنی است و افراد بزرگسال باید ماهانه یک 

دوز ۵۰ هزار واحدی ویتامین D مصرف کنند.
وی در ادامه، تاکید کرد: مردم جامعه باید بدانند که به جای پرداخت هزینه های 
زیاد برای خرید مکمل های مختلف ویتامین و مواد معدنی برای تقویت سیستم 
بالایی دارند  ارزش غذایی  این فصول سرد، که  از میوه ها و سبزیجات  ایمنی 
و سرشار از ویتامین و مواد معدنی و فیبر فراوان هستند، استفاده کنند. یکی از 
این مواد مغذی کدو حلوایی است. کدو حلوایی یا به اصطلاح کدو تنبل یکی از 
بهترین هدیه های فصل پاییز برای ما انسان ها است. کدو حلوایی که از سبزیجات 
نشاسته ای است سرشار از مواد مغذی برای حفظ سلامتی است. این کدوی 
 B و برخی از ویتامین های گروه A، C خوشرنگ منبع خوبی از فیبر، ویتامین
است؛ در حالی که کالری کمی دارد. کدو حلوایی یک منبع عالی بتاکاروتن است 
که  در بدن به ویتامین A تبدیل می شود که نقش بسزایی در تقویت سیستم ایمنی 
و تقویت عملکرد ریه دارد که در نهایت  نقش مهمی در حفاظت بدن در پیشگیری 
از کرونا دارد. این ویتامین در مواد غذایی دیگری همچون هویج، مرکبات تیره، 

گوجه فرنگی و سبزیجات برگ سبز و خرمالو نیز وجود دارد.
این کارشناس تغذیه تاکید کرد: محتوای آنتی اکسیدانی زیاد این کدو خطر ابتلا 
به بیماری های مزمن را کاهش می دهد. رادیکال های آزاد، مولکول های تولید شده 
توسط فرآیند متابولیسم بدن هستند. اگر رادیکال های آزاد بیش از حد در بدن 
تولید شوند، حالتی به نام استرس اکسیداتیو ایجاد می کنند که می تواند زمینه 
ساز بیماری های مزمن، از جمله بیماری های قلبی و سرطان باشد. دشمن این 
رادیکال های آزاد آنتی اکسیدان ها هستند که تمامی میوه ها، سبزی ها و صیفی ها 
دارای آنتی اکسیدان هستند؛ البته هر چه این مواد غذایی پررنگتر و نارنجی تر 

باشد، آنتی اکسیدان آن بیشتر است.
دولتی ادامه داد :شلغم یکی دیگر از سبزیجات این فصل است که از مصرف آن 
نباید غافل شویم. شلغم و برگ های آن منبع بسیار خوبی از ویتامین C هستند که با 
افزایش بیش از حد سطح این  ویتامین در بدن، سلول ها از آسیب رادیکال های آزاد 
محافظت می شوند و سیستم ایمنی نیز تقویت می شود. این ماده مغذی همچنین 

جذب آهن را بهبود می بخشد و به تنظیم کلسترول خون کمک می کند.
کارشناس دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، اظهار کرد: علاوه بر این 
شلغم سرشار از ویتامین های مختلف است. یکی از این ویتامین ها، ویتامین 
K است که به عنوان یک عامل لخته کننده نقش اساسی دارد، به این معنی که 
از خونریزی بیش از حد جلوگیری می کند. علاوه بر این برگ های شلغم حاوی 
مقادیر زیادی فولات هستند، که به تولید سلول های قرمز خون کمک می کند. 
وجود آنتی اکسیدان در شلغم در تقویت سیستم ایمنی و کاهش ابتلا به کرونا 
بسیار مفید است. همچنین پتاسیم  موجود در آن با گشاد شدن عروق به کاهش 
فشار خون کمک می کند. شما می توانید شلغم را به صورت خام یا به صورت بخار 
پز که با آب بسیار کمی بخار پز شده باشد آماده و میل کنید.  وی در خاتمه توصیه 
کرد: تمامی افراد سالم به خصوص افراد مبتلا به کرونا حتما هر روز از سبزیجات 

این فصل مثل کدو حلوایی، شلغم، لبو، هویج و انواع کلم مصرف کنند.

یک فوق تخصص غدد مطرح کرد

نقش ویتامین D در مقابله با کرونا
یک فوق تخصص غدد، با اشاره به اهمیت مصرف ویتامین D در تقویت سیستم 
ایمنی بدن، نسبت به تاثیر مخرب ناشی از مصرف بی رویه آن بر روی کبد و کلیه 

هشدار داد.
ساسان شرقی، در خصوص مصرف مکملی مانند ویتامین D برای پیشگیری 
از ابتلا به کرونا گفت: ویتامین D یکی از ویتامین های مهم برای تقویت سیستم 
بنابراین  شود،  می  یافت  کمتر  ما  غذایی  منابع  در  متاسفانه  که  است  ایمنی 
کشورهای گوناگون از سال ها پیش تلاش کردند با غنی سازی مواد غذایی با این 
ویتامین پاسخگوی نیاز بدن به دریافت این ویتامین باشند اما کافی نیست. این 
 D فوق تخصص غدد با اشاره به اینکه ۸۰ درصد افراد در ایران با کمبود ویتامین
مواجه اند، اظهار کرد: پیشنهاد می شود افرادی که با کمبود این ویتامین مواجه 
می شوند به صورت ماهانه یک قرص ۵۰ هزار واحد بین المللی یا روزانه یک قرص 
هزار واحدی و یا هر شش ماه یک آمپول را تزریق کنند البته این مقادیر در افرادی 
که با کمبود بیشتر این ویتامین روبه رو می شوند باید به مدت سه ماه هر هفته یک 
قرص ۵۰ هزار واحدی و پس از آن ماهانه یکبار مصرف شود. شرقی در خصوص 
اثر ویتامین D در مقابله با بیماری کرونا افزود: ویتامین D باعث کاهش و شدت بروز 
کرونا می شود اما اثرگذاری این بیماری در زمان ابتلاست نه پیشگیری از ابتلا به 
این شکل که افراد مبتلا به کرونا هفته ای یک عدد قرص ویتامین D و پس از آن 
به مدت سه ماه هر هفته باید مصرف کنند تا شدت این بیماری کاهش یابد. وی 
ادامه داد: ویتامین D یک ویتامین محلول در چربی است و مانند ویتامین های 
محلول در آب که به راحتی از راه کلیه دفع می شوند نیست بنابراین می تواند مانند 
چربی ها در کبد و حتی در کلیه ذخیره شود و اثرات مخربی را به دنبال داشته 
باشد. این فوق تخصص غدد با اشاره به تاثیر مخرب ناشی از مصرف بی رویه این 
مکمل بر کبد و کلیه، گفت: در صورت مصرف بیش از اندازه این ویتامین کلیسم 
خون بالا می رود به این ترتیب ما شاهد کم کاری کلیه و کبد خواهیم شد بنابراین 
تنها افرادی که مبتلا به کمبود پاراتیروئید هستند اجازه مصرف بیش از مقادیر ذکر 
شده از این ویتامین را دارند که آنها هم نمونه های نادری هستند در غیر اینصورت 

مصرف بیش از اندازه این ویتامین را به هیچ عنوان توصیه نمی کنیم.

دانستن نشانه ها و محرک های درد کلیه و کمر درد به 
شما کمک می کند تا تفاوت آن ها را از یکدیگر تشخیص 

دهید.
از آنجایی که کلیه ها در پشت بدن و زیر قفس سینه قرار 
دارند، تشخیص اینکه دردی که در آن منطقه احساس 
یا درد کلیه ها ناشی شده دشوار  از درد کمر  می کنید 
است؛ اما علائمی وجود دارد که می تواند به تشخیص 
منبع درد کمک کند. محل، نوع و شدت درد از مواردی 
است که می توان براساس آن تشخیص داد که عامل درد 

شما چیست.
چگونه درد کلیه را تشخیص دهیم؟

را  در جریان خون  موجود  و سموم  زائد  مواد  کلیه ها 
برابر  آن در  پذیری  باعث آسیب  این  فیلتر می کند که 
عفونت های می شود. کلسیم، اگزالات و فسفر اضافی 
می تواند در کلیه ها جمع شده و باعث ایجاد سنگ کلیه 
درد  بود.  خواهد  دردناک  انسداد،  صورت  در  که  شود 
کلیه اغلب در نتیجه عفونت یا وجود سنگ در لوله های 

خارجی کلیه احساس می شود.
 اگر درد از ناحیه کلیه شما ایجاد شده باشد، دارای 

ویژگی های زیر است:
- محل درد

درد کلیه در ناحیه پهلو )کمر( یا قسمت میانی کمر شما 
یعنی ناحیه ای در دو طرف ستون فقرات بین قسمت 
تحتانی قفسه دنده و باسن و معمولًا در یک طرف بدن 
ایجاد می شود؛ اما در هر دو طرف ممکن است بروز کند.

- نوع درد
در صورت داشتن سنگ کلیه، درد آن معمولًا حاد و 
در صورت ابتلا به عفونت کسل کننده است )که مانع 
فعالیت های روزمره شما نمی شود( و بیشتر اوقات درد به 
صورت مداوم و عمیق خواهد بود. در حالت عفونت درد با 
حرکت بدتر نمی شود یا بدون درمان خود به خود برطرف 

می شود ام اگر سنگ کلیه باشد با حرکت سنگ ممکن 
است درد نوسان داشته باشد.

- گسترش درد
گاهی اوقات درد به کشاله ران یا پایین شکم گسترش 
می یابد. اگر فقط درد شکم و بدون کمر درد دارید، پس 

ممکن است این درد مربوط به کلیه ها نباشد.
- شدت درد

درد کلیه بر اساس شدتی که دارد طبقه بندی می شود. 
سنگ کلیه معمولًا درد شدیدی ایجاد می کند و درد ناشی 
از عفونت نیز معمولًا خفیف است. سنگ های کوچک 
کلیه اغلب از طریق دستگاه ادراری عبور می کنند بدون 
اینکه درد زیادی ایجاد کنند. با این حال، سنگ های 
بزرگ می توانند دردی شدید و حاد ایجاد کنند که وقتی 
از کلیه به حالب منتقل می شوند، بدتر می شود. حالب ها 
لوله هایی هستند که کلیه ها را به مثانه متصل می کنند و 

بخشی از سیستم ادراری هستند.
اگر به عفونت کلیه یا سنگ کلیه مبتلا هستید، ممکن 

است به موارد زیرمبتلا شوید:
تب و لرز، استفراغ و حالت تهوع، ادرار تیره، نیاز فوری 
مثانه،  عفونت  کردن،  ادرار  هنگام  درد  کردن،  ادرار  به 
مورد  دو  هر  در  می تواند  )این  ادرار  در  خون  مشاهده 
عفونت یا سنگ کلیه اتفاق بیفتد( و مشاهده سنگ های 
کوچک کلیه که مانند سنگریزه در ادرار به نظر می رسند.

علائم آسیب یا مشکلات شدید ممکن است شامل 
موارد زیر باشد:

بوی بد دهان، تنگی نفس، ایجاد تورم در پاها، مچ پا، پا 
و دیگر اعضای بدن.

کمردرد را چگونه تشخیص می دهید؟
زندگی  از  دوره ای  در  بزرگسالان  از  درصد  حدود ۸۰ 
خود دچار کمردرد می شوند. کمر درد از درد کلیه شایع تر 
عضلات،  در  مشکلی  وجود  دلیل  به  معمولًا  و  است 

استخوان ها یا اعصاب پشت شما ایجاد می شود.
کمر درد با ویژگی های زیر مشخص می شود:

- محل درد
کمر درد می تواند در هر نقطه از پشت شما اتفاق بیفتد، 
اما بیشتر اوقات در قسمت پایین کمر یا یکی از باسن ها 

احساس می شود.
- نوع درد

درد عضلانی احساس دردی آرام است، اما اگر عصبی 
و  بوده  شدید  درد  باشد،  شده  ملتهب  یا  دیده  آسیب 
ممکن است به سمت پایین باسن، ساق پا یا حتی تمام 

پا را درگیر کند.
- شدت درد

یا  به صورت حاد  ابتلا  براساس مدت زمان  کمر درد 
مزمن طبقه بندی می شود. درد شدید از چند روز تا چند 

هفته و درد مزمن بیش از سه ماه طول می کشد.
علائم مرتبط با کمردرد

- علائم دیگری که ممکن است با کمردرد تجربه کنید 
عبارتند از: محل درد ممکن است متورم به نظر برسد، 

اسپاسم عضله در ناحیه دردناک، بی حسی یا ضعف در 
یک یا هر دو پا )اگر درد به دلیل مشکل عصبی است(.

و  می برید  رنج  کمردرد  از  که  شدید  متوجه  اگر   -
نمی توانید ادرار یا اجابت مزاج را کنترل کنید، احتمالا 
چیزی بر روی اعصاب ستون فقرات شما فشار می آورد؛ 
در این حالت شما باید فوراً توسط متخصص معاینه شوید.
- این بیماری که با نام سندرم cauda equina معرفی 
می شود، در صورت عدم درمان به موقع، می تواند باعث 
آسیب شدید عصبی در ستون فقرات در طولانی مدت 

شود.
چه موقع به دکتر مراجعه کنیم؟

وقتی تشخیص دادید که درد شما از کمر یا کلیه است، 
شاید  کنید.  مراجعه  پزشک  به  درمان  و  بررسی  برای 
بتوانید کمر درد خفیف را بدون مراجعه به پزشک معالجه 
کنید، اما اگر بهبود نیافتید و درد شما شدید بود، باید 
به پزشک مراجعه کنید. دانستن تفاوت بین درد کلیه 
و کمردرد می تواند موجب تشخیص زودتر و نتایج بهتر 

درمان شود.

چه موقع به دکتر مراجعه کنیم؟

تفاوت درد کمر با درد کلیه 

و  بالینی توضیحاتی درباره چگونگی حفظ  روانشناس 
ضمانت سلامت روان افراد توسط والدین ارائه داد. 

اهورا کاوسی روانشناس بالینی درباره موضوع اخلاق و 
سلامت روان اظهارداشت: هر فردی به طور کلی ۵ نیاز 
اصلی دارد و هر رفتاری که از خودش نشان می  دهد، برای 
برطرف کردن این نیازهاست که گاهی سازنده و گاهی هم 

نامؤثر و غیر سازنده است.
وی  با بیان اینکه این نیازها به ترتیب بقا، عشق و احساس 
گفت:  است،  سرگرمی  و  تفریح  و  آزادی  قدرت،  تعلق، 
معمولا برای برطرف کردن این نیازها ۳ مدل رفتار از جمله 
سازمان یافته، نیمه سازمان یافته و خلاقانه توسط افراد 

صورت می گیرد.

 این روانشناس بالینی ادامه داد: افراد از زمانی که یاد 
راه های  اساسی  نیازهای  کردن  برطرف  برای  می گیرند 
اخلاقی بکارگیرند، خواسته های آنها به شکل قانون مدارتر 
و اساسی پیش می رود. در واقع گذشتگان هم این موضوع 
را آموختند و تمدن از همان زمان شروع به شکل گیری 

کرد.
وی با اشاره به اینکه دین نقش بسیار پررنگ و موثری در 
معقوله ایجاد اخلاق داشته است، افزود شعر و فلسفه نیز 
افراد را به سمت و سوی اخلاق مداری سوق می دهد و با 
و  انسانی  ارزش های  افراد  تقویت خردمندی می توان در 

اخلاقی را تقویت کرد.
اخلاق  موضوع  از  مندی  بهره  با  اینکه  به  اشاره  با  وی 

می توانیم نقش موثری در تربیت بهتر فرزندان ایفا کنیم 
گفت: آموزش مباحث اخلاقی از طریق گنجینه اطلاعاتی 
اصیل مانند کتاب و کلاس های روانشناختی، والدین را 
توانمند می کند و باعث می شود که از دوران کودکی، این 
موضوع را در فرزند خود نهادینه کنند و نقش مؤثری در 

بهبود کیفیت زندگی کودک داشته باشند.
کاوسی با تأکید بر نقش اخلاق والدین بر سلامت روان 
کودکان گفت: والدین خوش خلق و اهل مطالعه در این 
عصر اطلاعات و محرک های آموزشی کاذب فرزندان بسیار 
سالم تری به لحاظ روحی دارند و نباید از نقش اخلاق در 
جامعه غافل ماند چرا که با استفاده از این موضوع می توان 

سلامت روان کودکان را تضمین کرد.

یک روانشناس بالینی :

چگونه سلامت روان فرزندان خود را تضمین کنیم؟
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سیدمحمدتقی قادری، پژوهشگر حوزوی

راز عدم ازدواج حضرت معصومه سلام الله علیها و خواهران ایشان را نه در 
وصیت پدر باید جستجو کرد و نه در نبود همسر متناسب و هم کفو، بلکه 
علت اصلی آن، وجود اختناق شدید هارونی و مأمونی بود که جان شیعیان 
را در خطر جدی قرار می داد و باعث شد احدی جرأت نکند به راحتی به 
خانه موسی بن جعفر علیه السلام و امام رضا علیه السلام رفت و آمد داشته 

باشد چه رسد به این که داماد آن خانواده گردد.
به گزارش پایگاه خبری آستان مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها، 
از خصوصیت هایی که می توان برای کریمه اهل بیت سلام الله علیها نام 
برد »اولویت بندی در سلوک زندگی« است؛ به این معنا که هر چند ازدواج 
سنت اسلامی است و به شدت بر انجام آن تاکید شده و قرآن کریم فرمان به 
یامی  مِنْکُمْ وَ الصّالِحینَ مِنْ عِبادِکُمْ 

َ
نْکِحُوا اْلأ

َ
انجام ان داده و می فرماید »وَأ

وَ إِمائِکُمْ إِنْ یَکُونُوا فُقَراءَ یُغْنِهِمُ اللّهُ مِنْ فَضْلِهِ وَ اللّهُ واسِعٌ عَلیم؛ باید مردان 
بی زن و زنان بی شوهر و کنیزان و بندگان خود را به نکاح درآورید. اگر آنان 
فقیر باشند، خداوند آنان را از فضل خویش بی نیاز خواهد ساخت؛ زیرا 
خداوند وسعت دهنده و داناست« )نور ایه۳۲( و پیامبر اکرم)ص( فرمودند 
تی فَلیس مِنّی؛ ازدواج سنت من است و  تی فَمَنْ رَغِبَ عَنْ سُنَّ کاحُ سُنَّ »اَلنِّ
هر کس از سنت من رو بگرداند از من نیست« )بحار، ج۹۳، ص۲۲۰( ولی 
با این همه تاکیدات اسلامی، حضرت معصومه سلام الله علیها که واقف بر 
این دستور مؤکد اسلامی بودند با اینکه بیست و هشت سال از عمر مبارک 
شان می گذشت مجرد ماندند و ازدواج نکردند و در اولویت سیره وسلوک 

آن حضرت قرا ر نگرفت.
از این رو محققین در تحلیل این سیره و چرایی ازدواج نکردن حضرت 

چند احتمال داده اند؛
علیه  کاظم  امام  که  است  این  است!(  مردود  البته  )که  اول  احتمال 
السلام وصیت به ازدواج نکردن دختران خود نموده بود. از این رو یعقوبی 
می نویسد »موسی بن جعفر علیه السلام را هجده پسر و ۲۳ دختر بود، 
پسران عبارت بودند از علی رضا، ابراهیم، عباس، قاسم، اسماعیل، جعفر، 
هارون، حسن، احمد، محمد، عبیدالله، حمزه، زید، عبدالله، اسحاق، 

حسین، فضل و سلیمان.
موسی بن جعفر علیه السلام وصیت کردند که دختران شان شوهر نکنند 
و هیچ کس از آنان شوهر نکرد، مگر ام سلمه که در مصر به ازدواج قاسم بن 
محمد بن جعفر بن محمد در آمد و در این باره میان قاسم و خویشاوندانش 
جریان سختی پیش آمد؛ تا آنجا که قاسم قسم خورد که جامه از وی دور 
نکرده است و جز آنکه عقد موقتی بسته شده برای محرمیّت در مسیر 
رفتن به حج و منظوری نداشته است. )تاریخ یعقوبی، ترجمه آیتی، ج۲، 

ص۴۲۱(
این گزارش یعقوبی از دوجهت صحیح نیست و شواهد و قرائنی بر جعلی 
و ساختگی بودن آن دلالت دارد، چراکه اولًا چنین وصیّتی برخلاف نص 
قرآنی و سنت رسول الله)ص( و سیره اهل بیت عصمت و طهارت است 
و هرگز چنین وصیتی از امام معصوم صادر نمی شود و ثانیاً متن وصیت 
حضرت موسی بن جعفر علیه السلام غیر از آن چیزی است که یعقوبی 
ادّعا دارد؛ ازاینرو برای قضاوت در این زمینه، ابتدا متن وصیت حضرت را 

مرور می کنیم.
ابراهیم بن عبدالله از موسی بن جعفر علیه السلام نقل کرده که آن 
حضرت جمعی را مانند اسحاق بن جعفر، ابراهیم بن محمد و جعفر بن 
صالح و … را بر وصیت خود شاهد گرفتند و فرمودند »اُشْهِدُ هُمْ اَنّ هَذِهِ 
جَ أختَهُ  تی … اَوصَیْتُ بها اِلی عَلَیٍّ اِبْنی … و اِنْ اَرادَ رَجَلٌ مِنْهَم اَنْ یُزَوِّ وَصِیَّ
جَ بَناتی اَحَدٌ مِنْ اِخْوتِهِنَّ وَ  جَها الّا بِاِذْنِهِ وَ اَمْرِهِ … وَ لا یُزَوِّ فَلَیْسَ لَهُ اَنْ یُزَوِّ
مِنْ اُمّهاتِهِنَّ وَ لا سُلْطانٌ وَ لا عَمِلَ لَهُنّ اِلّا بِرأیِهِ وَ مَشْوَرتهِ ، فَاِنْ فَعْلُوا ذلِکَ 
وهُ فی مُلْکِهِ وَ هُوَ اَعْرَفُ بِمنالحِ  فَقَدْ خالَفُوا الله تَعالی وَ رَسُولَهُ )ص( وَ حادُّ
جَ، وَ اِنْ اَرادَ اَنْ یَتْرَکَ تَرَکَ…؛ شاهد می گیرم آنها  جَ زَوَّ قَوْمِهِ اِنْ اَرادَ اَن یَزَوِّ
را که این وصیّت من است که به فرزندم علی وصیت کرده ام… )از جمله 
وصیتم این است( اگر مردی از شما خواست خواهرش را شوهر دهد، این 
حق را ندارد، مگر با اجازه و فرمان او )علی( و نه دختران من )حق دارند( که 
یکی از خواهران خود را شوهر دهند و یا مادران آنها و نه سلطانی، و نه کاری 
برای آنها انجام دهد، مگر اینکه با نظر و مشورت او )علی( باشد. اگر بدون 
اجازه او به چنین کاری اقدام کنند، به راستی با خدا و رسولش مخالفت و 
در سلطنت او منازعه کرده اند و او )حضرت رضا( به مصالح قومش در امر 
ازدواج آگاه تر است. اگر خواست به کسی شوهر دهد، شوهر می دهد و 

اگر خواست رد کند، رد می کند« )بحار، ج۴۸، ق۲۷۶(
در این وصیت نامه حضرت موسی بن جعفر علیه السلام با صراحت به 
فرزندان اعلام می دارند که حجّت خدا بعد از او علی بن موسی علیه السلام 
است و خواهران باید در هر کاری از جمله مسئله ازدواج از او اطاعت کنند و 
هر فردی را که علی بن موسی علیه السلام مناسب دیدند، آنان با او ازدواج 
کنند؛ چرا که آن حضرت به مسائل ازدواج آگاه تر و به وضعیت بستگان و 

آشنایان آشناتر است.
در اینجا هرگز سخن از ترک ازدواج دختران موسی بن جعفر علیه السلام و 
خواهران حضرت رضا علیه السلام نیست؛ سخن در این است که بر ازدواج 
آنان حضرت رضا)ع( باید نظارت داشته باشد. )حیاة الامام موسی بن 

جعفر، ج۲، ص۹۷(
احتمال دوم این است که دختران حضرت موسی بن جعفر مخصوصاً 
حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها از نظر کمالات در حد بالایی قرار 
داشتند و کسی همسنگ و همسر آنها پیدا نمی شد و یکی از اموری که در 

تزویج دختر مورد توجه قرار می گیرد، هم کفو بودن است.
این نظریه نیز نمی تواند قابل تأیید باشد چراکه اولًا سیره ائمه اطهار 
علیهم السلام این نبوده که دختران خود را به جهت پیدا نشدن همسنگ 
در خانه نگه دارند و مانع ازدواج آنان شوند؛ بلکه آنان، هم در قول، و هم در 

عمل خود، مؤمن و مؤمنه را کفو یکدیگر می دانستند.
از پیامبر اکرم)ص( نقل شده است که آن حضرت فرمودند »هرگاه کسی 
به خواستگاری دختر شما آمد که دینداری و امانتداری او را می پسندید 
)هر چند در حد دختر شما نباشد( شوهر دهید و اگر شوهر ندهید، در 
زمین فتنه و فساد بزرگ بر پا می شود« )منتخب میزان الحکمه، ص۲۳۴(

ثانیاً در عصر امام کاظم علیه السلام جوانان شایسته ای از تبار امام حسن 
نیز در میان  و  مجتبی علیه السلام و حضرت سیدالشهدا علیه السلام 
شیعیان افرادی وجود داشتند که می توانستند همسران مناسب آنان 

باشند.
احتمال ازدواج نکردن حضرت معصومه سلام الله علیها این است که 
اختناق هارون الرشید و وجود خفقان در آن دوران، چنان شدید بود که 
حتی کسی جرئت نداشت برای پرسیدن مسائل شرعی به در خانه موسی 
بن جعفر علیه السلام مراجعه کند، تا چه رسد به اینکه به عنوان داماد آن 
حضرت رفت و آمد دائمی با خانواده ایشان داشته باشد؛ چراکه همین 
ارتباط نسبی زمینه ای را فراهم می ساخت تا هارون به اذیت و آزار او 
بپردازد. البته با اینکه هارون در مواردی تظاهر به دینداری می کرد، ولی 

ستمگری بی رحم بود.
یکی از مورّخین می گوید »هارون هنگام شنیدن وعظ از همه بیشتر 
اشک می ریخت و در هنگام خشم و تندی از همه ظالم تر بود« )الاغانی، 
آنان  نفر  و همین مرد دو هزار کنیز داشت که سیصد  ج۵، ص ۲۴۱( 
مخصوص آواز خوانی و رقص و خنیاگری بودند. )تاریخ تمدن جرجی 

زیدان، ترجمه علی جواهر کلام، ص۱۶۲(
شیعیان در عصر خلافت هارون در تنگنا و فشار قرار داشتند و کسانی 
چون علی بن یقطین در تقیه به سر می بردند و کوچک ترین حرکاتشان زیر 
نظر بود. نمونه بارز آن داستان لباسی است که هارون به علی بن یقطین 
داد. این لباس ویژه خلفا بود و علی بن یقطین آن را به موسی بن جعفر 
علیه السلام اهدا کرد. حضرت آن را قبول نکردند و فرمودند »این لباس را 
نگهدار و از دست مده زیرا در حادثه ای که برایت پیش می آید به کار می 
آید«؛ چندی بعد یکی از خدمتگزاران علی بن یقطین، نزد هارون شکایت 
کرد و گفت لباس مخصوص را به موسی بن جعفر علیه السلام اهدا کرده 
است. هارون بلافاصله او را احضار کرد و از لباس پرسش کرد و او گفت آن 
را در بقچه ای نگه داشته ام؛ هارون دستور دارد تا فوراً آن را بیاورد. وقتی که 
نگاهش به لباس افتاد، گفت بعد از این هرگز سخن سعایت کننده ای را 

درباره تو باور نخواهم کرد. )الارشاد، شیخ مفید، ص۲۹۳(
این گونه قضایا نشان می دهد که ارتباط موسی بن جعفر علیه السلام 
کنترل می شد و از طرفی زندانی شدن امام نیز انگیزه و امکان خواستگاری 
از دختران آن حضرت را به شدت کاهش می داد. همچنین بعد از شهادت 
امام وحشت بیشتری بر مردم حاکم شد و حضرت رضا علیه السلام نیز 
تحت نظر قرار گرفت. در زمان مأمون آن حضرت به خراسان احضار شد 
و بعد از یک سال، حضرت معصومه سلام الله علیها و جمعی از برادران 
ایشان به خراسان حرکت کردند، اما در راه، حضرت معصومه سلام الله 
علیها پیش از دیدن برادر، دار فانی را وداع کرد و امر ازدواج شان هم تحقق 

نیافت.
بنابراین راز عدم ازدواج حضرت معصومه سلام الله علیها و خواهران 
ایشان را نه در وصیت پدر باید جستجو کرد و نه در نبود همسر متناسب و 
هم کفو، بلکه علت اصلی آن، وجود اختناق شدید هارونی و مأمونی بود که 
جان شیعیان را در خطر جدی قرار می داد و باعث شد احدی جرئت نکند 
به راحتی به خانه موسی بن جعفر علیه السلام و بعد از ایشان فرزندشان 

رفت و آمد داشته باشد چه رسد به این که داماد آن خانواده گردد.
از طرف دیگر، زندانی شدن حضرت موسی بن جعفر علیه السلام و 
سرانجام شهادت شان و احضار شدن حضرت رضا علیه السلام به خراسان 
و دور افتادن از خواهران، مزید بر این علت بود که دختران امام کاظم 
علیه السلام و به خصوص حضرت معصومه سلام الله علیها ازدواج را در 

اولویت زندگی قرار ندهند.
حضرت فاطمه معصومه)س( یکم ذی القعده ۱۷۳ هجری قمری دیده 
به جهان گشود. او فرزند والامقام امام موسی بن جعفر)ع( و نجمه خاتون از 

بانوان پرهیزگار آن روزگار بود. 
ولایت پذیری حضرت معصومه)س( از مهم ترین شاخصه های شخصیتی 
آن حضرت بود و باعث شد یک سال پس از ورود امام رضا)ع( در سال ۲۰۰ 
هجری به شهر خراسان، کریمه اهل بیت)س( درلبیک به خواسته برادر 
بزرگوار خویش، با کاروانی متشکل از بیش از ۲۰ نفر از خاندان پیامبر)ص( 

از شهر مدینه به سمت ایران حرکت نماید.
حضرت معصومه)س( پیش از رسیدن به قم، بیمار شدند و ۱۷ روز را 
در خانه موسی بن الخزرج یکی از بزرگان تشیع درشهر قم سپری کردند؛ 
ایشان در اقامت ۱۷ روزه اش در بیت النور قم به خواندن نمازهای شب و 

عبادت کردن پرداختند و در ۱۰ ربیع الثانی از دنیا رفتند.
حضرت معصومه)س( یادگار آل الله در شهر قم است که با قدم نهادن به 
این دیار،  سرمنشا بسیاری از برکات و تحولات سرنوشت ساز در تاریخ اسلام 

و به ویژه تشیع شدند.
وجود بارگاه منور کریمه اهل بیت)س( در شهر قم باعث حضور بزرگان 
اهل علم، دین و فقاهت در این سرزمین شد و شهر قم علاوه بر کسب 
استعداد صدور علوم دینی به سراسر جهان،  به پایگاهی برای مرجعیت، 

انقلاب و تربیت علما تبدیل شد.
جایگاه شهر قم در روایات بسیاری موردتمجید قرارگرفته و از آن به عنوان 
آشیانه آل الله یادشده است؛ امام صادق)ع( می فرماید: »زمانی می رسد که 
از قم علم و دانش به دیگر شهرها از شرق تا غرب عالم منتشر می شود، تا 
جایی که این شهر اسوه و الگوی شهرهای دیگر گشته و هیچ کس در روی 
زمین باقی نمی ماند که از قم به او بهره های علمی و دینی نرسد تا آن که 

زمان ظهور حجت خدا و قائم ما فرارسد«.

پایبندی به پروتکل ها و محدودیت های جدید کرونایی ؛

عزم دوباره قمی ها برای مقابله با کرونا

مردم قم بار دیگر با تشدید رعایت توصیه های پزشکی و بهداشتی و پایبندی به 
پروتکل ها و محدودیت های جدید کرونایی عزم خود را برای مبارزه جدی و ریشه کنی 

ویروس منحوس کرونا جزم کرده اند. 
با افزایش روزافزون و نگران کننده مبتلایان و فوتی های کرونایی در کشور و اعمال 
محدودیت های جدید، مردم و اصناف قم با در خانه ماندن و خودداری از ترددهای 

غیرضروری گام بلندی در مبارزه با این ویروس عالم گیر برداشته اند.
در طول ۹ ماه گذشته روزی نبوده که چندین خانواده قمی به دلیل درگیری یکی از 
عزیزان به کرونا یا فوت بستگان داغدار نشوند. قم شهری بود که نخستین نمونه کرونا 
را با تیزهوشی و مسوولیت پذیری متخصصان و کادر درمان خود کشف و اعلام کرد 
و قبل و بیش از همه مردم کشور با چالش جدیدی روبه رو شد که تا قبل از آن هیچ 

شناخت و تجربه ای از مبارزه با آن را نداشت.
هر چند با همراهی جمعی مردم موج اول کرونا با وجود از دست رفتن عزیزان 
زیادی با سربلندی پشت سر گذاشته شد و در برهه ای از فصل تابستان آمار فوتی 
و مبتلایان در آن به عدد یک رقمی نزدیک شد اما به یک باره با ساده انگاری و عادی 
پنداری عمومی کرونا در کشور و کاهش رعایت پروتکل های بهداشتی، موج های دوم 
و سوم کرونا بی رحمانه تر از قبل به جان و سلامت مردم شبیخون زد و تعداد مبتلایان 

و فوتی های این ویروس در قم جهش غیرقابل باوری به خود گرفت.
گزاش ها از چند روز نخست اجرای این طرح حاکی است: رنج و زخم کهنه 
درگیری قمی ها با کرونا در موج سوم آن با افزایش قربانیان کرونایی بیش از گذشته 
خراشیده شده و همین مساله سبب شده تا اغلب مردم با آغوشی باز به استقبال 

محدودیت های جدید بروند.
مهدی خسروشاهی از کسبه اصناف قم هم گفت: ما مغازه ها و کسب و روزی خود 
را تعطیل کردیم که کرونا ریشه کن شود و از مردم درخواست می کنیم که استفاده از 

ماسک را از درب منازل خود انجام دهند و فاصله گذاری اجتماعی را رعایت کنند.
وی ادامه داد: ضرب المثل معروفی است که می گوید "یک دست صدا ندارد" و اگر 
امروز فقط بخواهیم اصناف غیرضروری را تعطیل کنیم و محدودیت های رفت وآمد در 
برخی ساعات اعمال کنیم اما دورهمی ها، همایش ها و مناسب های پرتراکم مانند 

گذشته ادامه داشته باشد، وضعیت کرونایی قم بهتر نخواهد شد.
این کسبه قمی اضافه کرد: ما به حکم مسوولیت انسانی و سرنوشت جمعی دست از 
کار روزانه کشیده ایم اما از مسئولان درخواست می کنیم که فکری به حال چک های 

برگشتی و اقساط اصنافی باشند که به ناچار طی این دو ماه به تعویق خواهد افتاد.
خدیجه احمدی از زنان خانه دار قمی هم معتقد است: مردم از طولانی شدن روند 
مبارزه با کرونا خسته شدند اما کادر درمان خسته تر از همه است و برای قدردانی از 
نزدیک به یک سال از تلاش های شبانه روزی آنها، باید همه به رعایت پروتکل های 

بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی پایبند باشند.
وی ادامه داد: بسیاری از خدماتی که مردم به آنها نیاز دارند از طریق خدمات 
غیرحضوری و اینترنتی قابل دستیابی است و از فرصت کرونا باید سواد الکترونیکی 
شهروندان و همچنین خدمات غیرحضوری دستگاه های دولتی و فروشگاه های 

برخط تقویت و توسعه داده شود.
در همین حال از روز شنبه شبستان ها و صحن های حرم مطهر حضرت فاطمه 
معصومه)س( هم خلوت تر از همیشه است و در مجموع مردم قم استقبال خوبی 
از محدودیت های کرونایی کرده اند و با در خانه ماند در منازل خود را به روی کرونا 

بسته اند.
در سطح خیابان ها و معابر شهری هم کمتر اثری از پلاک های غیربومی مشاهده 
می شود که عمدتا نیز مربوط به ساکنان قم است. همچنین، میزان تردد تا قبل از 
ساعت ۲۱ تا ۴ صبح هم در مقایسه با گذشته کاهش یافته و تا قبل از دقایق پایانی 
روز و بازگشت شاغلان اصناف ضروری به خانه، کمتر ترافیکی در محورهای پرتردد 
قم مشاهده می شود، با این حال رفت و آمد خودروها در مناطق غیر مرکزی شهر هر 

چند کمتر از گذشت اما همچنان ادامه دارد. 
بااین وجود مشاهدات میدانی نشان می دهد همچنان تجمع و حضور همزمان 
مردم در برخی مراکز خرید مایحتاج ضروری، نانوایی ها، میوه فروشی ها و غیره زیاد 

است که این معضل در برخی مناطق شهری بسیار ملموس تر است.

مجید متین فر اعلام کرد

وجود 1۸ بوستان در منطقه هفت 
شهرداری قم

مدیر منطقه هفت شهرداری قم با اشاره به سرانه فضای سبز۴ متر و ۸۵ سانتی 
متری در منطقه هفت، بهسازی فضاهای موجود را مهم ترین برنامه در این منطقه 

نامید.
مجید متین فر با اشاره به وضعیت فضای سبز منطقه، تاکید کرد: در حال حاضر 
۱۸ بوستان در سطح منطقه وجود دارد که همگی یا بهسازی شده اند یا در صف 

بهسازی قرار دارند.
مدیر منطقه هفت شهرداری قم با اشاره به پایین تر بودن سرانه فضای سبز منطقه 
که بافت شهری اطراف حرم مطهر را شامل می شود به نسبت سرانه فضای سبز قم، 
تصریح کرد: سرانه فضای سبز در منطقه هفت به ازای هر شهروند ۴ متر و ۸۵ سانت 

است که به دلیل تراکم بنا در این منطقه به نسبت شهر قم سرانه پایینی است.
متین فر افزود: سرانه بوستان های تفریحی نسبت به شهر قم وضعیت خوبی دارد 
اما چون منطقه ۷ فضای سبز جنگلی ندارد، سرانه اش در فضای سبز شهری خلاصه 
می شود. وی با اشاره به بافت متراکم منطقه هفت، اظهار داشت: با توجه به شرایط 
منطقه و تراکم بالای بافت، امکان احداث فضاهای جدید مانند مناطق دیگر به 
راحتی وجود ندارد و به همین دلیل اولویت با بهسازی و استفاده بهینه از فضاهای 
موجود است. مدیر منطقه هفت شهرداری قم با اشاره به اینکه کمبود زمین در منطقه 
هفت شرایط اجرای پروژه ها را متفاوت کرده است، افزود: حفظ وضعیت موجود و 
بهبود شرایط با استفاده از ساماندهی فضاها رسالت اولیه ما در منطقه هفت است که 

یکی از مهم ترین آنها بهسازی فضای سبز است.

معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم اعلام کرد

ممنوعیت  استفاده مسافران با تست 
کرونایی مثبت از ناوگان عمومی جاده ای 
معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم گفت:به 
منظور اعمال نظارت بر رعایت شیوه نامه های بهداشتی ، شرایط و ضوابط استعلام 
وضعیت سلامت مسافران جهت بهره مندی از ناوگان عمومی جاده ای حمل ونقل 
مسافر اعلام شد . حمید سالاری اظهارداشت: با توجه به محدودیتهای اعلامی 
توسط ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا در  ترددهای جاده ای که عمد تا دراین ایام 
جابجایی مسافران از طریق ناوگان عمومی جاده ای انجام می شود ، ضرورت نظارت 
بر عملکرد شرکتهای مسافربری دراستعلام وضعیت سلامت مسافران از سکوی سروا 

را دوچندان می گرداند . 

قائم مقام انجمن حمایت از سرمایه گذاران و کارآفرینان قم خواستارشد

کاهش پروسه اداری صدور مجوز 
وحمایت از طرح های مشارکتی

قائم مقام انجمن حمایت از سرمایه گذاران 
و کارآفرینان قم گفت :توسعه قم باوجوداینکه 
کاملا محسوس است اما بسیار با روند کندی 
به پیش می رود و تمام دغدغه سرمایه گذاران 
و  مجوز  صدور  اداری  پروسه  کاهش  بومی 
مشارکتی  طرح های  در  بعدی  حمایت های 

است.
احمد بشارتی در نشست  خبری جمعی 
قم  شهری  پروژه های  سرمایه گذاران  از 
اظهارداشت : کشورهای حاشیه خلیج فارس 
و کشورهای جنوبی منطقه قفقاز در کمتر از یک هفته مجوز سرمایه گذاری به فعالان 

اقتصادی قم صادر می کنند.
بشارتی اظهار داشت: امروز زمان صدور مجوز در قم بلندتر از زمان ساخت وساز 
پروژه های عمرانی است. علاوه بر شهرداری قم بیمه، مالیات و غیره نیز در صدور 

مجوزها دخیل است.
از  آنها  قم  و شورای شهر  استقبال ظاهری شهرداری  باوجود  کرد:  عنوان  وی 

سرمایه گذاری اما درصحنه واقعی عملا امکان پیشبرد پروژه ها در قم مهیا نیست.
وی ادامه داد :در طی۲۰ سال گذشته فرش های قرمز زیادی توسعه نهادهای 
دولتی و شهرداری قم پهن شده اما هیچ کدام تاکنون نتوانستند طرح های مورد 
انتظار را به سرانجام برسانند. بشارتی خاطرنشان کرد :شهرداری روزی مدعی پهن 
کردن فرش قرمز به سرمایه گذاران بود اما امروز  دفتری را که دراین رابطه ایجاد 
کرده بود ، تعطیل است. قائم مقام انجمن حمایت از سرمایه گذاران و کارآفرینان قم 
دربخش دیگری از سخنان خود گفت: اگر حمایت بخش دولتی نباشد اما احداث 
پروژه های تاثیرگذار مانند پارکینگ های طبقانی، خیابان ها و غیره نیست. قائم مقام 
انجمن حمایت از سرمایه گذاران و کارآفرینان قم بیان کرد: توسعه بی وقف شهری با 
تاسیس شرکت های خصوصی با مشارکت بخش دولتی و شهرداری محقق خواهد 
شد. بشارتی گفت: یکی از چالش های مهم سرمایه گذاری در جامعه ما بی توجهی 
به شرکت های خصوصی طی سالیان گذشته بوده است.بشارتی تاکید کرد: پروژه 
پارکینگ طبقاتی چهارسو در جنب بازار کهنه قم باوجود ۸ سال و نیم از زمان آغاز 
عملیات عمرانی آن اما با عدم پایبندی شهرداری در امر تملک بی سرانجام مانده 
از  انجمن حمایت  قائم مقام  نیست.  از آن مشخص  بهره برداری  و هنوز هم زمان 
سرمایه گذاران و کارآفرینان قم تصریح کرد: در ۱۵ هزار متر این بنا بدون احتساب ۲۰ 
درصد تملک نشده آن توسط شهرداری، ۴۰۰ پارکینگ در ۳ طبقه احداث می شود. 
وی عنوان کرد: با افزایش عرض راهروهای این مجتمع فضای این پارکینگ طبقاتی 
و طبقه تجاری آن کاملا برای حضور خانواده ها مناسب سازی شده است. بشارتی 
گفت: در طبقه همکف این پروژه یک کاروانسرای سنتی که یکی از کاروانسراهای 

معروف قم است بازسازی می شود.
 

معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران خبرداد

تدابیر مسجد مقدس جمکران براساس 
محدودیت های جدید کرونایی 

معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران از تشدید محدودیت ها در این مکان 
مقدس بر اساس شیوه نامه های ابلاغی از سوی ستاد ملی مقابله با کرونا خبر داد. 

به گزارش روز سه شنبه پایگاه خبری جمکران، ابراهیم صدوقی با اشاره به اجرایی 
شدن دور جدید محدودیت های کرونایی در کشور بیان کرد: مسجد مقدس جمکران 
همراه با ستاد مقابله با کرونای استان قم همواره در اجرای تدابیر اتخاذ شده در 
خصوص ایمنی، بهداشت و مراقبت های لازم در پیشگیری از شیوع کرونا پیشگام 
بوده است. وی با اشاره به اینکه این مکان مقدس به عنوان میعاد منتظران حضرت 
ولی عصر)عج( ملجاء و ماوای میلیونها عاشق وشیدای آن حضرت است، گفت: 
بردباری و شکیبایی زائرین عزیز در همکاری با خدمتگزاران خود در مسجد مقدس 
جمکران از ابتدای شیوع ویروس کرونا تا امروز و مشارکت در همدلی در کمک به 
هموطنان در قالب رزمایش مواسات کم نظیر و ستودنی است. معاون خدمات زائرین 
مسجد مقدس جمکران ادامه داد: با توجه به لزوم محدود سازی تا اطلاع ثانوی فقط 
باب المعصومه)س( به صورت ۲۴ ساعته و باب الشهاده از ساعت ۷ صبح الی ۲۰ 
بر روی زائران باز است. صدوقی با تاکید بر اینکه مسجد مقام از ظهر روز سه شنبه تا 
بامداد شنبه به صورت کامل بسته خواهد بود، افزود: نمازهای جماعت نیز تا پایان 
محدودیت های جدید برگزار نخواهد شد و مراسم این مکان مقدس بدون حضور 
زائران با محوریت رسانه ملی و فضای مجازی برگزار می شود. وی با اشاره به اینکه 
نگهداری این مکان مقدس هزینه های مختلفی را شامل می شود که جز با مشارکت 
بانیان و خیرین اجرای آن امکان پذیر نیست، خطرنشان کرد: خرید مواد ضد عفونی 
کننده و ماسک برای توزیع بین زائران این مکان مقدس از اهم اقلام مورد نیاز در 
شرایط فعلی است که امیدواریم با کمک خیرین تامین شود. وضعیت کرونا در قم از 
روز بیستم شهریورماه و به دنبال افزایش قابل توجه بیماران و مبتلایان این بیماری 

فوق قرمز شده است.
 

مسئول صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان ، روستاییان و عشایر قم خبرداد

افزایش ۵۳ درصدی حقوق مستمری 
بگیران روستایی و عشایری 

 مسئول صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان ، روستاییان و عشایر قم گفت:  دراجرای 
طرح همسان سازی مستمری ها ، حقوق مستمری بگیران روستایی و عشایری این 
استان ۵۳ درصد افزایش یافت.  علی رحیمی افزود: تلاش کردیم با همسان سازی 
مستمری، مستمری بگیران گامی بلند در راستای کاهش مشکلات معیشتی بیمه 
شدگان برداریم. وی اضافه کرد :در استان قم تعداد ۷۹۵ نفر از مستمری بگیران 
صندوق، شامل افزایش مستمری شده اند که از این تعداد، ۶۰ نفر آنها از کار افتاده 
کلی ، ۳۸۰ نفر بازنشسته و ۳۵۵ نفر مستمری بازماندگان دریافت می کنند که علاوه 
بر افزایش حقوق آنها معوقات محاسبه شده از ابتدای سال ۹۹ به حساب آنها واریز 
گردیده است. وی  خاطرنشان کرد: در استان قم از جامعه مشمولین عضویت در 
صندوق که شامل ساکنین روستا و شهرهای زیر۲۰ هزار نفر، کشاورزان غیر ساکن 
روستا، رانندگان حمل بار و مسافر بری برون شهری و ... ، تعداد ۹.۸۸۸ نفر عضو 
صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر می باشند. رحیمی افزود : 
با توجه به پرداخت دو سوم حق بیمه توسط دولت برای هر فرد ، علاقه مندان می 
توانند با مراجعه به کارگزاری های معتبر سراسر استان به عضویت صندوق درآمده و 
از مزایای بازنشستگی، مستمری فوت، ازکار افتادگی ، نقل و انتقال سوابق و تمدید 

کارت هوشمند )مخصوص رانندگان( بهره مند گردند.

درکارگروه زیربنایی توسعه روستایی قم صورت گرفت
تصویب احداث کارگاه های تولیدی کشاورزی 

احداث چند کارگاه تولیدی کشاورزی در قم به تصویب کارگروه زیربنایی توسعه 
روستایی ، عشایری ،شهری، آمایش سرزمین و محیط زیست استانداری رسید.

در این جلسه اعضا با احداث واحد فرآوری پسته و خشکبار، تولید آب میوه، بسته 
بندی میوه، سردخانه و کارگاه گلابگیری در برخی روستاها موافقت کردند.

بهشتی معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار با توجه به تقاضای متعدد برای 
احداث کارگاه های تولیدی کشاورزی و صنعتی، حدفاصل روستای مبارک آباد تا 
قنوات، بر ضرورت اجرای طرحی جامع برای استقرار واحد های کم آب بر تاکید کرد و 
گفت: این کار می تواند ضمن حفظ کشاورزی منطقه باعث ایجاد اشتغال روستاییان 
و ماندگاری مردم در روستاها شود. وی هچنین از خرید برخی باغات داخل شهر 
توسط نهادها و دستگاه های بزرگ سخن گفت و افزود: این دستگاهها با هدف تبدیل 
باغات به کاربری های دیگر اقدام به خشک کردن درختان می کنند که ضروری است 

دستگاه قضایی از این امر جلوگیری کند.

اجتماعی

تأثیر سیاست بر زندگی دختران موسی بن جعفر)ع(؛

چرا حضرت معصومه)س( ازدواج نکردند؟
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رییس اتاق بازرگانی استان قم :

حل مشکلات تولید همراه با صادرات 
گسترده کالا راه نجات کشور است 

رییس اتاق بازرگانی استان قم گفت: افزایش صادرات در حوزه کشاورزی نیازمند 
تامین تجهیزات و زیرساخت های حمل و نقل است. 

ابوالفضل خاکی در بیست و هشتمین جلسه هیات رییسه اتاق بازرگانی قم که 
به صورت بر خط)مجازی( برگزار شد، افزود: انتظار این است دولت برای افزایش 

صادرات تسهیلات برای ورود مواد اولیه را فراهم و نرخ ارز را تثبیت نماید.
وی با تاکید بر شناخت کامل از توانایی ها و صنایع داخلی، اضافه کرد: به جای 
خام فروشی در صادرات نگاهمان برای تجهیز کارخانه ها به تکنولوژی تغییر کند تا  
برای رسیدن به محصولات روز دنیا و حضور در بازارهای جهانی شرکت های داخلی 

بتوانند یک چشم انداز هدفمند تعریف کنند.
وی ادامه داد: در حوزه کشاورزی می توانیم با ایجاد زیرساخت و تامین تجهیزات 
و اصلاح ناوگان حمل و نقل به صورت کانتینرهای سردخانه ای، افزایش صادرات 
محصولات کشاورزی به کشورهای همسایه به خصوص روسیه و ورود به این بازارها 

را رقم بزنیم.
خاکی بیان کرد: برای افزایش صادرات غیرنفتی همواره باید تامین مواد اولیه 
مورد نیاز کارخانه ها و تسهیل آن برای ورود به کشور در دستور کار دولت قرار گیرد و 
کنترل قیمت های ارزی در بازار و همچنین تامین نقدینگی کارخانه ها و جلوگیری 
از هر مانع تراشی برای تولید، شرایط را برای سرمایه گذاران حوزه تولید فراهم شود.
وی در ادامه گفت: برخی فعالان اقتصادی معتقدند شاه کلید حل مشکلات، 

افزایش حقوق کارگران و احیاء بخش کشاورزی است.
وی اضافه کرد: حل مشکلات تولید به صورت کلی در بخش صنعت، معدن 
و  راه نجات کشور است  با صادرات کالا در سطح گسترده  و کشاورزی همراه 
موفق ترین کشورهای دنیا متکی به صادرات هایی هستند که  ایجاد اشتغال 

می کند و ارزش افزوده زیادی را به همراه دارد.
رییس اتاق بازرگانی قم ادامه داد: کشورهایی مثل چین، کره، ژاپن و حتی 
کشورهایی مثل مالزی، سنگاپور و اندونزی در منطقه آسیا روند بسیار خوبی را از 

بابت صادرات محصولات خود دارند.
وی گفت: مساله مهم در کنترل تورم موضوع نقدینگی است که با افزایش 
قیمت ها نیاز بازار به سرمایه گذاری و تهیه نقدینگی هر روز بیشتر می شود و در 
رابطه با تجارت خارجی چه در مورد واردات و چه در مورد صادرات نقدینگی نیاز 

اصلی است.
که  می کند  ایفا  معاملات  تمامی  در  تاثیرگذاری  نقش  نقدینگی  افزود:  وی 

مهم ترین موضوع توان خرید کل توسط اقشار جامعه است.

رییس سازمان امور مالیاتی تشریح کرد:

جزییات بسته مالیاتی حمایت از مشاغل 
آسیب دیده از کرونا

رییس سازمان امور مالیاتی از تهیه بسته حمایتی مشاغل آسیب دیده از کرونا 
همچون تمدید مهلت پرداخت، بخشودگی جرایم و تمدید مهلت تسلیم اظهارنامه 

خبر داد. 
بیماری  پارسا« اظهار داشت: به سبب اوج گیری مجدد شیوع  »امید علی 
کووید ۱۹ و اعمال محدودیت های شدید و تعطیل الزامی برخی کسب و کارها 
در شهرهای دارای وضعیت نارنجی و قرمز )بنا به اعلام وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی(، مشاغل و کسب وکارها و فعالیت های آسیب دیده از کرونا )بنا به 
تشخیص کارگروه اقتصادی مقابله با پیامدهای اقتصادی کرونا( که در شهرهای 

مذکور قرار می گیرند، از حمایت های دولت بهره مند می شوند.
وی درباره مفاد این بسته حمایتی اظهارداشت: براساس این مصوبه، موارد مقرر 
در قانون مالیات های مستقیم و قانون مالیات بر ارزش افزوده برای مهلت زمانی 
اعتراض به اوراق مالیاتی که آخرین مهلت آن از تاریخ یکم آذرماه تا یکم بهمن ماه 
۱۳۹۹ باشد و نیز احکام اجرای قانون مالیات های مستقیم و ارزش افزوده برای 

مدت مذکور، به مدت یک و نیم ماه تمدید می شود.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی، همچنین با اشاره به تمدید یک ماهه مهلت 
تسلیم اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده دوره سوم وچهارم سال ۱۳۹۹ و سررسید 
پرداخت مالیات آن برای همه مودیان مالیاتی براساس این مصوبه، اظهار داشت: 
بخشودگی جرایم پرداخت نشده بدهی مالیات و عوارض قانون موسوم به تجمیع 
پایان سال ۱۳۹۹ تمدید  تا  و عوارض  مالیات  پرداخت اصل  به شرط  عوارض 
می شود. پارسا تصریح کرد: صدور یا تجدید پروانه کسب یا کار اشخاص حقیقی 
تا پایان سال ۱۳۹۹ نیاز به اخذ گواهی پرداخت یا ترتیب پرداخت بدهی مالیاتی 

نخواهد داشت.
وی همچنین عنوان داشت: همه عملیات اجرایی وصول مالیات تا ۱۰ بهمن ماه 

۱۳۹۹ برای اشخاص حقیقی متوقف می شود.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور درباره دیگر مصوبات این بسته حمایتی 
عنوان داشت: آخرین مهلت تسلیم اظهارنامه مالیات عملکرد اشخاص حقوقی 
مالیاتهای مستقیم که در بازه زمانی یکم آذرماه تا یکم بهمن ماه ۱۳۹۹ باشد نیز با 

توجه به این مصوبه، تا تاریخ ۱۵ بهمن ماه ۱۳۹۹ تمدید می شود.

معاون بانک مرکزی:

تورم نقطه به نقطه مبنای هدفگذاری 
تورم نیست

معاون بانک مرکزی گفت: این بانک تمام تلاش خود را در ماه های پیش رو به 
کار می بندد تا با مدیریت ریسک های تحت کنترل خود و با استفاده از ابزارهای 

پولی و ارزی موجود، تورم را به سطح هدف نزدیک کند.
اصولًا هدف  اینکه  بیان  با  مرکزی  بانک  اقتصادی  معاون  قربانی،  پیمان 
گذاری تورم برای شاخص تورم سالانه انجام می شود و تورم نقطه به نقطه بدلیل 
نوسانات زیاد آن نمی تواند مبنای مناسبی برای هدفگذاری تورم باشد، تصریح 
کرد: هدف تورمی که از سوی رئیس کل بانک مرکزی اعلام شده است، برای 
تحقق در بازه یک سال پیش رو از زمان اعلام آن در اردیبهشت ماه بوده که 

درحال حاضر شش ماه از فاصله داریم.
اساس  بر  تورمی  هدف  تعیین  تورم،  هدفگذاری  ادبیات  در  افزود:  وی 
ارزیابی ها از روند متغیرهای تأثیرگذار برتورم در زمان انجام پیش بینی ها و تعیین 
هدف، صورت می پذیرد و البته ممکن است به دلیل وقایع پیش بینی نشده و 
خارج از کنترل سیاستگذار، تورم تحقق یافته از تورم هدف فاصله بگیرد و طبق 
رویه معمول در کشورها، در این حالت این دلایل توسط سیاستگذار تشریح 
و توضیح داده می شود و لذا بروز انحراف از مسیر مورد هدف در عمل امری 

محتمل است.
قربانی با تاکید بر این نکته که در اردیبهشت ماه سال جاری، سطح تورم 
هدف ۲۲ درصدی با یک بازه ۲ ± درصدی تعیین شده است، افزود: در ادبیات 
هدف گذاری تورم، انحرافات از سطح هدف به دلیل شوک های برون زا و یا 
عوامل غیرمنتظره امری غیرطبیعی نیست. به طور خاص، در ماه های گذشته 
به دلیل تشدید تحریم ها و انتظارات و التهابات روانی و نوسانات ناشی از آن و 
نیز شیوع بیماری کرونا و تبعات آن بر اقتصاد و تجارت خارجی کشور، شاهد 
بروز نوسانات در بازار ارز بودیم و قیمت کالاها و خدمات و بالتبع نرخ تورم تحت 

تأثیر قرار گرفت.
وی ادامه داد: بانک مرکزی همواره فعالیت خود را در خصوص رصد و پایش 
متغیرهای اقتصادی ادامه می دهد و در این زمینه، تحولات اقتصاد کلان را 
به اطلاع عموم رسانده و عوامل و ریسک هایی را که باعث می شوند روند تورم 

دستخوش تغییر و انحراف از مسیر مورد نظر شود را بیان و تشریح می کند.
این عضو هیأت عامل بانک مرکزی تاکید کرد: هدف اصلی بانک مرکزی مهار 
تورم است و علیرغم انحرافات ایجاد شده در مسیر تورم، این بانک همه تلاش 
خود را در ماه های پیش رو به کار می بندد تا با مدیریت ریسک های تحت کنترل 
خود و با استفاده از ابزارهای پولی و ارزی موجود، تورم را به سطح هدف نزدیک 

کند.

سهام داران زیادی به ویژه افراد تازه وارد بورس شده، در ریزش اخیر این بازار 
زیان های را متحمل شدند که از نگاه کارشناسان، بخشی از آن با سرمایه گذاری 
در صندوق های سرمایه گذاری قابل جلوگیری بود. اکنون برخی از صندوق ها در 

یک بازه زمانی ۶ ماهه، بازدهی بالاتر از شاخص کل داشته اند. 
به گزارش ایرناپلاس، با توجه به ریزش اخیر بورس و زیانی که بخش عمده 
سهامداران متحمل شدند، بار دیگر شاهد توصیه کارشناسان برای استفاده از 
روش های سرمایه گذاری غیرمستقیم به فعالان بازار هستیم؛ به ویژه افرادی که 

دانش تحلیلی یا زمان کمتری دارند.
سرمایه گذاری غیرمستقیم در بورس علاوه بر اینکه به دانش اقتصادی و 
تحلیلی کمتری در مقایسه با روش مستقیم نیاز دارد، کم ریسک تر است؛ 
به طوری که بررسی ها نشان می دهد افرادی که با روش های غیر مستقیم به این 

بازار وارد شده اند، در ریزش اخیر بازار نیز ضرر و زیان کمتری را متحمل شدند.
مجید عبدالحمیدی کارشناس بورس و بازار سرمایه در گفت وگو با ایرناپلاس 
درباره تفاوت های روش  مستقیم و غیر مستقیم سرمایه گذاری در بورس گفت: 
به خریدوفروش سهام  اختیار خود  با  فرد  در روش مستقیم سرمایه گذاری، 
اقدام می کند. در این روش سرمایه گذار باید تا حدودی با بازار سهام آشنایی 
داشته باشد و با در نظر گرفتن همه ریسک های موجود و نوسان های حاکم بر 
این بازار، شروع به سرمایه گذاری کند. افزون بر این، باید مهارت هایی را برای 
سرمایه گذاری فرا گیرد و به طور مداوم اطلاعات خود را باتوجه به قوانین و ساز و 

کارهای بورس، به روز کند.
کافی  زمان  باید  افراد  مستقیم،  سرمایه گذاری  روش  در  داد:  ادامه  وی 
برای رصد بازار داشته باشند و موقعیت سهام خود را مورد بررسی قرار دهند. 
از  آنلاین  به صورت  به روش مستقیم می توان  بورس  در  برای سرمایه گذاری 
طریق سامانه های معاملات بر خط یا به صورت آفلاین با مراجعه حضوری به 

کارگزاری ها سهام مختلف را معامله و در بورس سرمایه گذاری کرد.
روش های سرمایه گذاری غیر مستقیم در بورس را بشناسید

عبدالحمیدی درباره روش های غیر مستقیم سرمایه گذاری در بورس توضیح 
داد: این روش بهترین شیوه سرمایه گذاری در بورس برای افرادی است که زمان 
و یا اطلاعات کافی برای انجام معاملات بورسی ندارند. در روش غیر مستقیم 
سرمایه گذاری، یک گروه کاملا حرفه ای، مدیریت سهام افراد را برعهده می گیرند 

که نسبت به وضعیت بازار آگاهی دارند و لحظه ای از رفتار بازار غافل نمی شوند.
وی افزود: سرمایه گذاری در بورس به روش غیر مستقیم با ریسک های کمتری 

نسبت به روش مستقیم همراه است و برای همه افراد، به ویژه افرادی که به 
تازگی وارد بورس شده اند بسیار مناسب است. سرمایه گذاری غیر مستقیم از 
طریق مراجعه به شرکت های مشاوره سرمایه گذاری، سبدگردان ها و نیز خرید 

واحدهای صندوق های سرمایه گذاری موجود در بازار انجام می شود.
سرمایه گذاری غیر مستقیم در سهام از طریق صندوق های سرمایه گذاری 
در  سهامی  مشترک  سرمایه گذاری  صندوق های  فهرست  است.  امکان پذیر 
وب سایت فیپیران یا مرکز پردازش اطلاعات مالی ایران که متعلق به سازمان 

بورس اوراق بهادار است منتشر می شود.
عبدالحمیدی ادامه داد: عملکرد صندوق ها در دوره های زمانی مختلف با 
استفاده از اطلاعات این وب سایت، قابل بررسی و ارزیابی است. افراد می توانند 
با توجه به سرمایه خود، چند صندوق را که عملکرد مناسبی در میان مدت  و 
صندوق   انتخاب  در  بلندمدت  عملکرد  کنند.  انتخاب  داشته اند،  بلندمدت 

مناسب، اهمیت بالایی دارد.
وی افزود: در عین حال توصیه می شود که بین ۲ تا پنج صندوق با بازده بیشتر 
از شاخص کل، برای سرمایه گذاری انتخاب شود.  اکنون ۱۰ صندوق در یک بازه 
زمانی ۶ ماهه، بازدهی بالاتر از شاخص کل و ۱۵ صندوق در یک سال اخیر، 

بازدهی بیش از شاخص داشته اند.
عبدالحمیدی درباره انواع صندوق های سرمایه گذاری توضیح داد: در یک 
تقسیم بندی کلی، صندوق های سرمایه گذاری در قالب هشت گروه اصلی 
دسته بندی می شوند. صندوق سرمایه گذاری با درآمد ثابت، سرمایه گذاری در 
سهام، سرمایه گذاری مختلط، سرمایه گذاری شاخصی، صندوق قابل معامله 
یا ETF، صندوق های نیکوکاری، تأمین مالی و نیز صندوق های اختصاصی 

بازارگردان از جمله آنها هستند.
وی درباره صندوق های سرمایه گذاری با درآمد ثابت گفت: این صندوق ها 
بازدهی معقول با حداقل ریسک ممکن را نصیب سرمایه گذاران می  کنند. 
خریداران واحدهای این صندوق ها سرمایه گذارانی کم ریسک هستند که انتظار 
دارند بازدهی مثبت را به دست آورند. بنابراین مدیران این صندوق ها منابع مالی 
حاصل از فروش واحدهای این صندوق ها را بیشتر به خرید اوراق بهادار بسیار 
کم ریسک مانند اوراق مشارکت، اجاره، خزانه و مانند آن اختصاص می دهند. تا 

بتوانند سود قابل قبولی برای سرمایه گذاران محقق کنند.
 این کارشناس بازار سرمایه درباره صندوق های سهام گفت: این صندوق ها 
حداقل ۷۰ درصد ترکیب دارایی های خود را در سهام شرکت های پذیرفته شده 

بورسی یا بازار اول فرابورس سرمایه گذاری می کنند و با توجه به تعداد واحدهایی 
مجاز به انتشار، به دو دسته بزرگ و کوچک تقسیم می شوند.

در صندوق های کوچک، تعداد واحدهای سرمایه گذاری قابل انتشار حداقل 
پنج هزار و حداکثر ۵۰ هزار واحد سرمایه گذاری و در نوع بزرگ، این ارقام بین 
ارزش اسمی هر واحد در  و  بوده  و ۵۰۰ هزار واحد سرمایه گذاری  ۵۰ هزار 
ابتدای فعالیت صندوق معادل ۱۰۰ هزار تومان است. ریسک و احتمال کسب 
بازدهی بالاتر در این صندوق ها در مقایسه با صندوق های با درآمد ثابت بیشتر 
است و مناسب افرادی است که قدرت ریسک پذیری بالاتر و دید بلندمدت به 

سرمایه گذاری دارند.
عبدالحمیدی در ادامه گفت: برخی از صندوق ها به نسبت تقریباً مساوی در 
سهام و اوراق با درآمد ثابت سرمایه گذاری می کنند و صندوق مختلط نامیده 
می شوند. نسبت دارایی سهام و اوراق با درآمد ثابت صندوق های مختلط ممکن 
است در طول زمان تغییر یابد، اما به طور معمول حداقل ۴۰ درصد و حداکثر ۶۰ 

درصد سهام است و مابقی شامل اوراق با درآمد ثابت است.
این صندوق ها اغلب بازده بالاتری از صندوق های بازار پول یعنی صندوق ها یا 
سپرده های بانکی و نیز صندوق های با درآمد ثابت دارند، اما به طورکلی رویکرد 
محافظه کارانه خود را حفظ کرده و حدود نیمی از دارایی را در اوراق با ریسک 

پایین سرمایه گذاری می کنند.
صندوق های مختلط حد میانی سرمایه گذاری به لحاظ ریسک و بازده احتمالی 
مورد انتظار هستند. ریسک آنها نیز نسبت به صندوق های سهامی کمتر است اما 
مزایای اوراق سهام و درآمد ثابت را همزمان دارند؛ یعنی پتانسیل کسب بازده 
بالاتر به وسیله سهام و نوسانات قیمتی کمتر به وسیله اوراق با درآمد ثابت را فراهم 
می کنند. در صورت افت بازار، سرمایه گذاران در صندوق های مختلط به دلیل 
ترکیب اوراق با درآمد ثابت و سهام، زیانی کمتری از صندوق های سهامی متحمل 
می شوند و در صورت رشد بازار سهام، بازدهی بالاتر از صندوق های درآمد ثابت 

برای سرمایه گذاران را کسب خواهد کرد.
این کارشناس بازار سهام با بیان اینکه استفاده از سبدگردان ها یا صندوق های 
سرمایه گذاری به دلیل حضور مدیران متخصصی که اقدام به خرید و فروش 
سهام در چارچوب مقررات بازار سرمایه می کنند کم ریسک تر خواهد بود، توضیح 
داد: با این روش، پرتفوی متنوع و با انتخاب حرفه ای در اختیار سرمایه گذاران 
قرار می گیرد. با انتخاب صندوق های دارای بازدهی بالاتر در دوره های زمانی 
میان مدت و بلندمدت، ریسک سرمایه گذاران کاهش می یابد و در کنار آن کسب 

بازده مناسب و حتی بیشتر از شاخص نیز امکان پذیر است.
ابطال  و  صدور  قابلیت  صندوق ها،  این  به فرد  منحصر  مزیت  افزود:  وی 
»واحدهای صندوق« یا  NAV است که این امکان را برای سرمایه گذاران فراهم 
می کند تا در هر زمان که مایل به خرید باشند، بدون توجه به عرضه و تقاضایی که 
برای آن صندوق وجود دارد به قیمت خالص ارزش روز دارایی ها اقدام به خرید 
کنند. همچین زمانی که می خواهند واحدهای خود را بفروشند، بدون نگرانی و 
دغدغه از صف فروش بتوانند واحدهای صندوق خود را با ابطال کردن به فروش 

برسانند و وجه خود را ظرف چند روز کاری دریافت کنند.
مزیت سرمایه گذاری در صندوق ها

عبدالحمیدی درباره مزیت صندوق های سرمایه گذاری در زمان ریزش بازار 
گفت: در حالی که در چند ماه گذشته ریزش بازار به شکلی بود که بیشتر 
سهام ها در صف فروش قفل شده بودند و امکان نقدشوندگی نمادها بسیار 
کم بود، اما امکان فروش واحدهای این صندوق ها توسط سرمایه گذاران در هر 

زمانی وجود دارد.
وی افزود: اطلاعات مالی صندوق ها در سایت صندوق های سرمایه گذاری 
مشترک منتشر می شود و بازده آنها توسط بورس یا نهاد دیگری تضمین نشده، 

اما عملکرد آنها عمدتاً تحت تأثیر بازده شاخص و تصمیمات مدیران است.
این کارشناس بازار سهام گفت: نکته مفید دیگر  درباره این صندوق ها این 
است که در چند ماه گذشته بسیاری از صندوق های سرمایه گذاری مشترک 
امکان صدور و ابطال آنلاین را اضافه کردند و نیاز به مراجعه  حضوری کاهش 

یافته است.

سرپناهی برای در امان ماندن از ریسک های بورس؛

روش های سرمایه گذاری غیر مستقیم در بورس را بشناسید

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۶۰۹ شماره  رای   -۱
در  غلامرضا  فرزند  راستی  حسین  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۳۴
شماره  پلاک  مترمربع   ۲۱۲/۳۴ مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ 
۱۱۳۹۵/۴۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۶۹ صفحه ۲۹۶)م الف ۸۱۰۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۶۲۷ شماره  رای   -۲
در  اله  فضل  فرزند  میبطی  اعظم  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۰۵
سه  دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۵۶/۱۰ 
مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۶۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۹۴ صفحه ۱۱۴ به موجب سند 

قطعی به شماره ۹۲۵۷۴ مورخ ۱۳۸۵/۰۸/۱۶ دفترخانه ۵ قم)م الف ۸۱۰۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۶۲۶ شماره  رای   -۳  
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۰۴ مربوط به نعمت پاک فرزند معصومعلی در سه 
ششدانگ ۵۶/۱۰  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ 
مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۶۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۹۴ صفحه ۱۱۱ به موجب سند 
قطعی به شماره ۱۵۷۸۹ دفترخانه ۲۰قم)م الف۸۱۰۷(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۱۰۲ شماره  ۴-رای 
فرزند  خالکیاسری  عاطفی  امین  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۱۰
محسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۶/۳۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۱۶۸۹/۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر ۵۱۹ صفحه ۳۹۲ به موجب سند قطعی ۱۳۸۲۵۲ مورخ 

۱۳۸۴/۰۴/۳۰ دفترخانه ۳ قم)م الف۸۱۱۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۹۶۷ شماره  ۵-رای 
در  اکبر  علی  فرزند  محمدی  بتول  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۵۹
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۶۰مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۳۸/۲۷ 
نامه عادی  اداره یک قم مبایعه  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
خریداری مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی صادره در دفتر ۶۸ صفحه ۴۶۳)م 

الف۸۱۱۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۳۱۶ شماره  ۶-رای 
حسین  فرزند  غلامرضائی  فاطمه  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۳۰
شماره  پلاک  مترمربع   ۵۰ مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در 
۱۱۱۳۵/۱۱۱۶  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از میرزا عبداله توسلی صادره در دفتر ۱۹۶ صفحه 
۳۳۱)م الف۸۱۱۷(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۴۳۴ شماره  ۷-رای 
در  ذوالفقار  فرزند  فدائیان  اشرف  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۳۳
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۸۴/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۵۵ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی ۴۷۵۱۴ 

مورخ ۱۳۸۳/۰۹/۱۴ دفترخانه ۵۲قم)م الف۸۱۱۸(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  تا چنانچه  آگهی  روز  فاصله ۱۵  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/۰8/۱۹
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۹۹/۰۹/۰5
محمودمهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند

۱- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۱۵۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۹۲مربوط به محمدحسین 
پورحسن آلانق فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۱/۰۵مترمربع پلاک 
۱۹۴۵/۱/۱۰۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اصغر 

معصومیان آلانق)م الف۸۱۰۳(
به سهیلا  پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۹۱ مربوط  به  ۲- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۱۵۴ مربوط 
فرهادی فرزند علی حیدر درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۳/۵ مترمربع پلاک 
۱۹۴۵/۱/۱۰۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اصغر 

معصومیان آلانق )م الف۸۱۰۴(
به فاطمه  به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۷۷ مربوط  ۳- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۰۶۱ مربوط 
محمدی فرزند فرهاد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۶مترمربع پلاک ۲۴۷۳ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدحسین باریک لو ثبت در 

دفتر ۵۲۹ صفحه ۹۰)م الف۸۱۰۶(
۴- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۱۸۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۸۵ مربوط به ابراهیم 
محمدی فرمشهور فرزند شعبانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰متر مربع 
پلاک ۱۹۳۴/۱۰۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فرخ لقا 

الیاسی و حمدالله حسینی)م الف۸۱۰۹(
۵- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۰۴۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۴۴ مربوط به علی کرمانی 
کارلادانی فرزند مصطفی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۴/۶۵مترمربع پلاک 
شماره ۲۶۴۷/۱۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت در 

دفتر ۲۲ صفحه ۲۵۳ و ۲۵۶)م الف ۸۱۱۱(
۶- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۵۹۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۳۷ مربوط به مصطفی 

صادقی فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۶ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱۸۶۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم م سند رسمی به نام متقاضی انتقالی ۵۸۵۰۵ مورخ 

۸۰/۰۴/۱۷ دفتر ۱۲قم)م الف ۸۱۱۲(
۷- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۵۶۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۰۹ مربوط به جبار علی 
نژاد فرزند سعداله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰مترمربع پلاک شماره فرعی 
از ۱۹۵۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مریم احسانی ورثه ابوالفضل 

احسانی خریداری نموده است )م الف۸۱۱۳(
به صادق  پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۵۱ مربوط  به  ۸- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۹۵۴ مربوط 
اوسطی یاوند فرزند مرشدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۲ مترمربع پلاک 
۲۱۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احمد و محمد خطیبی 

ورثه حسن خطیبی)م الف۸۱۱۴(
۹- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۰۲۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۲۳ مربوط به علی فاضل 
نجف آبادی فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۳/۶۰مترمربع پلاک 
۱۸۹۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت در دفتر ۱۷قم)م 

الف۸۱۱۶(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/۰8/۱۹  تاریخ انتشارنوبت دوم:۹۹/۰۹/۰5
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

     آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



چهار شنبه -پنجم آذرماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 65162
ورزشی

 سرمربی تیم فوتبال استقلال با بیان اینکه تمامی دیدارها برای آبی پوشان پایتخت 
حائز اهمیت است، گفت: »شیخ دیاباته« همراه ما است و در صورت نیاز از او استفاده 

می کنیم. 
محمود فکری در نشست خبری پیش از دیدار تیمش برابر ماشین سازی در هفته 
سوم لیگ برتر، اظهار داشت: مسابقات برای استقلال تفاوتی ندارد و این تیم همیشه 
برای برد به میدان برود. همیشه تیم مقابل استقلال انگیزه زیادی دارد و امیدوارم 
بازیکنان ما با تمام توان وارد زمین شوند و بتوانیم بازی خوبی ارائه داده و برنده باشیم.

وی افزود: ماشین سازی تیم خوبی است و مربی جوان و جسوری دارد. خیلی از 
بازیکنان این تیم را می شناسم و آنها با توجه به انگیزه ای که دارند می توانند مشکل ساز 
باشند. امیدوارم بازیکنانم روزشان باشند و با توانایی بالایی وارد بازی شوند و در فضای 

سالم بتوانیم ۳ امتیاز بازی را بگیریم.
فولاد  با  تقابل  از  پیش  تیمش  حواشی  مورد  در  استقلال  فوتبال  تیم  سرمربی 

خاطرنشان کرد: در مورد اتفاقات بازی با فولاد در زمان بهتری صحبت خواهم کرد 
و مسائلی که رخ داد را بازگو خواهم کرد اما در حال حاضر تمام تمرکز برای بازی با 
ماشین سازی است. هر بازی برای ما مهم است و باید با تمرکز کافی وارد مسابقه باشیم. 

بعد از بازی در مورد این اتفاقات صحبت می کنم.
وی در خصوص اینکه کادر فنی پرسپولیس نسبت به چمن بلند ورزشگاه آزادی 
معترض شدند، تصریح کرد: در بازی اول ما هم چمن بلند بود و بازیکنان انتقاد کردند. 
امیدوارم چمن ها کوتاه تر شود. چمن بلند سرعت بازی و توپ را می گیرد و اجازه 
نمی دهد بازی زیبا از کار در بیاید. امیدوارم شکل چمن به نحوی شود که بازی قشنگی 

را شاهد باشیم.
فکری در مورد حواشی دیاباته و استفاده از این بازی در بازی فردا تصریح کرد: دیاباته 
مشکل خاصی ندارد و فردا از او استفاده می کنیم. دیاباته در اردوی ما حضور دارد و اگر 

لازم شد از او استفاده خواهیم کرد.

سرمربی تیم فوتبال استقلال تصریح کرد: فرشید اسماعیلی از ناحیه زانو مصدوم 
است. سیاوش یزدانی هم از قبل مصدوم بود. این ۲ بازیکن  غایب خواهند بود.

سرمربی ماشین سازی:
بازی با کیفیتی را مقابل استقلال به نمایش خواهیم گذاشت

سرمربی تیم ماشین سازی تبریز نیز درنشست خبری پیش از دیدار مقابل استقلال 
تهران  با بیان اینکه فوتبال نسبت به گذشته تغییر کرده است، گفت: به طور یقین بازی 

با کیفیتی را مقابل استقلال به نمایش خواهیم گذاشت. 
»وحید بیاتلو«اظهار داشت: به نظرم تمام دیدارهای لیگ سخت است و همه دیدارها 
حکم فینال را دارد و قابل پیش بینی نیست. فوتبال نسبت به گذشته تغییر کرده است. 
کیفیت زمین ها و تاکتیک ها تغییر کرده و مربیان به روز شده اند و دیگر امروز هیچ تیمی 
از قبل بازنده نیست. وی با تمجید از شرایط استقلال، عنوان کرد: این تیم همواره در 
لیگ برتر و پیش از آن در جام آزادگان مدعی بود.  شناخت کاملی از حریف داریم و 
به دیدار گذشته آنان توجهی نمی کنیم. استقلال از نظر فردی، کامل است و در هر 
پست ۲ بازیکن باکیفیت دارد. هرچند مقداری دچار حاشیه شده اند اما آینده این تیم 
را با وجود »محمود فکری« درخشان می بینیم. بازی سختی است و شک نکنید که 

بازیکنان ما عملکرد خوبی دراین  دیدار خواهند داشت.
بیاتلو با بیان اینکه ۲۰ بازیکن از ماشین سازی جدا شده اند، گفت: نیاز به زمان داریم 
تا تیم را از نو بسازیم. سعی می کنیم هر هفته بهتر شویم و یقین دارم ماشین سازی 

آینده درخشانی از نظر تیمی و انفرادی خواهد داشت.
وی در خصوص چمن بلند زمین ورزشگاه آزادی، گفت: اطلاعی از این موضوع 

ندارم چرا که در این زمین تمرین نداشتیم. شاید این هفته شرایط بهتر شده باشد.
سرمربی ماشین سازی در خصوص برگزاری دیدارها بدون حضور تماشاگران، عنوان 
کرد: فوتبال با تماشاگر زیباتر است. بازیکنان جوان ما از حضور تماشاگر انگیزه 

می گرفتند و امیدوارم بیماری کووید ۱۹ از بین رفته تا شاهد حضور هواداران باشیم.
این مربی جوان در خصوص افزایش اعتراضات به داوری ها، توضیح داد: شاید 
اشتباهات داوری باشد، اما مربیان جوانی مثل من به لیگ آمده اند که انتظارات از ما 
بالا است. نسل مربیان عوض شده و باید پاسخگوی باشگاه و هواداران باشیم و این 

موضوع استرس را افزایش می دهد. یقین دارم اشتباهات داوران عمدی نیست.
وی گفت: استقلال و ماشین سازی تیم های قدیمی و ریشه داری هستند. ما عاشق 

پیراهن سبز باشگاه هستیم و برای موفقیت تیم می جنگیم.
 تیم فوتبال استقلال در هفته سوم لیگ برتر از ساعت ۱۶:۱۵  امروز چهارشنبه در 

ورزشگاه آزادی به مصاف ماشین سازی تبریز خواهد رفت.

محمودفکری: 

همه دیدارها برای استقلال مهم است
رئیس کمیته ملی المپیک : 

کل بودجه فدراسیون ها تا پایان آذر 
پرداخت می شود 

رئیس کمیته ملی المپیک گفت : ۷۵ درصد بودجه فدراسیون ها را تخصیص 
دادیم و تا هفته دیگر ۲۵ درصد بقیه را اختصاص خواهیم داد و این یعنی کل 

بودجه سال ۹۹ تا پایان آذر اختصاص داده شده است.
سیدرضا صالحی امیری در گفتگوی برخط، افزود: نخست وزیر ژاپن اراده جدی 
دارد که المپیک برگزار شود، البته با رعایت شیوه نامه های بهداشتی در سه سطح 
مختلف این امر ممکن خواهد بود. گفته شده که کمیته بین المللی المپیک تاکید 

کرده است ورزشکاران باید واکسینه شوند.
رئیس کمیته ملی المپیک گفت: کشف واکسن کرونا از سوی سه شرکت بزرگ 
و وعده توزیع آن تا قبل از سال میلادی جدید اتفاق خوبی است. چینی ها هم به 
موفقیت هایی رسیدند و جشن بدون ماسک را در پکن با برگزاری دوی ماراتن ۱۰ 

هزار نفری بر پا کردند.
صالحی امیری افزود: ۷۵ درصد بودجه فدراسیون ها را تخصیص دادیم و تا هفته 
دیگر ۲۵ درصد بقیه را اختصاص خواهیم داد و این یعنی کل بودجه سال ۹۹ تا 

پایان آذر اختصاص داده شده است.
وی گفت: ۵ میلیارد تومان ویژه فدراسیون های المپیکی بر اساس اردو ها و 
مسابقات انتخابی و اعزام ها هیئت اجرایی کمیته ملی المپیک این بودجه را 
پرداخت خواهند کرد که ۴۵۰ میلیون برای کشتی و ۴۰۰ میلیون برای بسکتبال 

پرداخت شده است و دو فدراسیون دیگر هم بزودی بودجه ای دریافت می کنند.
و  المیپک  ملی  آکادمی  برای  کرد:  اضافه  المپیک  ملی  کمیته  رئیس 
تجهیز  برای  تومان  میلیارد  زودی ۵  به  و  آن هزینه شده است  زیرساخت های 

پرداخت خواهد شد.
رئیس کمیته ملی المپیک گفت: نیازمند نظام بودجه ریزی با منطق اولویت ها 
بودیم، روی این قضیه کار کردیم و شاخص های بودجه استخراج شد پرداخت 

بودجه بر اساس این شاخص ها خواهد بود.
صالحی امیری افزود: الکنو از روز اول در فهرست مربیان مدنظر برای هدایت تیم 
ملی والیبال بود فدراسیون والیبال زیاد وابسته به بودجه ما نیستند البته ما هم در 

صورت نیاز کمک خواهیم کرد. والیبال درخشش زیادی در جهان داشته است.
 

سرمربی مستعفی تیم فوتبال پیکان :

نمی توانستم افکار تاکتیکی ام را در این تیم 
پیاده کنم

سرمربی مستعفی تیم فوتبال پیکان گفت: با توجه به اینکه این تیم با تفکرات من 
بسته نشده، نمی توانم به همکاری ام با این باشگاه ادامه دهم. 

 مهدی تارتار در خصوص تصمیمش برای استعفا از هدایت پیکان اظهار داشت: 
حقیقت ماجرا این است که در این بیست روز این تیم را با همکارانم آنالیز کردیم، اما 
بعداز برگزاری دو هفته از لیگ به این نتیجه رسیدیم که با این تیمی که بسته شده 

نمی توانیم تاکتیک های خودمان را پیاده کنیم. 
وی افزود: سبک فوتبال من همیشه بازی مالکانه و روی زمین بوده است، اما با 

این تیم نمی توانم این افکار را پیاده کنم و باید به کارهای دفاعی رو  بیاورم. 
تارتار در پاسخ به این سؤال که مگر قبل از قبول هدایت پیکان شرایط آن را بررسی 
نکرده بود،  گفت: فکر می کنم ما دو سه روز قبل از شروع مسابقات با این باشگاه به 
توافق رسیدیم و قاعدتاً زمانی برای آنالیز آن نداشتیم و فرصت برای برگزاری بازی 
دوستانه نبود و امروز پس از بیست روز با همکارانم به این جمع بندی رسیدیم، حالا 
که این تیم در شرایط خوبی در جدول قرار دارد، از آن جدا شویم.  تارتار اضافه کرد: 
این تصمیم را در شرایطی گرفتم که شرمنده باشگاه نشوم و بابت آن عذاب وجدان 
ندارم، چرا که اکنون دست مدیران این باشگاه باز است که انتخاب خود را انجام 
دهند. واقعاً شرمنده مجموعه پیکان از جمله مدیرعامل کارخانه آقای مقیمی، 
اکبر محمدی مدیرعامل باشگاه و اعضای کمیته فنی شدم و از آنها عذرخواهی 
می کنم. من هیچ مشکلی با این دوستان نداشتم و ندارم و اتفاقاً آنها همه جور 
همکاری با ما داشتند، حتی در فرصت کوتاهی که در نقل و انتقالات داشتیم، 
دوسه یار خوب هم به این تیم اضافه شد.  این مربی خاطرنشان کرد: بحث من این 
است که نمی توانم به کار ادامه دهم، چرا که فقط نیامده ام با یک قرارداد پول به 
دست آورم و با نیت کمک آمدم، اما نمی توانم تفکراتم را با این ابزارهایی که دراختیار 
دارم پیاده کنم.  وی در خصوص اینکه آیا باشگاه با این خواسته موافقت کرده 

گفت: آنها قبول نکردند اما به آنها گفتم نمی توانم ادامه همکاری دهم. 

وحید شمسایی: به فکر خودم نیستم

برخی از طریق فوتسال امرار معاش می کنند
 سرمربی تیم فوتسال گیتی پسند اصفهان، گفت: فوتسال از لحاظ مالی در 
زندگی ام تاثیری ندارد اما من به فکر بقیه هستم که از این راه روزگار خود را گذرانده 

و امرار معاش می کنند.  
»وحید شمسایی« در خصوص تهدید تیم های لیگ برتری مبنی بر کنار کشیدن 
آن ها در صورت عدم برگزاری لیگ، اظهار داشت: در ابتدا باید این را بگویم که 

کلمه تهدید اصلا در باشگاه بزرگی مثل گیتی پسند وجود ندارد. 
وی افزود: اگر می خواهیم که چرخه فوتسال بچرخد، باید تلاش کنیم تا لیگ 
امسال برگزار شود. به همراه مسوولان کمیته فوتسال، سازمان لیگ و مسوولان 
پزشکی به دنبال این هستیم که مجوز برگزاری لیگ برتر را تا آخر این هفته بگیریم. 
وظیفه ما این است که رشته فوتسال را به سر منزل مقصود برسانیم و هر فردی هم 
در این راه کمک کند به طور قطع برنده است. سرمربی تیم فوتسال گیتی پسند، 
تصریح کرد: باشگاه ها از لحاظ مالی در حال سختی کشیدن هستند و پرداخت 
صحبت  خوبم  دوست  نظری«  »مصطفی  با  بالاست.  تیم ها  این  های  هزینه 
می کردم و می دانم که تیم کراپ در قزوین در حال تمرین است و ما نیز در اصفهان 
تمزیناتمان را جلو می بریم و همه این ها هزینه دارد.  شمسایی ادامه داد: معتقدم 
باید همه تلاش کنند تا لیگ برگزار شود حالا چه رفت و برگشت و چه متمرکز. ما 
باید از تصمیم سازمان لیگ در خصوص نحوه برگزاری لیگ تمکین کنیم.  وی در 
پایان، گفت: من اگر قدمی برای فوتسال برمی دارم برای این است که این رشته 
زندگی خیلی ها را تغییر داده است. فوتسال از لحاظ مالی در زندگی من تاثیری 

ندارد اما من به فکر بقیه هستم که از این راه امرار معاش می کنند. 
 

پرونده حقوقی استوکس مختومه شد 

پرسپولیس بازنده پرونده بی انضباط ترین 
مهاجم خود شد

 باشگاه پرسپولیس با بررسی تمامی جوانب مربوط به پرونده آنتونی استوکس 
هیچ راهی برای دریافت غرامت از وی ندارد.

به گزارش خبرنگار مهر، آنتونی استوکس پس از کمتر از یک ماه حضور در 
پرسپولیس از این تیم جدا شد و پس از ترک سرخپوشان پایتخت، شیوع بیماری 

کرونا را علت عدم بازگشت خود به ایران عنوان کرد.
سرخپوشان پایتخت که در دوران مدیرعاملی محمدحسن انصاریفرد با مهاجم 
ایرلندی خود قرارداد ۲۵۰ هزار دلاری برای پنج ماه بسته بودند در هنگام عقد 
قرارداد با وی، ۱۵۸ هزار دلار پرداخت کردند اما استوکس تنها پس از ۶۵ دقیقه 
بازی برای این تیم تصمیم به ترک ناگهانی پرسپولیس گرفت. باشگاه پرسپولیس 
تصمیم به شکایت از این بازیکن طبق قراردادش گرفت اما سرخ ها به جای مراجعه 
به فیفا، کمیته تعیین وضعیت فدراسیون فوتبال را محل رسیدگی به شکایت 
احتمالی طرفین در نظر گرفته بودند. استوکس نیز نه تنها پرداخت غرامت به 
پرسپولیس را نپذیرفت بلکه از طریق وکیل خود خواهان دریافت ۴۰ هزار دلار دیگر 
نیز شد. حالا باشگاه پرسپولیس پس از گذشت نزدیک به ۹ ماه از این پرونده و 
تغییرات مدیریتی به وجود آمده در طول این مدت به این نتیجه رسیده که توان 
دریافت غرامت از استوکس را به طور قطعی ندارد و پرونده حقوقی وی را مختومه 

کرد تا به نوعی بازنده این پرونده با پرداختی میلیاردی به استوکس شود.

 سرمربی تیم فوتبال نساجی با بیان اینکه حواشی زیاد در لیگ مانع پیشرفت فوتبال ایران می شود، گفت: به گذشته توجهی 
نداریم اما می توانستیم اکنون به جای چهار امتیاز، ۶ امتیاز داشته باشیم. 

به گزارش ایرنا، وحید فاضلی در نشست خبری پیش از دیدار تیمش برابر سایپا در هفته سوم لیگ برتر با اشاره به این مسابقه 
اظهار داشت: این دیدار برای هر ۲ تیم بازی سختی محسوب می شود. سایپا تیم جوان با انگیزه و جنگنده ای است و نسبت به 
پارسال بازیکنان این تیم با یکدیگر بهتر هماهنگ شده اند. همچنین نفرات با تجربه و خوبی مانند حسین ماهینی به این تیم 
اضافه شدند. وی افزود: سایپا از حضور کادر فنی با دانش و اخلاق مداری بهره می برد. در این هفته به بازیکنانم گفتم که بازی 
با سایپا از تقابل با تراکتور هم برای ما سخت تر است. برای اینکه از این دیدار سربلند بیرون بیاییم سطح انگیزه بازیکنانمان بسیار 

حائز اهمیت است. اگر بخواهیم عملکرد خوبی داشته باشیم، باید انگیزه ما از بازی با تراکتور هم بیشتر باشد.
سرمربی تیم فوتبال نساجی در خصوص اینکه از ۲ بازی ابتدایی تیمش ۴ امتیاز کسب کرد، خاطرنشان کرد: از نتایج راضی 

هستیم اما می توانستیم ۶ امتیازی باشیم. البته تمرکز ما روزی بازی با سایپا است و به مسابقات قبل توجهی نداریم.
فاضلی در مورد اعتراضات مربیان در لیگ فوتبال ایران تصریح کرد: این به خاطر فشارهایی است که به خصوص به مربیان 
جوان وارد می شود. این مربیان به خاطر اینکه زیر ذره بین هستند، فشار زیادی را تحمل می کنند. به نظرم جامعه فوتبال باید 

مقداری از مربیان جوان حمایت کرده و فشار آنها را کم کند تا آنها هم رشد کنند. انتخاب الگو خیلی مهم است.
وی در مورد اینکه از همین ابتدای لیگ برخی تیم ها به صادر کردن بیانیه روی آورده اند، تصریح کرد: با وجود اینکه همه در 
بازی قبلی به این نکته اشاره کردند که گلی که دریافت کردیم، آفساید بود، اما باشگاه ما آرامش مدار است. تنها ۲ هفته از لیگ 
گذشته اما مسابقات با حاشیه های زیادی همراه است. این مربی جوان در مورد شرایط روزبه شاه علیدوست گفت: خوشحالیم 
که این بازیکن در مجموعه ما حضور دارد. دوست دارم پس از اینکه نام او در تاریخ نساجی حک شد، او با پیراهن سایپا از فوتبال 
خداحافظی کند. الان برای خداحافظی او زود است. چرا که آن چیزی که من می بینم او سال های سال می تواند به فوتبالش 
ادامه دهد. دیدار تیم های سایپا و نساجی مازندران،  امروز چهارشنبه در جریان هفته سوم لیگ برتر فوتبال باشگاه های ایران 

برگزار خواهد شد.

 مدافع تیم فوتبال ذوب آهن گفت: شاید اگر اشتباهات داوری نبود اکنون صدر نشین جدول بودیم با این حال 
امیدوارم حق هیچ تیمی در لیگ برتر ضایع نشود. 

عبدالله حسینی در مورد تساوی تیمش برابر ماشین سازی تبریز در هفته دوم لیگ برتر، اظهارداشت: ما روی سه 
امتیاز این دیدار حساب ویژه ای باز کرده بودیم اما متاسفانه به خاطر برخی اتفاقاتی که رقم خورد نتوانستیم به هدفمان 

دست پیدا کنیم.
وی افزود: ماشین سازی حریف خوبی بود اما می توانستیم ۳ امتیاز را کسب کنیم اما خیلی زود تیم ما ۱۰ نفره شد. 
با این حال باز هم تلاش کردیم نظم تیمی مان حفظ شود و ۳ امتیاز را بگیریم اما با وجود همه تلاش هایی که صورت 
گرفت، با بدشانسی نتوانستیم با پیروزی از زمین خارج شویم. اگر در طول مسابقه توجه کرده باشید با وجود ۱۰ نفره 
شدن توانستیم بازی را کنترل کنیم و موقعیت هایی را روی دروازه حریف خلق کنیم و به نظر من بدشانس بودیم که 
پیروز نشدیم. مدافع تیم فوتبال ذوب آهن در رابطه با گلزنی اش در این دیدار خاطرنشان کرد: گلی که من زدم زحمت 
تمام بازیکنان بود و خوشحالم که در نهایت توانستم برای تیم گلزنی کنم. دوست داشتم گلم با اولین برد فصل همراه 

بوشد که متاسفانه اینگونه نشد اما با این حال خدا را شکر که توانستیم عملکرد خوبی داشته باشیم.
وی در مورد اینکه ذوب آهنی ها معتقدند در ۲ هفته ابتدایی از اشتباهات داوری متضرر شده اند، اظهار داشت: به 
طور حتم اگر مسابقات فوتبالی پیش می رفت الان با ۶ امتیاز صدر جدول لیگ بودیم. داوران هم ممکن است مانند 
هر انسان دیگری اشتباهاتی داشته باشند. به هر حال امیدوارم شرایط در مسابقات به نحوی پیش رود که هیچ تیمی 
متضرر نشود. حسینی با اشاره به دیدار پیش روی تیمش برابر پیکان خاطرنشان کرد: امیدوارم بتوانیم اولین برد فصل 
را در این دیدار به دست بیاوریم. نباید این امتیازات خانگی را از دست بدهیم. هیچ دیداری در لیگ آسان نیست و 

امیدوارم که بتوانیم از دیدار با پیکان استارت بردهایمان در لیگ بیستم را بزنیم.
وی در مورد اهداف تیم ذوب آهن گفت: ما بازی به بازی پیش می رویم. همیشه برای برد به زمین می رویم و امیدوارم 

که بتوانیم نتایج خوبی بگیریم.

سرمربی نساجی:

 حواشی مانع پیشرفت فوتبال ایران می شود
مدافع ذوب آهن:

 می توانستیم صدرنشین لیگ باشیم

تصرفات  قم  دو  منطقه  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  در  مستقر  اختلاف  حل  هیأت 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۱۹۶ شماره  رأی   -۱
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۲۵مربوط به مسیح اله حیدری فرزند احمد درقسمتی 
به مساحت  بنا شده  از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث  از سه دانگ مشاع 
۱۰۹/۴۴مترمربع پلاک ۲۱۶۹/۲۲۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از صدری افشاری ثبت در دفتر ۳۸۲ 

صفحه ۱۹۹)م الف۸۰۹۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۱۹۹ شماره  رأی   -۲
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۲۶ مربوط به حمید حیدری فرزند احمد درقسمتی ازسه 
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۹/۴۴ 
مترمربع پلاک ۲۱۶۹/۲۲۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از صدری افشاری ثبت در دفتر ۳۸۲ صفحه ۱۹۹)م 

الف۸۰۹۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۹۴۹ شماره  رأی   -۳

۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۶۲ مربوط به صفت اله عالمی رضوانی فرزند هدایت در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۶مترمربع 
پلاک شماره ۱ فرعی از ۲۱۶۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند رسمی ثبت دفتر ۶۳ صفحه ۱۲۴)م الف۸۰۹۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۱۴۰ شماره  رأی   -۴
درقسمتی  قربانعلی  فرزند  گنجی  مجید  به  مربوط   ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۱۳
پلاک  مساحت ۶۶مترمربع  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از 
۱۸۹۸/۱/۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی 
مجید گنجی نسبت به ۳۳ متر و مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از قربانعلی 

گنجی نسبت به ۳۳متر)م الف۸۰۹۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۷۸۶ شماره  رأی   -۵
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۰۴ مربوط به عباس پناهی فتح فرزند علی اکبر درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۰۰مترمربع پلاک ۲۳۰۳ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت 

مشاعی ثبت در دفتر ۶۹۶صفحه ۹۰)م الف ۸۰۹۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۰۱۳ شماره  رأی   -۶

از  قسمتی  در  عباس  فرزند  کمک  فرزانه  به  مربوط   ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۳۷
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۹ مترمربع پلاک شماره 
۶۹ فرعی از ۱۹۴۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از محمد وردی ملتزمی ثبت دفتر ۷۴ صفحه ۴۴۹)م الف 

)۸۰۹۸
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره 
ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این 
اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/۰8/۲۰ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۹۹/۰۹/۰5
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

    هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۱۸۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۴۱ مربوط به جواد قربانی 
فرزند داود در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۵۱ مترمربع پلاک باقیمانده ۱۰۴۵۶ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۳۱۳۲۷ مورخ ۱۳۹۵/۰۸/۰۳ دفترخانه 

۱۵قم)م الف ۸۰۸۹(
۲- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۱۸۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۴۲ مربوط به معصومه 
مترمربع  ششدانگ ۵۱  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  از ششدانگ  مشاع  دانگ  در سه  محمد  فرزند  مقدم  احمدرضا 
پلاک باقیمانده ۱۰۴۵۶اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۳۱۳۲۷ مورخ 

۱۳۹۵/۰۸/۰۳ دفترخانه ۱۵قم)م الف ۸۰۹۰(
به احمد  پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۳۲ مربوط  به   ۳- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۵۷۰ مربوط 
فتوحی منش فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۳مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۹۵ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۰۴ صفحه ۸۲ به موجب سند قطعی به شماره 

۸۱۶۶۴ مورخ ۱۳۸۰/۰۸/۱۹ دفترخانه ۵ قم )م الف۸۰۹۵(
۴-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۵۰۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۰۵ مربوط به رجبعلی 
نجفی کونله فرد فرزند شعبانعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴۸/۳۴ مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۴۲ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۳۹۲۵۷ مورخ ۱۳۹۸/۰۶/۰۴ دفترخانه ۴۲قم)م 

الف۸۰۹۶(
۵-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۷۸۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۳۶ مربوط به جواد راستی 
فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۶۸/۴۴مترمربع پلاک شماره ۴۵ و ۱۱۳۹۵/۴۴ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۶۹ صفحات ۲۹۰ و ۲۹۳ از پلاک 
۱۱۳۹۵/۴۴ اصلی نسبت به ۳۴۹/۹۷ مترمربع و دفتر ۳۶۹ صفحه ۲۹۹ و ۳۰۲ از پلاک۱۱۳۹۵/۴۵ اصلی نسبت به ۱۸/۴۷ 

مترمربع)م الف۸۰۹۹(

پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۳۳ مربوط به حسین  به  ۶-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۷۸۲ مربوط 
راستی فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۱۹مترمربع پلاک شماره ۴۵ و ۱۱۳۹۵/۴۴ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۶۹ صفحات ۲۹۶ از پلاک ۱۱۳۹۵/۴۴ 
اصلی نسبت به ۱۳۴/۹۰ مترمربع و دفتر ۳۶۹ صفحه ۳۰۵ از پلاک ۱۱۳۹۵/۴۵ اصلی نسبت به ۲۸۴/۱۰ مترمربع )م 

الف۸۱۰۰(
۷-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۶۲۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۳۳ مربوط به جواد راستی 
فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۷۴/۸۷ مترمربع پلاک شماره ۴۵ و ۱۱۳۹۵/۴۴ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۶۹ صفحات ۲۹۰ و ۲۹۳ از پلاک 
۱۱۳۹۵/۴۴ اصلی نسبت به ۳۵۳/۱۷ مترمربع و دفتر ۳۶۹ صفحه ۲۹۹ و ۳۰۲ از پلاک ۱۱۳۹۵/۴۵ اصلی نسبت به 

۱۲۱/۷۰ مترمربع )م الف۸۱۰۱(
۸- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۶۲۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۳۵ مربوط به جواد راستی 
فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۷۴/۸۷مترمربع پلاک شماره ۴۵ و ۱۱۳۹۵/۴۴ اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره دفتر ۳۶۹ صفحات ۲۹۰ و ۲۹۳ و دفتر ۳۶۹ صفحه 

۲۹۹ و ۳۰۲ )م الف۸۱۰۲(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/۰8/۲۰
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۹۹/۰۹/۰5
محمودمهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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ایران به کمتر از لغو فرمان های اجرایی ترامپ بسنده نمی کند 

بایدن و ضرورت عمل به وعده ها

دولت دموکرات جو بایدن که این روزها سرگرم چیدن مهره های کابینه است، در 
آینده ای نزدیک سوگند یاد خواهند کرد و زمان عمل به وعده هایش فراخواهد 
رسید؛ وعده هایی که یکی از آنها بازگشت به برجام است و او می تواند با استفاده 

از ابزار فرمان اجرایی، آن را تحقق بخشد. 
هر چه که به یکم بهمن و مراسم تحلیف رئیس جمهوری جدید آمریکا نزدیک تر 
می شویم، درخواست های داخلی و خارجی برای ابطال فرمان های اجرایی 
خاص دونالد ترامپ بیشتر می شود. روزنامه واشنگتن پست چندی پیش خبر 
داده بود که جو بایدن در نظر دارد تا در نخستین روزهای نقل مکان به کاخ 
سفید ده ها فرمان اجرایی دولت جمهوری خواه از جمله فرمان خروج آمریکا از 
پیمان آب و هوایی پاریس را ملغی کند. نامزد دموکرات ها پیش از پیروزی در 
انتخابات وعده داده بود که آمریکا را به برجام بازگرداند. وعده ای که اکنون با 
اما و اگر برخی از چهره های دموکرات نزدیک به تیم بایدن روبرو شده است.  
»کریس کونز« سناتور ایالت دلاور که یکی از گزینه های احتمالی تصدی وزارت 
به  آمریکا  بازگشت  برای  آبان(   ۳۰( پریروز  است  بایدن  جو  دولت  در  خارجه 
برجام شرط گذاشت و گفت که اگر راهی برای محدود کردن برنامه موشکی و 
حمایت ایران از گروه های نیابتی اش در منطقه ایجاد شود، از بازگشت آمریکا 
به برجام حمایت می کند. تونی بلینکن یکی دیگر از مشاوران بایدن و از اعضای 
ارشد گروه مذاکره کننده هسته ای آمریکا که قرار است به عنوان وزیر خارجه و 
سکاندار دستگاه دیپلماسی دولت بایدن معرفی شود، نیز در نشست مجازی 
»کمیته یهودیان آمریکا« بر حفظ تحریم ها علیه ایران تا زمان رسیدن به توافق 
هسته ای »قوی تر« تأکید کرده و بدون اشاره به عدم پایبندی اروپایی ها و دولت 
ترامپ به برجام، مدعی شده بود: ایران باید به پایبندی کامل به برجام برگردد. 
جمهوریخواهان نیز که از ابتدا حامی اقدام های ضد ایرانی دولت ترامپ بوده 

اند، اکنون به دنبال تصویب یک قانون ضد ایرانی دیگر در کنگره اند.
مذاکره کنندگان برجام چه می گویند؟

معاون سیاسی وزیر خارجه دولت باراک اوباما اخیراً در مصاحبه ای گفت: 
ایران همچنان به ایجاد روابط خود با کشورها می پردازد تا بتواند خود را در 
بهترین وضعیت ممکن برای دولت بایدن-هریس قرار دهد. با این حال، من فکر 

نمی کنم که همه این ها یک روزه حل شود.
وندی شرمن در گفت و گو با دانشگاه جانز هاپکینز تلاش کرد تا بازگشت 
ریاست  انتخابات  به  را  برجام  امضاکننده  اعضای  دیگر  جمع  به  واشنگتن 
جمهوری سال ۱۴۰۰ ایران مرتبط سازد و در پاسخ به این سوال که آیا برای 
آمریکا مفید است که تلاش جدی برای آغاز روند گفت وگو با ایرانیان را آغاز کند، 
گفت: فکر می کنم برای ما مهم است که مشاوره های خود را به همان سرعتی که 
یک دولت جدید می تواند، آغاز کنیم. بر خلاف شرمن، فدریکا موگرینی مسئول 
پیشین سیاست خارجی اتحادیه اروپا در گفت و گو با اندیشکده آتلانتیک ضمن 
درخواست از بایدن برای بازگشت فوری به مذاکره با ایران گفت: در دوره ترامپ 
شاهد بازی حاصل جمع صفر بودیم و روشن بود که از نظر ترامپ برای کسب 
پیروزی باید ببازی. اما این رویکرد مناسبی برای اروپا نبود و هرگز اینطور نبوده 
است. وی گفت، امیدوارم که با پیروزی بایدن دولتی در آمریکا روی کار آید که 
به رویکرد برد - برد باز گردد. از سوی دیگر محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه 
کشورمان نیز به تازگی در مصاحبه ای به الزامات بازگشت واشنگتن به برجام و 
توقعات جمهوری اسلامی از دولت آینده آمریکا پرداخت و گفت: اگر زمانی 
بایدن مستقر شود و بخواهد تعهدات مبتنی بر قطعنامه ۲۲۳۱ امریکا را اجرا 
کند، ما هم می توانیم فوراً به تعهدات برجامی خود به صورت کامل برگردیم. 
این روند اصلًا زمانبر نیست. با چند قانون اجرایی از سوی رئیس جمهوری 
امریکا انجامپذیر است. به گزارش ایرنا، تمامی روسای جمهوری آمریکا از ابزار 
فرمان اجرایی برای پیشبرد برنامه های خود استفاده کرده اند. با این حال این 
تلقی در میان کارشناسان سیاسی وجود دارد که توسل به این ابزار راهی برای 
دور زدن کنگره ای است که حزب مخالف رئیس جمهور در آن اکثریت داشته و 
به احتمال زیاد با تصمیم های وی مخالفت خواهد کرد. چنین تضادی موجب 
می شود تا عمر برخی از فرمان های اجرایی محدود بوده و اگر رئیس جمهوری 
بعدی از حزب رقیب انتخاب شود، در لغو آن ها درنگ نکند. به عنوان مثال باراک 
اوباما سلف رئیس جمهوری کنونی آمریکا ۳۰ ژانویه ۲۰۰۹ و تنها ۱۰ روز پس 
از ورود به کاخ سفید، دو فرمان اجرایی دولت جمهوری خواه جورج بوش را با 
صدور یک فرمان لغو کرد. دونالد ترامپ که مخالفت با برجام و خروج از آن را 
از ارکان سیاست خارجی خود می داند، ۱۸ اردیبهشت ۹۷ و پس از آنکه خبر 
خروج واشنگتن از توافق هسته ای را اعلام کرد، با صدور پنج فرمان اجرایی 
توافق  بر اساس  اوباما  باراک  را که دولت  تمامی تحریم هایی  ابلاغیه،  و یک 
هسته ای برداشته بود دوباره برقرار کرد و در راستای سیاست فشار حداکثری 
محدودیت های جدیدی را نیز علیه بخش های مختلف اقتصادی و غیراقتصادی 
ایران اعمال کرد. بدیهی است که مصوبات ضد ایرانی کنگره نیز بخش دیگری 
از تحریم های آمریکا علیه کشورمان را تشکیل می دهند که عبارتند از قانون 
تحریم ایران، قانون عدم اشاعه ایران سوریه و کره شمالی، قانون جامع تحریم ها، 
پاسخگویی و عدم سرمایه گذاری ایران، قانون کاهش تهدیدهای ایران و حقوق 

بشر سوریه و قانون آزادی ایران و مقابله با اشاعه.
کدام فرمان؟

با توجه به سخنان اخیر وزیر امور خارجه، اکنون توقع بجایی است که بایدن 
عمل به وعده های خود را از قوه مجریه آغاز کرده و لغو فرمان های زیر را در دستور 
کار دولت خود قرار دهد: فرمان اجرایی ۱۳۸۴۶ که ۶ اوت ۲۰۱۸ )۱۵ مرداد 
۱۳۹۷( صادر شد و بر اساس آن تمام تحریم های آمریکا که بر اساس برجام 
برداشته شده بودند دوباره اعمال شدند. فرمان اجرایی ۱۳۸۷۱ که ۸ مه ۲۰۱۹ 
)۱۸ اردیبهشت ۱۳۹۸( یعنی یک سال پس از خروج آمریکا از برجام صادر شد و 
بر اساس آن تحریم های بیشتری علیه صنایع آهن، فولاد، آلومینیوم و مس ایران 
وضع شد. فرمان اجرایی ۱۳۸۷۶ که ۲۴ ژوئن ۲۰۱۹ )۳ تیر ۱۳۹۸( صادر شد و 
بر اساس آن تحریم هایی علیه مقام معظم رهبری و دفتر ایشان وضع شد. فرمان 
اجرایی ۱۳۹۰۲ که ۱۰ ژانویه ۲۰۲۰ )۲۰ دی ۱۳۹۸( صادر شد و بر اساس آن 
تحریم هایی علیه بخش های ساخت وساز، معدن، تولید و نساجی ایران اعمال 
شد. فرمان اجرایی ۱۳۹۴۹ که ۲۱ سپتامبر ۲۰۲۰ )۳۱ شهریور ۱۳۹۹( صادر 
شد و بر اساس آن تحریم هایی علیه صادرات و واردات اقلام نظامی علیه ایران 
وضع شد. ابلاغیه ۹۹۳۲ که ۲۵ سپتامبر ۲۰۱۹ )۴ مهر ۱۳۹۹( صادر شده 
و ورود مقام های ارشد دولت ایران و بستگان درجه یک آنها را به آمریکا ممنوع 
کرده است. فسخ این ابلاغیه منوط به تصمیم وزارت امور خارجه آمریکا بر عدم 
لزوم اجرای آن می باشد. رئیس جمهوری آتی آمریکا همچنین لازم است تا با 
اتخاذ تدابیری نام ایران را از فهرست کشورهای فرمان اجرایی ۱۳۷۸۰ که شامل 
ممنوعیت و یا محدودیت مسافرتی و مهاجرتی به آمریکا شده اند، حذف نماید.
به نظر می رسد برخی از چهره های نزدیک به بایدن به دنبال آنند که با وجود 
مخالفت با دولت ترامپ، از اقدام های ضد ایرانی آن به عنوان اهرم فشاری در 
مذاکرات آتی و امتیازگیری از تهران استفاده کنند. مسئله ای که بعید است طرف 
ایرانی به آن تن داده و به کمتر از لغو فرمان های اجرایی دونالد ترامپ بسنده کند.

یک فعال اصولگرا با بیان اینکه منصوبین رهبر انقلاب برای تصدی مسوولیت های 
خاص منع شده اند، گفت: محمدباقر قالیباف اکنون سمتی انتخابی دارد و فکر 
نمی کنم مشمول چنین منعی باشد و می تواند در انتخابات ریاست جمهوری سال 
آینده شرکت کند مگر اینکه خود او تشخیص دهد که جایگاهش در مجلس مفیدتر 

است. 
»حمیدرضا ترقی« در گفت و گو با ایرنا،صحنه رقابت انتخابات ۱۴۰۰ را دو قطبی 
ارزیابی کرد و گفت: به نظر می رسد اکنون جناحها و تشکلهای مختلف در حال 
جمهوری  ریاست  انتخابات  برای  خود  موردنظر  نامزدهای  انتخاب  برای  رایزنی 

خردادماه هستند.
ترقی در پاسخ به سوالی درباره حضور برخی از چهره ها و مقامات در انتخابات 
ریاست جمهوری ۱۴۰۰ گفت: منصوبین از جانب رهبر انقلاب برای کسب سمت 
خاص منع شده اند. با توجه به اینکه حکم های مقام معظم رهبری معمولا پنج ساله و 
سه ساله است، شرایط اقتضا می کند که فرد منصوب بتواند برنامه خود را به سرانجام 

برساند.
عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی درباره احتمال حضور محمد باقر 
قالیباف در انتخابات گفت: قالیباف به عنوان نماینده مجلس منتخب مردم است و 
انتصابی از سوی رهبری در مورد ایشان صورت نگرفته است. بنابراین فکر نمی کنم 
ایشان مشمول چنین منعی باشد مگر اینکه خود وی تشخیص دهد که جایگاهش 

در اجرا مفیدتراست یا مجلس.
انتخابات ۱۴۰۰ دو قطبی خواهد بود

ترقی در باره وضعیت حضور نامزدها در انتخابات سال آینده اظهارداشت: از 
آرایش سیاسی دو جناح مختلف در کشور می توان استنباط کرد که انتخابات ۱۴۰۰ 
انتخابات دوقطبی است و رقابت بین جریان اصلاح طلب و اصولگرا خواهد بود. در 
واقع اقتضای شرایط کنونی کشور به گونه ای است که هر دو جناح برای موفقیت در 

انتخابات روی یک گزینه ائتلاف و اجماع کنند.
وی افزود: اصولگرایان بر اساس استراتژی کمک به دولت سازی اسلامی متناسب 
با گام دوم انقلاب به دنبال طراحی دولت انقلابی، جوان، حزب اللهی و با روحیه 

جهادی هستند که کارآمدی اجتماعی، فرهنگی و سیاسی را محقق کند.
اظهار کرد:  بین جریان اصولگرا  انسجام  لزوم  بر  تاکید  با  اصولگرا  فعال  این   
اصولگرایان در تعیین مصداق باید متناسب با مطالبه رهبر انقلاب عمل کنند و 
شاخص هایی را مد نظر قرار دهند که دولت مطلوب رهبری را محقق کند نه صرفاً 
پیروزی در انتخابات باشد و فردی انتخاب شود که نتواند این هدف را پیگیری کند.

ترقی با طرح این ادعا که اصلاح طلبان سرمایه اجتماعی خود را از دست داده اند، 
گفت: اصلاح طلبان شاید نتوانند به راحتی با نامزد مستقل در قدرت باقی بمانند. 
بنابراین بهترین راه این است که از فردی حمایت کنند که هم زمینه را برای ماندن 

آنها در قدرت فراهم کند و هم  از موضع گیری تندی برخوردار نباشد.
 اصلاح طلبان به سمت لاریجانی می روند

عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی ابراز عقیده کرد: اصلاح طلبان برای 
حفظ قدرت در سال ۱۴۰۰ می خواهند به سمت علی لاریجانی بروند و این توصیه 
کسانی است که می خواهند همچنان در قدرت باشند. البته اختلافاتی بین اصلاح 
طلبان نسبت به این مساله وجود دارد. اما ظاهراً سران اصلاحات مصم هستند از 

چهره های نیابتی برای ماندن در قدرت حمایت کنند.
وی با بیان اینکه اصلاح طلبان به دنبال توافق با لاریجانی هستند، گفت: به 
نظر می رسد اصلاح طلبان نزدیک شدن به جریان اصولگرایی را به نفع خود تلقی 
می کنند. منتهی نکته این است که حمایت اصلاح طلبان از لاریجانی می تواند 
شک و تردید نیروهای انقلابی را برای تشکیل دولت مورد نظر آنان به لاریجانی 

افزایش دهد و احتمالا این جریان نتواند با وی به توافق برسد.
 اولویت ما ارجحیت نامزد حزبی است

عضو شورای مرکزی حزب موتلفه با تشریح رویکرد حزب متبوع خود برای انتخابات 
نیروهای  انسجام بخش  می خواهد  موتلفه  حزب  گفت:  جمهوری  ریاست  آتی 
انقلابی باشد .در این راستا، حزب برنامه های خود را از دور گذشته انتخابات تاکنون 
دنبال می کند  و یکی از این برنامه ها ارجحیت نامزد حزبی است و می خواهد این 

موضوع  را به عنوان یک فرهنگ در جامعه مطرح کند.
ترقی اضافه کرد: اگر نامزدهای ما حزبی بوده و از پشتوانه فکری و تشکیلاتی 
برخوردار باشند، می توانند در قبال مردم  پاسخگو بوده و با کمک گرفتن از مشاوران 

حزبی توانمندی بالاتری در اداره کشور داشته باشند.
وی افزود: حزب موتلفه این ایده را طراحی کرده است و می خواهد این ایده را در 
انتخابات از سوی نامزد مورد توافق بیان کند اما به لحاظ مصداقی هنوز به جمع 

بندی نرسیده است.

 مجلس یازدهم مصمم به حل مشکلات مردم است
این فعال اصولگرا با بیان اینکه قضاوت در مورد عملکرد مجلس یازدهم در این 
شرایط زود است، تصریح کرد:  اقدامات و تلاش های مجلس یازدهم نشان می دهد 
که مصمم به حل مشکلات مردم هستند. این نکته مثبتی است چرا که اگر مردم 
احساس کنند دولت و یا مجلس عزمی برای حل مشکلات آنان دارند امیدوار 

می شوند.
وی خاطرنشان کرد: مجلس برای حل مشکلات مردم و معیشت آنان تلاش 
می کند. من معتقدم عملکرد مجلس در انتخابات آینده، قابل توجه و مثبت است 

و این به نفع طیف اصولگرا و انقلابی خواهد بود.
دولت روحانی کارهای ماندگار و زیربنایی انجام داده است

 ترقی با بیان اینکه نباید در قضاوت نسبت به دولت بی انصافانه برخورد کرد، 
خاطرنشان کرد: نباید این گونه تلقی کنیم که دولت هیچ کاری برای کشور انجام 
نداده است. دولت در بخش های مختلف کارهای مثبت و ماندگاری انجام داده 

است که در قضاوت عمومی باید مدنظر قرار گیرد.
عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی افزود: واقعیت این است که مردم توجه  
چندانی به اقدامات زیر ساختی مانند توسعه کشاورزی مکانیزه و یا طرح انتقال آب 
از خلیج فارس به سیستان و کرمان ندارند و این اقدامات هنوز برای مردم قابل لمس 
نیست. چیزی که مردم بر اساس آن قضاوت می کنند و سرمایه اجتماعی دولت بر 
اساس آن شکل می گیرد،   مشکلاتی مانند گرانی، تورم، کمبود برخی کالاهای 
اساسی و بالا رفتن هزینه زندگی است که مردم را رنج می دهد و تا وقتی که  دولت در 

این بعد کاری نکند طبیعتاً دچار کاهش سرمایه اجتماعی هست.
عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی امیدافزایی در جامعه و ارائه برنامه 
و  اولویت ها  دیگر  از  را  کارآمد  نیروهای  از  استفاده  با  کشور  اداره  برای  مناسب 
برنامه های دولت آینده ذکر کرد و گفت: واقعیت این است که امید به آینده در نسل 
جوان آسیب دیده است. بنابراین، روند انتخابات و رقابت های انتخاباتی باید به 
سمت امید افزایی در جامعه حرکت کند و شرایط به گونه ای نباشد که با سیاه نمایی 
و پررنگ کردن ضعف ها و مشکلات، مردم و نسل جوان نسبت به آینده دچار تردید 

و نگرانی شوند.
 وی تصریح کرد: اقتدار و اعتماد به نفس ملی در گام دوم انقلاب خیلی مهم است 
و ما در گام دوم باید بتوانیم اقتدار و ایستادگی ملت را در مقابل مشکلات، تحریم ها، 

تهدیدها و مقاومت این ملت به منصه ظهور برسانیم.  
این فعال سیاسی اصولگرا تاکید کرد: در دولت آینده باید از تکیه به خارج پرهیز 
کنیم و از لیبرالیسم اقتصادی فاصله گرفته و به سمت سیاست های مقاومتی و 

عدالتخواهانه تغییر دهیم.
 این فعال اصولگرا با تاکید بر لزوم انسجام بین قوای سه گانه و ارکان مختلف قدرت 
اظهارداشت: نباید در شرایط کنونی دشمن خارجی را فراموش کنیم. دشمنان 
می خواهند از اختلاف بین قوا و ارکان نظام  سوء استفاده کنند. در این شرایط قوای 

سه گانه نباید گفت وگو با یکدیگر را متوقف کنند.
ترقی اظهار کرد: مجلس به توصیه مقام معظم رهبری و برای اینکه بتواند انسجام 
ملی را حفظ کند، از استیضاح و دادن کارت قرمز به وزرا دست برداشته است و 
انتظار این است که دولت هم در قبال خواسته های مجلس، که بر اساس مطالبات 
مردم شکل گرفته است  از خود مدارا نشان دهد و به خواسته های مجلس توجه کند.
نماینده پیشین مجلس با تاکید بر لزوم برگزاری جلسات سران سه قوا گفت: حفظ 
و تقویت نظام و تبعیت از رهبری باید ملاک این جلسات باشد. انتظار ملت و رهبری 
این است وقتی که چنین فرصتی برای حل فصل مسائل و پیگیری مطالبات مردم 
داده شده است، هرگونه ناهماهنگی در این گفت و گوها تعلل نسبت به دستورات 

رهبری است و این در شأن سران قوا نیست.
 نگفتم فقط اصولگرایان می توانند با آمریکا مذاکره کنند

ترقی در مورد مصاحبه اخیر خود مبنی بر اینکه اگر مذاکره با آمریکا از سوی 
اصولگرایان باشد، ایرادی ندارد، گفت: من اصلًا چنین حرفی نزده بودم و در متن 
مصاحبه من چنین چیزی وجود ندارد. یکی از سایت های خبری عنوانی را برای این 

مصاحبه در نظر گرفته بود که خلاف واقع است.
 عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی آمریکا را کشوری بدعهد و فاقد شرایط 
مذاکره عنوان کرد که امکان مذاکره با آن وجود ندارد و در عین حال گفت: نکته 
دیگر این است که مذاکره کنندگان باید شرایطی داشته باشند تا بتوانند در هر 
مذاکره ای موفق باشند و نه صرفا در مذاکره با آمریکا. در واقع، در مذاکره با طرف 

غیرآمریکایی هم باید شرایطی داشته باشیم.
وی پایبندی مذاکره کننده ها به اصول انقلاب و نفوذ ناپذیری را از الزمات اعضای 
تیم مذاکره کننده عنوان کرد و گفت: برخورداری از یک تیم کارشناسی پخته به 
لحاظ حقوقی و سیاسی از دیگر شرایط مذاکره است. وقتی طرف مقابل ۱۰۰ 
کارشناس و متخصص در کنار خود دارد، ما نمی توانیم با تیم ۵ نفره همه مذاکرات 
را پوشش دهیم. طرف ما به لحاظ مذاکره و مبانی مذاکره طرف کوچکی نیست که 

بخواهیم فقط با ۵ نفر در مذاکره با او موفق شویم.
ترقی با اشاره به مذاکرات الجزایر و سعدآباد بیان داشت: ما در این مذاکرات 
کشور  به  گروگان ها  آزادی  از  بعد  را  آمریکا  در  شده  بلوکه  پول های  نتوانستیم 
برگردانیمبه خاطر اینکه مذاکره کنندگان از توانایی لازم برای مذاکره برخوردار 

نبودند.
 اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری ضرورت است

 این فعال اصولگرا در ادامه طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری را برای 
رسیدن به یک دولت انقلابی ضروری عنوان کرد و گفت: بستر سازی برای گام دوم 
انقلاب مستلزم این است که قانون را به گونه ای اصلاح کنیم که بتواند عناصری را 
به عرصه رقابت بیاورد که در بحث رجال سیاسی و مذهبی تعریف خاص و ویژگی 
مناسبی داشته باشد و از سوی دیگر، مانع  از نامزدی افرادی شود که باعث وهن 

نظام می شوند و از ثبت نام چنین افرادی جلوگیری کند.
نماینده پیشین مجلس با تاکید بر لزوم تقویت و پررنگتر شدن نقش احزاب در 
انتخابات گفت: علاوه بر این با شروطی که در این طرح پیش بینی شده، نامزد 
ریاست جمهوری باید مشاورین اقتصادی، سیاسی، اجتماعی و فرهنگی خود را 
معرفی کند تا مردم بدانند مشاوران رئیس جمهور درعرصه های مختلف چه کسانی 
هستند تا بر اساس آن مردم شناخت بهتری نسبت به نامزدها داشته باشند و بدانند 

که با این مشاوران  آینده اقتصاد کشور چه می شود.
 وی افزود: اصلاح قانون انتخابات بویژه در مسائلی مانند قانونمند کردن معنا و 
مفهوم رجال سیاسی و مذهبی و نقش احزاب در انتخابات و جلوگیری از نامزد شدن 
افرادی که دارای شرایط نیستند، یک ضرورت است ولی باید متن قانون چکش 

کاری شود تا قابلیت اجرایی پیدا کند.
زمینه حضور زنان در انتخابات ریاست جمهوری فراهم نشده است

عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی در زمینه مباحث مطرح شده درباره 
حضور زنان در انتخابات ریاست جمهوری هم گفت: بر اساس تعریفی که از رجال 
سیاسی و مذهبی در مجلس و شورای نگهبان به عنوان مراجع اصلی تبیین قانون، 
صورت گرفته، در جامعه ما هنوز زنانی وجود ندارند که  بتوانند چنین موقعیتی را 
کسب کنند. وی افزود: تعداد کمی از زنان در کشور ما پست وزارت داشتند و کسانی 
که سابقه کار اجرایی چندین سال را در سطح کشوری داشته باشند، معدود هستند. 

بنابراین فعلا امکان حضور زنان میسر نیست.

عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی:

قالیباف از نامزدی در انتخابات 14۰۰منع نشده است

 لغو تحریم ها با اتکا به برجام، موضوعی است که این 
روزها شاکله بحث ها و انتقادهای شدید تندروها علیه دولت 
را تشکیل داده و حتی تاکید دارند که لغو تحریم ها - که 
شدیدترین نوع آن علیه کشور بوده و فشار اقتصادی بر 

مردم آورده- خواسته جامعه نیست! 
شرایط  دیگر  بار  می رسد  نظر  به  اخیر  روزهای  در 
از  می توان  که  می رود  پیش  گونه ای  به  بین المللی 
تنش زدایی و بازگشت آمریکا به برجام سخن گفت. هرچند 
بدون  احتمالی،  بازگشت  این  کرده  تصریح  دولت  که 
هیچ شرطی از طرف ایالات متحده و همراه با پرداخت 
توافق  این  از  واشنگتن  خروج  از  ناشی  خسارت های 

هسته ای باشد.
مشکلات  تحریم ها،  که  وضعیت  این  در  حال  این  با 
برخی  داده،،  افزایش  را  مردم  معیشتی  و  اقتصادی 
جریان ها و گروه های سیاسی تندرو، آتش توپخانه حمله 
به دولت را به بهانه احتمال برگشت آمریکا به برجام و رفع 
تحدبم ها شدت بخشیده اند که با واکنش های مختلف 

فعالان سیاسی نیز همراه شده است.
لغو تحریم ها خواسته نظام است

یدالله طاهرنژاد فعال سیاسی اصلاح طلب در این رابطه 
به ایرناپلاس گفت: هیچ کدام از مسئولان نظام در هیچ 
سطحی با ادامه تحریم ها موافق نیستند. اینکه برخی از 
افراد که هیچ سرمایه اجتماعی و اعتبار سیاسی ندارند در 
این زمینه صحبت می کنند، ناشی از بی اطلاعی محض 

است.
»لغو تحریم ها هم خواسته مردم و هم خواسته نظام است 
زیرا منافع ملت با آن گره خورده است. گروه های سیاسی 
نیز باید به دنبال خواسته های مردم باشند و همه مسائل را 

در کشاکش رقابت های سیاسی و جناحی تحلیل نکنند.
ضرورت پرهیز از نگاه افراطی 

سعید توتونچی پژوهشگر اقتصادی نیز در این زمینه به 
ایرناپلاس گفت: این حرف که تحریم ها هیچ اثری ندارد، 
غیر کارشناسی است. همچنین اینکه ما با وجود تحریم ها 
زنده نمی مانیم هم همینطور. ظرفیت های داخلی بالایی 

داریم و می توانیم از تولید داخلی استفاده کنیم. 
»این دو نگاه که با رفع تحریم ها همه مشکلات اقتصادی 
به  اتکا  نادیده گرفتن تحریم ها و صرف  و  حل می شود 
کند،  می  برطرف  را  مشکلات  همه  مقاومتی،  اقتصاد 
افراطی است. ما باید موازی با تلاش برای بهبود مسائلی 
که منجر به درآمدهای بین المللی و ... شود، باید توسعه 

داخلی را پیش ببریم.«
وی تاکید کرد: باید ظرفیت های داخلی را پیدا کرده و بر 
آن تمرکز کنیم؛ به طور نمونه، بخش کشاورزی ما به خارج 
که بحث  نیست. درست است  وابسته  از کشور چندان 
صادرات با مساله روبه روست اما با این حال می توان از این 

ظرفیت استفاده کرد.
منافع ملت را فدای منفعت جناحی نکنیم

علی تاجرنیا فعال سیاسی اصلاح طلب نیز معتقد است: 
هرچند راهکار اقتصاد مقاومتی و توسعه داخلی سودمند 
در  اکنون  است.  اشتباه  صدی  و  صفر  نگاه  اما  است 
دنیایی زندگی می کنیم که همه کشورهای دنیا به یکدیگر 

وابسته اند و از نظر سیاسی و اقتصادی ناگزیر به ارتباطات 
بین المللی هستیم. اما متاسفانه برخی گروه ها، به دلیل 
منافع سیاسی و حزبی خود حاضرند منافع ملت را فدای 

منافع گروهی و جناحی خود کنند.
زیادی  مشکلات  با  کشور  حاضر  حال  در  افزود:  وی 
روبه روست، تحریم ها که از نظر سیاسی و هم اقتصادی 
در داخل و خارج از کشور مشکلات بزرگی ایجاد کرده 
که بحران کرونا را هم به آن اضافه کنیم. با این حال برخی 
گروه های سیاسی به جای تمرکز به راه حل، به ایجاد تنش 
سیاسی می پردازند. یعنی گمان نمی کنند که تنشهای 
سیاسی در این شرایط شکاف بین دولت و ملت را بیشتر 
می کند و همین موضوع سبب بی اعتمادی به مسئولان 

می شود.
این فعال سیاسی تاکید کرد: به جای اینکه همه مسائل 
را انتخاباتی ببینیم و از یکسال زودتر تلقی سیاسی از هر 
پدیده اجتماعی و اقتصادی داشته باشیم، باید ببینیم چه 

امری به منافع مردم بوده آنها چه درخواستی دارند.

در گفت وگو با فعالان سیاسی مطرح شد

مردم هر دو را با هم می خواهند؛ رفع تحریم ها و توجه به توانمندی داخل

»محمدرضا خباز« نماینده ادوار مجلس ضمن تشریح الگوهای رفتاری مخالفان 
دولت تصریح کرد، تخریب دستگاه اجرایی به ناکارآمدی نظام منجر می شود. 

هر روز که به انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم نزدیکتر می شویم، حجم 
حملات به دولت و شدت و حدّت آن به شکل معناداری افزایش می یابد.

فضای پس از انتخابات ریاست جمهوری آمریکا و تلاش جریان های گوناگون 
برای کسب عنوان »قهرمانی رفع تحریم« هم مزید بر علت شده تا جبهه ای تازه 
علیه دولت گشوده شود؛ این در حالی است که دکتر روحانی صراحتا و مکررا 
اظهار داشته نگاه سیاسی به موضوعاتی چون مذاکره با آمریکا فایده ای برای مردم 

ندارد و باید به منافع ملی و خواست مردم توجه کرد نه فایده جناحی و گعده ای.
در ارتباط با الگوی عمل مخالفان دولت و انگیزه آنان از شروع دور تازه حملات 
به مسئولان اجرایی، پژوهشگر ایرنا با »محمدرضا خباز« نماینده ادوار مجلس 

گفت وگویی انجام داده که شرح آن در ادامه آمده است؛
نگاهی به الگوی عمل مخالفان دولت

به گفته خباز، این ها یک الگویی دارند و آن الگو چون بعضا موفق شده است، 
تصور می کنند این الگو همیشه نتیجه می دهد. نام این الگو آقای احمدی نژاد 

است، در صورتی که این حنا دیگر رنگی ندارد.

رمز موفقیت آقای احمدی نژاد، مخالفت کردن با مرحوم هاشمی رفسنجانی، 
دادن یک سری راهکارهای غلط، توهین و اهانت به آقای هاشمی رفسنجانی و 

سردمداران کشور بود.
او از خود یک قیافه معصومانه ای ساخت و به نتیجه هم رسید. البته آن نتیجه، 
یعنی به قدرت رسیدن احمدی نژاد، آثار بسیار بدی بر کشور بر جای گذاشت. این 
آقایان تصور می کنند آن نتیجه را می توان امروز هم به دست آورد. برای همین به 
جای بیان موفقیت های خودشان ، عملا روش ترامپ و بایدن را پیش گرفته اند، 
یعنی تخریب طرف مقابل. یعنی همان کاری که احمدی نژاد انجام داد متاسفانه 

در انتخابات اخیر بین بایدن و ترامپ هم اتفاق افتاد.
در این روش کمپین و طرفداران یک نامزد شروع می کنند به تخریب فرد مورد 
نظر تا او را از صحنه خارج کنند. صاحبان  تفکری که گفتم تلاش می کنند دولت 
آقای روحانی  را ناکارآمد جلوه دهند در حالی که ناکارآمد جلوه دادن دولت به 
ناکارآمدی نظام منجر می شود. یعنی این نظام است که مردم با آن روبرو هستند 
و اگر رییس جمهور ناکارآمد تلقی شود طبیعتا کلیت نظام در ذهن مردم ناکارآمد 
خواهد بود. این افراد به این فکر نمی کنند برای یک دستمال قیصریه ای را به آتش 

می کشند.

توصیه رهبری برای سیاست ورزی؛ علاوه بر تقوای فردی تقوای اجتماعی لازم 
است

خباز در ادامه این گفت وگو درباره وضعیت اردوگاه منتقدان دولت اظهار داشت: 
اما نکته ای هم درباره شخصی که این روزها کمر به تخریب دولت بسته است؛ 
کسی که نتوانسته است قائم مقام خودش را کنترل کند و دو سال و خرده ای 
است قائم مقامش در زندان است چگونه می تواند ادعای اداره همه کشور را بکند. 
اگر این شخص از خلاف های قائم مقام خود خبر هم نداشته چگونه می خواهد 
پس فردا رییس جمهور شود و از بلوچستان، فارس، لرستان، آذربایجان و سایر 
نقاط ایران با خبر باشد؟  من نمی توانم بپذیرم که قائم مقام فلان شخص خیانتکار 
باشد ولی خود او درستکار باشد. حتی اگر خودش درستکار باشد ولی همین که 
نفهمیده است قائم مقامش آدم خائنی است این شخص طبیعتا دیگر مورد اعتماد 

نیست.
در ایام نمایندگی مجلس یادم است یک روز خدمت رهبری رسیده بودیم. ایشان 
فرمودند شما باید هم تقوای فردی داشته باشید هم تقوای اجتماعی؛ تقوای 
فردی یعنی خودتان مواظب خودتان باشید و تقوای اجتماعی یعنی مواظب رفقا و 

دوستان و همفکرانتان و زیر مجموعه نزدیک و خانواده تان باشید.

گفت وگو با نماینده ادوار مجلس درباره حملات اخیر به دولت

خباز: رقبای روحانی بخاطر یک دستمال قیصریه را به آتش می کشند
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مردمی از مشرق قیام می کنند 
و زمینه حکومت مهدی را فراهم 

می آورند .

چهار شنبه -پنجم آذر 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5162

 مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: در 
مجموع وضعیت عملیات عمرانی ساخت و ساز 
طرح اقدام ملی مسکن استان قم مناسب و از 
برخوردار  مطلوبی  فیزیکی  پیشرفت  و  سرعت 

است. 
حسن صبوری در این زمینه افزود: در مرحله 
اول ثبت نام طرح اقدام ملی مسکن استان قم 
این  از  که  ثبت نام کردند  نفر  و ۴۰۰  چهار هزار 
میان بیش از ۲ هزار واحد مسکونی توسط اداره 
کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان احداث 

خواهد شد. 
وی اضافه کرد: در مجموع بنیاد مسکن استان 
ذیل تعهدات خود، در ۶ پروژه و یک محله عملیات 
ساخت و احداث واحدهای مسکونی را بر عهده 
دارد. وی ادامه داد: پروژه ۱۸۰ واحدی زیتون ۶ 
که در مرحله سقف طبقه سوم است از جمله این 

پروژه هاست.
صبوری بیان کرد: پروژه ۹۶ واحدی زیتون هفت 
و هشت در مرحله اسکلت و ۲۵۶ واحدی زیتون ۹ 

و ۱۰ در مرحله فونداسیون هستند.
وی با بیان این که زیتون ۱۱ در مرحله اخذ پروانه 

است، خاطرنشان کرد: به زودی عملیات عمرانی 
این پروژه ۸۴ واحدی آغاز خواهد شد.

وی گفت: در محله ۱۰ نیز که استعداد ساخت 
دارد،  مسکونی  واحد   ۴۰۰ و  هزار  یک  حدود 
عملیات آماده سازی در حال انجام است و به زودی 
وارد فاز ساخت و ساز و فونداسیون خواهیم شد و 

متقاضیان از این بابت نگران نباشند.
انجام  به  اشاره  با  راه و شهرسازی قم  مدیرکل 
کرد:  اضافه  گذشته،  ماه  در  قرعه کشی  مراسم 
واریز  حداقل  با  متقاضیان  بین  قرعه کشی  این 
۴۰ میلیون تومان بوده که این دسته از افراد به 
پروژه های طرح اقدام ملی متصل شدند و هیچ 

متقاضی بلاتکلیفی نداریم.
اقدام   وی در خصوص آخرین وضعیت طرح 
ملی مسکن در شهرهای دیگر استان نیز بیان 
کرد: در شهر کهک واگذاری زمین به بنیاد مسکن 
انجام و طراحی آن آغاز شده است؛ در شهرهای 
قنوات، دستجرد و جعفریه نیز در مرحله واگذاری 

زمین به بنیاد مسکن هستیم.
وی خاطر نشان کرد: عملیات عمرانی و ساخت 
ملی مسکن سایر  اقدام  واحدهای طرح  و ساز 

شهرهای استان نیز به زودی آغاز خواهد شد.
اجرایی  ستاد  تعهدات  خصوص  در  صبوری 
در  ستاد  این  گفت:  امام)ره(،  حضرت  فرمان 
اراضی ۲۷ هکتاری روبروی دانشگاه آزاد پردیسان 
۲ هزار واحد مسکونی خواهد ساخت که در حال 
حاضر در مرحله عقد تفاهم نامه و قرارداد با این 

ستاد هستیم.
پالایش ۳۷۹۵  فرآیند  هم اکنون  وی،  گفته  به 
متقاضی توسط بنیاد مسکن استان انجام شده 
است و در این بین ۲۴۷۹ متقاضی، تایید نهایی 

شده اند.
وی افزود: برای ۲ هزار و۴۵۸ متقاضی افتتاح 
حساب انجام شده و ۲ هزار و ۱۲۰ نفر از آن ها 
واریز وجه داشته اند که افزون بر ۹۷ میلیارد تومان 

آورده این افراد بوده است.
مدیرکل راه و شهرسازی قم در پایان خاطرنشان 
کرد: آورده هر متقاضی صرفا برای همان پروژه ای 
و  می یابد  تخصیص  شده  متصل  و  معرفی  که 
گمانه زنی در خصوص تخصیص آورده متقاضیان 
به برخی دیگر از پروژه ها از اساس اشتباه و غلط 

است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم اعلام کرد

 پیشرفت مطلوب عملیات عمرانی طرح اقدام ملی مسکن

طرح: محمدعلی رجبی

فواید سفره ی بی گوشت و برنج! 

اولین کاندیدای نظامی انتخابات 14۰۰ مشخص شد 
 مشاور فرمانده کل قوا در صنایع دفاعی کاندیداتوری خود برای انتخابات ۱۴۰۰ را اعلام کرد.سردار 
حسین دهقان مشاور فرمانده کل قوا در صنایع دفاعی در گفت وگویی با اعلام کاندیداتوری برای انتخابات 
ریاست جمهوری ۱۴۰۰ اظهار کرد: خودم را یک عنصر کاملا ملی و انقلابی و فردی می دانم که آنچه تا 
به امروز برایم مهم بوده، در اختیار گذاشتن ظرفیت فکری، اجرایی و ذهنی خودم برای پیشبرد اهداف و 
منافع نظام و انقلاب بوده است. مشاور فرمانده کل قوا در صنایع دفاعی خاطر نشان کرد: من به گرایشات 
سیاسی به این معنا که بگویم از جریانات سیاسی متعارف امروز جامعه و اصلاح طلب یا اصولگرا هستم، 
حتما وابستگی ندارم، بلکه به اصل اصیل و اصالت انقلاب معتقدم چون برخواسته از ناب خواسته ی مردم 
است؛ به این باور دارم و سعی میکنم این تفکر را نمایندگی کنم و فکر میکنم که قادرم یک فضا اجماع، تفاهم 
و گفت وگو در سطح ملی و یک فضای گفت وگوی از موضع قدرت و عزت با خارج فراهم کنم و از آن طرف هم 

بستر حضور همه کسانی که در موضع و عزم و اراده خدمت به جامعه و کشور هستند را فراهم کنم.

پدرام پاک آئین جایگزین حسین انتظامی شد
همزمان با برگزاری دومین مرحله از هجدهمین دوره تعیین نماینده مدیران مسئول رسانه ها در هیات 
نظارت بر مطبوعات، »پدرام پاک آئین« با ۷۵ درصد آرا، منتخب این دوره از انتخابات شد.به گزارش عصر 
سه شنبه ایرنا ، مرحله دوم هجدهمین دوره انتخابات نماینده مدیران مسئول در هیات نظارت بر مطبوعات  
ساعت ۱۰ صبح امروز براساس تبصره ۱ ماده ۳۳ آیین نامه اجرایی قانون مطبوعات آغاز و تا ساعت ۱۶ امروز 
سه شنبه، چهارم آذرماه ۹۹ ادامه داشت.در مرحله دوم یکهزار و ۸۶۸ نفر از مدیران مسئول واجد شرایط در 
انتخابات شرکت کردند که »پدرام پاک آیین« با ۷۵ درصد آرا از میان ۶۹ نامزد انتخابات، به عنوان نماینده 
مدیران مسئول در هیات نظارت بر مطبوعات معرفی شد.او جایگزین حسین انتظامی که پیش از این هشت 

دوره نماینده مدیران مسئول رسانه ها در هیات نظارت بر مطبوعات را بر عهده داشت ، می شود. 

سزارین مناسبتی پیگرد قانونی دارد 
اثر سزاین انتخابی و   رئیس اداره سلامت مادران وزارت بهداشت گفت: در صورت بروز عارضه بر 
مناسبتی با متخلفان برخورد قضایی می شود.»نسرین چنگیزی« رئیس اداره سلامت مادران در مورد 
سزارین های انتخابی در تاریخ های خاص بیان کرد: این موضوع منجر به ایجاد عوارض برای جنین، نوزاد 
و حتی مادر می شود، اما در زمان شیوع کرونا معضل چند برابر می شود، چون تعدادی از مادران بدون 
علامت هستند و به دلیل مداخله های غیر ضروری و جراحی های بی موردی که امکان دارد انجام شود، 
کووید ۱۹ در این افراد می تواند شعله ور شود و جان مادر را به خطر بیاندازد و در عین حال باعث آسیب های 

جنینی و نوزادی شود.
 

استیضاح وزیر جهاد کشاورزی کلید خورد
عضو کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی گفت: بی تدبیری در وزارت جهادکشاورزی به اوج خود 
رسیده، از بذر گندم گرفته تا نهاده های دامی و بازارگاه و... دیروز استیضاح وزیر جهاد کشاورزی را کلید زدیم.

حجت الاسلام حسن شجاعی در پیامی در حساب توئیتری خود نوشت: کشمش کشاورزان با ثمن بخس 
توسط دلالان خریداری می شود و وزارت جهاد کشاورزی فقط تماشا می کند.     نماینده مردم» ابهر، خرمدره و 
سلطانیه« در مجلس اظهارداشت: بی تدبیری در این وزارت به اوج رسیده، از بذر گندم گرفته تا نهاده های 

دامی و بازارگاه و... دیروز استیضاح وزیر جهاد کشاورزی را کلید زدیم.

کنایه ابطحی به اظهارات رئیس صدا و سیما
محمد علی ابطحی به ادعای رییس صداوسیما در مورد اینکه این سازمان در رأس اعتماد مردم قرار دارد 
واکنش نشان داد.سید محمد علی ابطحی در حساب توییتری خود نوشت: »اینکه آقای علی عسکری گفته 
اند صدا و سیما در راس اعتماد مردم است، مهم نیست. نگران اینم ایشان باور کرده باشد حرف خودش 
را.«گفتنی است که رئیس سازمان صداوسیما بر اساس نظرسنجی هایی مدعی شد که این رسانه در رأس 

اعتماد مردم قرار دارد. علی عسگری البته اشاره ای به جزئیات این نظرسنجی ها نکرد.

تکذیب طرح فراخوان استیضاح رئیس جمهور در قم
حجت الاسلام والمسلمین نبوی با تکذیب انتساب فراخوان استیضاح رییس جمهور تحت عنوان قیام 
قم، طرح چنین مسائلی را فراهم کردن فرصت برای جریان اصلاحات ارزیابی کرد. در پی انتشار پوستر 
تبلیغاتی در فضای مجازی تحت عنوان »قیام قم؛ مطالبه استیضاح رئیس جمهور« و انتساب این فراخوان 
به حجت الاسلام والمسلمین محمدحسن نبوی رییس بسیج اساتید و نخبگان حوزه علمیه قم توسط یک 

فعال رسانه ای، وی این موضوع را تکذیب کرد.

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر قم :

آزادسازی بیش از ۹0 درصد
 مسیربلوار فردوسی 

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم با اشاره 
به تملک خیابان یاسمن در راستای اجرای محور فردوسی، گفت: لایحه 
واگذاری زمین جامعه الزهرا)س( به شهرداری در شورای اسلامی شهر قم 
بررسی شد. محسن محرری با اشاره به روند تملک مسیر بلوار فردوسی 
اظهار داشت: رینگ فردوسی بزرگترین پروژه بزرگراهی داخل شهر قم 
است که مناطق سه، دو، شش، چهار، پنج و یک را بهم متصل می کند. 
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم با اشاره به 
طول بلوار فردوسی، افزود: این بلوار یکی از اصلی ترین پروژه های ترافیکی 
شهر قم است که مجموعاً با ۲۰ کیلومتر طول نقش مهمی در روان سازی 
ترافیک در مناطق مختلف شهر قم دارد. محرری از آزادسازی بیش از ۹۰ 
درصد محور فردوسی خبر داد و گفت: خیابان یاسمن بخشی از مسیر 
محور فردوسی است که هنوز تملک آن انجام نشده است. وی افزود: بخش 
باقیمانده از خیابان یاسمن مربوط به جامعه الزهرا)س( است که توافقات 
اولیه به منظور واگذاری آن با مدیریت محترم جامعه الزهرا)س( انجام شده و 

صورت جلسه آن تبدیل به لایحه شده است.
تملک خیابان یاسمن با همکاری جامعه الزهرا)س(

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم با اشاره 
به بررسی لایحه مربوط به تملک این زمین در شورای اسلامی شهر قم، 
تأکید کرد: اگر این توافق نهایی بشود و مراحل قانونی خود را طی کند 
حدود ۱۵ هزار مترمربع عرصه ای که مربوط به جامعه الزهراست و در مسیر 
بلوار فردوسی قرارگرفته است آزادسازی می شود. محرری افزود: با اجرای 
این توافق دیوار جامعه الزهرا توسط شهرداری جابه جاشده و در اختیار 
شهرداری قرار می گیرد، املاک معوض هم برای مجموعه جامعه الزهرا)س( 
در نظر گرفته شده و موضوع در شورای اسلامی شهر تصویب شد. وی 
اجرای محور فردوسی را دقیقه منطبق با طرح تفصیلی است ارزیابی کرد 
و گفت: اگر احیاناً تغییرات جزئی در اجرای طرح نیاز باشد مجدداً فرآیند 
کمیسیون ماده ۵ خود را طی می کند که تا امروز هم این اتفاق افتاده است.

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری قم :

شهر قم از خدمات آلاینده خالی شود
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری 
شهرداری قم با اشاره به انتقال ۱۲۰ واحد صنفی آهن فروشی به شهرک 
صنوف، گفت: باید عزمی شکل بگیرد تا شهر قم از خدمات آلاینده خالی 
شود. علیرضا مظفری با اشاره به راه اندازی شهرک صنوف به منظور خالی 
سازمان  اصلی  مأموریت  داشت:  اظهار  مزاحم،  صنوف  از  شهر  شدن 
میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری جمع آوری صنوفی است 
که درزمینه بحث های زیست محیطی و ترافیکی مخل آرامش و سلامت 
شهروندان هستند. مظفری با تأکید بر اینکه باید عزمی شکل گرفته تا 
شهرها خالی از خدمات آلاینده شده و فضایی برای آرامش عمومی باشند، 
گفت: باید خدماتی ویژه خارج از شهرها برای مردم ایجاد شود تا شهر صرفاً 
فضایی برای آرامش عمومی باشد. وی با اشاره به اقدامات انجام شده در 
حوزه انتقال آهن فروشان به شهرک صنوف، ادامه داد: کارهایی اجرایی 
راه اندازی شهرک صنوف از سال ۹۵ پیگیری شده است و با هزینه های 
تا به امروز ۱۲۰ واحد صنفی آهن فروشی به شهرک صنوف  انجام شده 
منتقل و در آنجا مستقر شدند. مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و 
ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم با اشاره به اقدامات این سازمان 
در راستای تکمیل زیرساخت های لازم شهرک صنوف، تصریح کرد: ایجاد 
زیرساخت ها برق و آب و گاز که موردنیاز هر مجموعه صنفی است در حال 
انجام است که بتوانیم امکان انتقال سایر مشاغل ازجمله درو پنجره سازها، 
تراشکارها، کابینت سازان، تراشکاران و سایر صنوفی را که مخل آرامش 
شهروندان هستند فراهم کنیم. مظفری با اشاره به اینکه ساماندهی این 
صنوف به نفع خود آنها هم خواهد بود، تصریح کرد: واحدهای آهن فروشی 
که در حال حاضر منتقل شده اند با حداقل قیمت ملک روبه رو بوده اند که با 
جهش قیمت ها سود کرده اند. از طرفی در ملک قدیمی هم ارزش افزوده 
داشته اند که در مجموع سود خوبی شامل حال صاحبان صنف شده است.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم اعلام کرد

کاهش ۷0 درصدی مسافران ناوگان 
حمل ونقل عمومی 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: با گسترش و شیوع ویروس 
کرونا ۷۰ درصد مسافران ناوگان حمل ونقل عمومی کاهش پیداکرده و وسایل 
نقلیه عمومی که حمل ونقل دانش آموزان و مدارس را عهده دار بوده نیز به کلی 
از سیستم خارج شده است. عباس ذاکریان خسارات شیوع ویروس کرونا 
را در حوزه حمل ونقل و ترافیک مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: در یک 
سال گذشته و با گسترش ویروس کووید ۱۹ علاوه بر تغییر در سبک زندگی 
و عزادار شدن شهروندان اتفاقات و تغییرات زیادی نیز در ادارات و ارگان های 
شهری و استانی رقم خورده است. وی یکی از چالش های حوزه حمل ونقل 
را در دوران شیوع ویروس کرونا خسارت های مالی و کاهش درآمدهای حوزه 
حمل ونقل عمومی دانست و افزود: با توجه به تعطیلی مدارس و حوزه ها و 
مشاغل غیرضروری و همچنین تأکیدات فراوان مبنی بر عدم خروج از خانه از 
اوایل اسفندماه سال ۹۸ استفاده از حمل ونقل عمومی به شدت کاهش یافت. 
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از کاهش ۷۰ درصدی مسافران 
اتوبوس و تاکسی در شهر قم خبر داد و گفت: همچنین وسایل نقلیه عمومی 
که حمل ونقل دانش آموزان و مدارس را عهده دار بوده اند نیز به کلی از سیستم 
خارج شده و باعث افت شدید درآمدی در این بخش شد. وی تعطیلی ناوگان 
اتوبوسرانی را نیز موردتوجه قرارداد و تصریح کرد: در این دوره ۲۰۰ دستگاه 
اتوبوس و ۶ هزار دستگاه تاکسی فعال، نیمه بیکار شده و هیچ گونه درآمدی 

نداشته و مشکلات مالی زیادی برای صاحبان آن ها ایجادشده است.

معاون اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان قم خبرداد

فرصت 10روزه صاحبان سهام عدالت 
برای ثبت نام در سجام

معاون اقتصادی اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان قم گفت: دارندگان 
سهام عدالت که روش غیرمستقیم را برای بهره مندی از سود سهام خود 
برگزیدند تنها ده روز دیگر فرصت دارند تا در سامانه سجام ثبت نام کنند. خانم 
مظهر در گفتگویی اظهارداشت: پس از آزادسازی سهام عدالت، ۴۰۱ هزار 
نفر از مردم روش غیرمستقیم را برای بهره مندی از سود سهام عدالت خود 
برگزیدند که لازمه آن ثبت نام در سامانه سجام است. وی افزود: این افراد تنها 
ده روز دیگر فرصت دارند تا به صورت الکترونیکی در سامانه سجام ثبت نام 
کنند. خانم مظهر تصریح کرد این افراد در صورتی که در سامانه سجام ثبت 
نام نکنند، امکان واریز سود سالیانه سهام به حساب آنان وجود ندارد. معاون 
اقتصادی اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان قم همچنین با اشاره به 
تاسیس شرکت سرمایه گذاری استانی سهام عدالت بانماد )وسقم( و ثبت 
آن سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: پس از ثبت نام در سجام، احراز هویت 
به صورت الکترونیکی و انتخاب کارگزار ناظر، مجمع الکترونیکی شرکت هم 

تشکیل خواهد شد تا بتوان سود سهام را به حساب دارندگان واریز کرد.

استاندار قم بازدیدهای میدانی را برای رفع مشکلات واحدهای تولیدی مُفید 
دانست و بر تداوم این بازدیدها و حمایت همه جانبه از واحدهای تولیدی استان 

تأکید کرد. 
بهرام سرمست دیروز و در ادامه برنامه »سه شنبه های اقتصادی« ضمن تبریک 
به  اشاره  با  بسیج  هفته  گرامیداشت  و  )ع(  عسکری  حسن  امام  ولادت  سالروز 
بازدیدهای امروز خود از سه واحد تولیدی صنعتی در استان اظهار کرد: هدف مهم 
از این بازدیدها، به گردش درآوردن چرخ تولید و در عین حال کمک به رفع مشکلات 

و موانع واحدهای تولیدی و دلگرم کردن آنان به رونق تولید است.
وی افزود: یکی از بازدیدهای امروز مربوط به واحد صنعتی شرکت ایران مرینوس 
در حوزه نساجی بود که این واحد نیاز به طرح توسعه و تجمیع دارد و مساعدت های 

لازم در این زمینه انجام خواهد شد.
استاندار قم درباره بازدید از واحد صنعتی شرکت آذین سازان مبنا در حوزه تولید 
شیشه ظروف آشپزخانه گفت: این واحد نیز برای ایجاد تنوع در تولید به طرح های 

توسعه ای نیاز دارد که این مورد نیز پیگیری و دنبال خواهد شد.
سرمست در ادامه به بازدید از شرکت سلامت گستران پردیس پارت، تولیدکننده 
ماسک های تنفسی، بیهوشی، ونچوری و مدار تنفسی ونتیلاتور اشاره و بیان کرد: 
این بازدید به نوعی کلنگ زنی و افتتاح هم بود، بویژه آن که کشور و استان در شرایط 

کرونایی امروز به تولیدات این شرکت نیاز دارد.
وی با بیان این که پشتیبانی لازم برای طرح توسعه ای این شرکت نیز انجام خواهد 
شد خاطرنشان کرد: هدایت تولیدات برای پشتیبانی از جبهه سلامت کشور، یکی 
از اولویت های امروز است که تلاش خواهیم کرد تا این اولویت برای کمک به نظام 

سلامت پیگیری و دنبال شود.
استاندار قم درباره مشکل نقدینگی بسیاری از واحدهای تولیدی گفت: مسؤولان 
دستگاه های اجرایی و بانک ها نیز در این بازدیدها حضور دارند و تلاش می شود 
تا در هر بازدید و به صورت فی المجلس به مشکلات رسیدگی و دستور حل و فصل 

آن ها داده شود.
سرمست تصریح کرد: واحدهای تولیدی استان نیاز به حمایت و پشتیبانی 
دارند و یکی از اهداف بازدیدهای ما نیز عملی ساختن همین حمایت و پشتیبانی 

است.

استاندار قم :

بازدیدهای میدانی به رفع مشکلات تولید کمک می کند

معاون اجتماعی استان سپاه قم مطرح کرد

کنترل و کاهش آسیب های اجتماعی 
از برنامه های محوری سپاه 

معاون اجتماعی استان سپاه قم گفت :کنترل و کاهش آسیب های اجتماعی از جمله برنامه های 
محوری سپاه است که این موضوع به معاونت اجتماعی محول شده است.

مجید احمد جعفری در گفت و گویی مناسبت هفته بسیج به تشریح برنامه های یک سال گذشته این 
معاونت پرداخت و با اشاره به فرازی از سخنان رهبر معظم انقلاب که می فرمایند:هر روز که دیرتر برای 
کاهش آسیب های اجتماعی ورود کنیم سبب بیماری و ویرانی می شود اظهارداشت:وظایف معاونت 

اجتماعی سپاه در ۴ عرصه برنامه ریزی شده که یکی از آن عرصه ها امر به معروف ونهی از منکر است.
فعال نمودن قرارگاه امر به معروف و نهی از منکر ثارالله 

جعفری بیان کرد: قرارگاه امر به معروف و نهی از منکر ثارالله بیش از ۱ سال است که راه اندازی شده و 
بسیجیان و ضابطان بسیج پس از آموزش در این قرارگاه فعالیت می کنند.

وی ادامه داد عوامل امر به معروف و نهی از منکر به صورت مستمر در برخی از میادین و خیابان های 
پرتردد شهر با برنامه های ابتکاری مانند رفتار مهربانانه و برپایی میزمهربانی، افرادی که در حوزه عفاف و 
حجاب رفتار های هنجارشکنانه بروز میدهند را با اهدا هدیه های فرهنگی تبیین میکنند و طلاب خواهر نیز 

به عنوان مشاور اعتقادی در کنار گروه های تذکرلسانی قرار گرفته که موثر بوده است.
جعفری تصریح کرد: رفع شبهات در حوزه عفاف و حجاب بر عهده طلاب بسیجی است، در حوزه امر به 
معروف و نهی از منکر افرادی که قصد اظهار به بدحجابی و بدپوششی دارند در جای خود با آن ها به صورت 
سنجیده برخورد می شود. معاون اجتماعی سپاه قم ادامه داد:موضوع پیشگیری از اعتیاد و طلاق و ترویج 
سبک زندگی ایرانی اسلامی در کنار موضوع نشست های پیشگیری اولیه ازدیگر موضوعاتی است که در 

دستور کار این معاونت است.
راه اندازی پایگاه تخصصی بصائر برای پیشگیری و درمان معتادین

وی ادامه داد: پایگاه تخصصی بصائر در قم راه اندازی شده و طلاب بسیجی و جهادی در زمینه 
پیشگیری و درمان معتادین و رفع مشکلات خانواده معتادین در این پایگاه فعالیت میکنند.

جعفری افزود:با کمک ستاد مبارزه با مواد مخدر و برخی از دستگاه ها و نهاد های استانی موفق شدیم 
در اردوگاه آیت الله بهاالدینی سپاه مرکز کرامت را راه اندازی کنیم که ظرفیت آن ۴۰۰ نفر است و در حال 
حاضر ۸۴ معتاد متجاهر در این مرکز نهگداری کرده وکار های درمانی و امور فرهنگی و اعتقادی آن ها با 
کمک پایگاه بصائر انجام می شود و روزانه ۸ طلبه در این مرکز حضور دارند که در کنار موضوعات درمان و 
مشاوره موضوع اشتغال آن ها مورد نظر است. وی تصریح کرد:روزانه ۴۴ نفر از معتادان متجاهر مشغول 
فغالیت هستند که برخی در زمینه تولید ماسک، فنر زنی و ساخت موزاییک، بنایی، باغبانی و نیاز های آن 
مرکز مشغول کار و اشتغال هستند و در کنار موضوع درمان ونگهداری بحث حمایت از خانواده این افراد 

مورد توجه قرار می گیرد.
راه اندازی مرکز مشاوره تحکیم خانواده و سبک زندگی  

معاون اجتماعی سپاه قم تاکید کرد:ماموریت دیگر در معاونت اجتماعی پیشگیری از طلاق است و 
مرکز مشاوره تحکیم خانواده و سبک زندگی قم راه اندازی شده تا با کمک وبهره گیری از طلاب مجرب و 

متخصص در زمینه مشاوره و خانواده فعالیت کند.
وی با اشاره به موضوع فرزند آوری و تحکیم خانواده گفت: در دوره مقدماتی برای طلاب خواهر آموزش 
در نظر گرفته شد تا در محله ای که سکونت دارند در مساجد و پایگاه بسیج بتوانند به خانواده ها کمک کرده 

و مشکلات موجود رفع شود.
رفع فقر و محرومیت زدایی با محوریت محله 

معاون اجتماعی سپاه قم گفت: رفع فقر و محرومیت زدایی با محوریت محله در معاونت اجتماعی 
دنبال می شود و از سال گذشته ۱۵ محله مورد شناسایی قرار گرفت و از بسیجیان فعال و دلسوز به عنوان 
مدیر محله انتخاب شد تا موضوعات و مشکلات محله ها را شناسایی کنند و با کمک های مومنانه بر حل 

مشکلات مناطق محروم اقدام شود.
وی خاطر نشان کرد: از مهمترین موضوعاتی که در معاونت اجتماعی پیگیری می شود محله محوری و 
توانمند کردن مدیران محلات است که در شهر قم ۱۱۲ محله داریم و در حوزه های مختلف از این ظرفیت 

به خوبی استفاده شد.
وی در پایان گفت:هم افزایی دستگاه های مختلف برای رفع مشکلات جامعه باید همواره مورد توجه 
باشد و نباید به گونه ای باشد که دستگاه ها فقط مطالبات خود را مورد توجه قرار دهند و مقام معظم رهبری 

فرمودندکه همه باید دست در دست یکدیگر آسیب های فرهنگی و اجتماعی در محله ها را برطرف کنند.

فرمانده عملیات طرح مدیرت و کنترل بیماری کووید ۱۹ به شیوه محله و 
خانواده محور از تشکیل سه تیم در قرارگاه این طرح خبر داد.

سرهنگ جعفری گفت: محوریت طرح شهید سلیمانی با بسیج است که 
با همکاری پایگاه های سلامت هرمحله اجرا میشود.

طرح  این  قرارگاه  در  نظارتی  و  مراقبتی-حمایتی  تیم های  افزود:  وی 
تشکیل شده تا بتواند به قطع زنجیره کرونا در استان کمک کند.

 فرمانده ناحیه ویژه بسیج سپاه استان قم تاکید کرد: وظیفه تیم مراقبتی، 
بیماریابی و حفظ و مراقبت از بیماران کرونایی است. وی افزود: تیم های 
حمایتی هم ارائه خدمت به این بیماران مانند تامین دارو، پرداخت اجاره 
بها، پرداخت بدهی بیماران در مغازه ها و امثال آنرا بر عهده دارند تا بیماران 
از منزل خارج نشوند. سرهنگ جعفری به وظیفه تیم های نظارتی هم اشاره 

کرد و گفت: نظارت بر صنوف به منظور رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
مهمترین وظیفه این تیم هاست. فرمانده عملیات طرح مدیریت و کنترل 
کووید ۱۹ در قم، از همه افراد خواست برای هرنوع حمایت از نیازمندان و 

بیماران کرونایی با بسیج همکاری کنند.
وی در خصوص قرنطینه بیماران کرونایی اشاره کرد وافزود : اگر مسئولان 

در این خصوص به نتیجه برسند زمینه را برای اینکار فراهم میکنیم.
سرهنگ جعفری در ادامه به اجرای طرح تشکیل محله اسلامی در قم 
اشاره کردو  گفت: برای اجرای این طرح که از خواسته های رهبر معظم 
انقلاب اسلامی است لازم است که مشکلات اجتماعی محلات مانند فقر، 
طلاق، بدحجابی، و دیگر مشکلات برطرف شود.  وی افزود: شناسایی 
مشکلات هرمحله در اولویت قرار گرفته تا برای حل آن ها برنامه ریزی شود.

فرمانده عملیات طرح مدیریت و کنترل کووید ۱۹ در قم  خبرداد

تشکیل سه تیم ویژه برای کنترل کرونا به شیوه محله و خانواده محور 

رویکرد   : گفت  قم  راهوراستان  پلیس  رئیس 
پلیس در این زمینه ارشادی است و ما واقعاً به 
دنبال جریمه نیستیم ولی رانندگانی که اصرار به 
تخلف داشته باشند و با سهل انگاری خود موجب 
تهدید سلامت عمومی شوند با جدیت برخورد 
خواهد شد. سرهنگ غلامرضا صدفی با اشاره 
به تداوم شیوع ویروس کرونا و مصوبه ستاد ملی 
مقابله با کرونا گفت: عمده شیوع کرونا ، ناشی 
از تردد های غیرضروری وسایل نقلیه و جابه جایی 
افراد ناقل تشخیص داده شده است،از روز شنبه 
اول آذرماه، محدودیت و ممنوعیت تردد وسایل 

نقلیه در شهر های با وضعیت قرمز و نارنجی آغاز 
شده است.

رئیس پلیس راهور استان قم با تاکید بر پرهیز 
سفر  برای  تدارک  و  ریزی  برنامه  از  همشهریان 
ورودی  مبادی  کنترل  به  پلیس موظف   : گفت 
شهر است و در صورت مواجهه با تخلف و تمرد از 
این محدودیت ها، جریمه پیش بینی شده اعمال 
خواهد شد. وی افزود: برابر مصوبه ، در صورت 
به  با پلاک غیربومی  ورود خودرو های شخصی 
شهر های دارای وضعیت قرمز از جمله شهر قم ، 
در هر ۲۴ ساعت مبلغ یک میلیون تومان اعمال 

قانون صورت می گیرد.
غیرضروری  تردد های  اینکه  بیان  با  صدفی 
وسایل نقلیه در معابر شهر قم از ساعت ۲۱ الی 
قانون  اعمال  تومان  هزار  مبلغ ۲۰۰   ، صبح   ۴
خواهند شد گفت : رویکرد پلیس در این زمینه 
ارشادی است و ما واقعاً به دنبال جریمه نیستیم 
و طبیعی است که رانندگانی که اصرار به تخلف 
داشته باشند و با سهل انگاری خود موجب تهدید 
سلامت عمومی شوند با جدیت برخورد خواهد 
شد.گفتنی است  اعمال محدویت ها شامل وانت 

بار ها نمی شود.

رئیس پلیس راهور استان قم تاکید کرد

اهتمام پلیس بر اجرای محدودیت های کرونایی 


